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С пълно единодушие депу-
татите приеха на първо четене
поправки в Наказателния ко-
декс, според които посегател-
ствата над медицински служи-
тели и учители по време на
работа се наказват с до 15 го-
дини затвор.

Подобни проекти бяха вна-

НС: Нападение над медици
и учители е престъпление
310 лева става обезщетението за отглеждане на
малко дете, но не е ясно от 1 юли или от 1 октомври

сяни неведнъж в 41-ото Народ-
но събрание, но последният
стигна само до първо четене
след близо 7-месечно протака-
не от управляващите. Вчера,
докато депутатите приемаха 4-
те законопроекта на всички
парламентарно представени
партии, син на сърдечно болен

нападна лекарка от отделение-
то по кардиология в разград-
ската болница. Вбесен, че състо-
янието на баща му се влошава,
нападателят посегнал да удари
докторката.

Депутатите бяха съгласни и
с това, че обезщетенията за
отглеждане на малко дете тряб-

ва да се увеличат след 4-годиш-
но замразяване. Представители-
те на ГЕРБ дори “със смирение”
признаха грешките си по отно-
шение на майките. Но от налич-
ните средства ще стане ясно
дали увеличението ще е от 1
юли или от 1 октомври.
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Оставки
по върховете
на службите

Пускат
сребърна
монета
с „Ну, погоди!”
за 1 юни
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Националите
биха Япония
с 2:0 в Нагоя
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Първата пощенска марка по проект на незрящо дете бе издадена вчера на церемония в училището за деца с нарушено
зрение “Луи Брайл” в София. Проектът е на 13-годишната възпитаничка на учебното заведение Санка Николова

НЯКОЛКО
ДУМИ

Александър
СИМОВ

ТРОГАТЕЛНОТО ОЛЕВЯВАНЕ НА ГЕРБ
ГЕРБ олевяват. При това оле-

вяват с такива законодателни
темпове, че човек не може да
смогне да се трогне от техните
бързи политически превъплъще-
ния. Трогателно е например
това, че ГЕРБ поискаха вчера
увеличението за обезщетение
на дете да скочи от 1 юли, а не
от 1 октомври.

Трогателно е, защото сегаш-
ният бюджет на държавата бе
изготвен именно от ГЕРБ, а в
него няма и намек за такова
увеличение. Но той е правен във
времената, когато ГЕРБ бяха
озарени от божествената дясно-
та, която разглежда даването на
пари за социални дейности като

евангелие на сатаната.
Днес вече партията на Бори-

сов олевява направо с троцки-
стки темпове. Но е ясно, че все
още не могат да се ориентират
напълно в новото политическо
пространство, в което са дошли.
Заради това можем да си поз-
волим няколко съвета към но-
вооткритите левичари.

Защо се задоволяват само с
това добавките да се увеличат
от 1 юли? Можеха направо да
поискат да бъдат увеличени
добавките за 4 години назад, до
2009 година. Така де - като ще
бъдат левичари, трябва да за-
личат всичките си издайничес-
ки десни следи.

В дясното си минало ГЕРБ
нито един път не увеличиха
пенсиите. Сега могат направо
да предложат пенсии от 600
лева. Нали самият лидер на
партията Бойко Борисов в пар-
ламентарната си реч при откри-
ването обяви, че сега вече
могат да предлагат такива
идеи и били пълни с тях.

Така че скоро можем да
очакваме ГЕРБ да призоват за
социална революция. Или пък
да тръгнат с тениски на Че
Гевара. Олевяването им е про-
сто толкова трогателно, че чо-
век се чуди дали да не се по-
смее.

Или пък да заплаче.
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Цацаров поиска
имунитета
на Цветанов
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Снимка Пресфото/БТА
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БЪЛГАРСКИЯТ АНТИФАШИСТКИ СЪЮЗ
и СОФИЙСКИ ГРАДСКИ СЪВЕТ на БСП

организират
ВЪЗПОМЕНАТЕЛЕН МИТИНГ ЗА 2 ЮНИ

Ден на Ботев и на загиналите
за свободата на България, който
ще се проведе на 2 юни (неделя)
от 17.30 часа на Братската могила

в Парка на свободата

СЪОБЩЕНИЕ

Традиционният поход по стъпките на четата на Таньо войвода започна вчера в Разград. Походът е
урок по родолюбие на открито, коментира директорът на Историческия музей в Тутракан

Областните управители ще
бъдат сменени в най-скоро вре-
ме. Това обяви вчера министър-
председателят Пламен Оре-
шарски. Той обоснова рокадите
с факта, че управителите са
политически лица и заради това
не могат да останат повече на
настоящите си постове.

Орешарски бе категоричен,
че при назначаването на заме-
стник-министрите в новия каби-
нет няма да има квоти от двете

Председателят на
Държавната агенция “На-
ционална сигурност” Кон-
стантин Казаков е подал
молба за предсрочно
прекратяване на пълно-
мощията му като предсе-
дател, стана ясно вчера.
Мотивът бил, че ДАНС е
специализиран орган към
МС за изпълнение на
политиката по защита на
националната сигурност
и министър-председате-
лят трябва да има възмож-
ност да избере екип, с
който да постигне целите
на правителството.

Малко по-късно стана
ясно, че Пламен Орешар-
ски е приел оставката на
Казаков. Премиерът
предложи на президента
да определи Владимир
Писанчев за временно

Мария Дивизиева ще бъде на-
значена за началник на кабинета
на министър-председателя Оре-
шарски, се разбра вчера от публи-
кации в електронни сайтове.

Дивизиева беше парламента-
рен секретар в Министерството
на транспорта и съобщенията
(2003-2005) и Министерството на
икономиката (2001-2003) и зам.-
министър на държавната админи-
страция и административната ре-

резидентът Росен Плевнелиев заяви вчера, че
няма да подпише указ за назначаването на
посланически пост на човек, принадлежал към
структурите на бившата Държавна сигурност.
“Мой основен принцип е да гледаме напред, а
не назад. Да не гледаме назад към зависимо-
стите на тоталитарния режим, комунистичес-
ките служби, а преди всичко да гледаме на-
пред към една демократична България, отво-
рена към широкия своя. Ако не искаме да ни
затварят вратите, ние трябва да покажем мо-
дерност и новите лица на България”, заяви
Плевнелиев.

Коментарът бе по повод изказването на но-
вия външен министър Кристиан Вигенин, че ще
реабилитира дипломатите с досиета, унизени от
Николай Младенов. Вчера Вигенин припомни,
че Конституционният съд отхвърли решението
на бившия външен министър за отзоваването на
българските посланици, сътрудници на ДС. Ви-
генин заяви, че темата няма да е основна в
неговата работа, и изрази надежда, че няма да
има проблем по този въпрос с Плевнелиев.

За новия външен министър Плевнелиев за-
яви, че се радва, че е млад, амбициозен, ком-
петентен, и му пожела успех. “Но не мога да
се радвам, ако завием назад към зависимости-
те на комунистическите служби и започваме
да назначаваме посланици с принадлежност
към службите”, каза Плевнелиев.

Орешарски сменя всички
областни управители
При назначенията на зам.-министри няма да има квотен
принцип за хора на БСП и ДПС, категоричен е премиерът

партии, които подкрепят прави-
телството в парламента. Според
него партийните квоти от вре-
мето на Тройната коалиция са
били грешка, която не бива да
се повтаря. Лично съм виждал
квотни заместник-министри, ко-
ито не вършеха добра работа,
включително в моето министер-
ство, подчерта премиерът. Той
бе категоричен, че кадровата
политика на новото правител-
ство ще се базира на професи-

оналните качества на хората.
Орешарски се закани да няма
чистки в държавната админист-
рация. Който има добри квали-
фикации и си върши работата
добре, не бива да се страхува
за своето място, заяви той.

Обществото не очаква не-
щата да се случат веднага,
смята Орешарски. Не искам да
правим резки крачки напред,
когато човек ходи бързо, после
трябва да се връща, каза той.

Не само през този мандат, но и
в края на следващия и на по-
следващия България няма да
стигне доходите на старите
държави членки, на Германия,
Великобритания, но ще се стре-
ми жизненият стандарт да се
подобри, убеден е премиерът.

Основен приоритет на ново-
то правитество е да се намали
безработицата и да се намери
работа на българите, които са
извън пазара на труда, дори
ако трябва това да стане с вре-
менна заетост, декларира Пла-
мен Орешарски. След това оба-
че според него трябва да се

мисли и в дългосрочен план.
Орешарски коментира пре-

поръките, които отправи Евро-
пейската комисия в деня, в кой-
то бе избран кабинетът. Спо-
ред него от всички мерки, из-
броени от ЕК, само една се
различава по някакъв начин с
програмата на правителството
- тази за пенсионната възраст.
“За момента предвиждаме на-
маляване на пенсионната
възраст и ще коментираме това
с комисията. Останалите пре-
поръки се покриват с мерки,
които ние сме предвидили”,
заяви Орешарски.

Плевнелиев нямало да
подписва за посланици с
принадлежност към ДС

Оставки по върховете на службите За първи път Цветлин Йовчев коментира
подробности за кончината на приближения до
Бойко Борисов бивш шеф на Федерацията по
волейбол и собственик на пивоварна Михаил
Михов. Вътрешният министър подчерта, че не
се е занимавал лично, тъй като ДАНС не е
имала отношение към изтеклите записи между
покойния бизнесмен и тогавашния премиер.
“Това е разработка на МВР, в която проку-
рорът беше поискал използване на специални
разузнавателни средства и съдействие от
МВР”, обяви Йовчев. Той бе категоричен, че
скандалната флашка не е излязла от ДАНС,
като подчерта: “Имаше служител на МВР,
който се провали на полиграф.”

Йовчев призна, че случаят “Мишо Бирата” е
имал отношение към решението му да напусне
ДАНС. Като един от мотивите си той посочи
“недоверието и изтичане на информация”.
Покрай разгласеното СРС се провокирало и
междуинституционално напрежение по линия
ДАНС - МВР, нагнетено допълнително от публи-
кации в пресата.

изпълняващ длъжността
председател на ДАНС до
избора на титуляр.

По-рано вчера новият
вътрешен министър Цвет-
лин Йовчев потвърди, че
главният секретар на
МВР Калин Георгиев и
пред него е заявил жела-
ние да напусне система-
та. Все още нямам идея
кой може да замени на
поста комисар Георгиев,
посочи Йовчев. Той
допълни, че всички, кои-
то не са лоялни, не са
компетентни, не са съпри-
частни към дейността на
министерството и към ре-
зултатите, които постига,
няма да имат място на
ръководни постове.

Главен комисар Калин
Георгиев напуска систе-
мата на МВР, съобщи

пресцентърът на ведом-
ството след обяд, който
разпространи неговата
лирична оставка. “Този
акт не е спонтанен. Об-
мислям го от много вре-
ме. Поет ангажимент ми
попречи да обявя наме-
ренията си по-рано. Бих
искал да благодаря на
всеки един от вас, че
имахме честта да служим
заедно на България”, се
посочва в обръщението
на главния секретар към
служителите на вътреш-
ното ведомство. “Моля да
бъда извинен, ако в хода
на съвместната ни рабо-
та съм обидил някого или
съм бил несправедлив.
Винаги ще ви подкре-
пям”, емоционално се
обръща към униформени-
те Георгиев.

При добра организа-
ция СДОТО ще стане са-
мостоятелна агенция и
ГДБОП ще излезе от
МВР, което би повлияло
благоприятно на работа-
та на службите, коменти-
ра Йовчев в тв интервю.
Той каза, че не е свързан
с Бойко Борисов и Цве-
тан Цветанов, както и с
други бивши управлява-
щи. Приел поканата на
Пламен Орешарски да
стане министър като от-
говорен експерт, който се
ръководи от личните си
убеждения и от законите.

Вътрешният министър
възнамерява да затегне
контрола върху дейност-
та на служителите на МВР
и използването на специ-
ални разузнавателни
средства. Той се разгра-

ничи от начина на работа
на бившия премиер и
Цветан Цветанов и заяви,

че ще покаже съвсем раз-
лично поведение при уп-
равлението на МВР.

ППППП

МАРИЯ ДИВИЗИЕВА СТАВА ШЕФ
НА КАБИНЕТА НА ПРЕМИЕРА

форма, отговарящ за регионална-
та координация, европейските
въпроси и европейските фондове,
в правителството на Тройната ко-
алиция.

Дивизиева беше мениджър на
кампанията на Меглена Кунева
за президентските избори през
2011 г., а през юни 2012 г. на-
пусна царската партия НДСВ и
стана учредител на “България на
гражданите”.

Била е ръководител на Управ-
ляващия орган на ОП “Админист-
ративен капацитет” от създаване-
то на програмата до 2009 г. Ма-
гистър по право от СУ “Св. Кли-
мент Охридски”, владее английски
и френски език.

ДУМА се свърза с Ани Димит-
рова, сочена за шеф на пресцентъ-
ра на МС. Димитрова отговори, че
официална информация за назна-
чения се очаква днес.

Снимка БГНЕС
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ДОКАТО БЕШЕ ПРЕМИЕР, БОЙКО БОРИСОВ ИСКАШЕ
ПО-ПРОСТИЧКО ОТНОШЕНИЕ ОТ ХОРАТА, СЕГА ВЕЧЕ СЕ ОБИЖДА

Прокуратурата поиска дава-
не на разрешение от парламен-
та за започване на наказател-
но преследване срещу народ-

жесточен спор
беляза начало-
то на заседани-
ето на парла-
мента вчера.

“Горчиво! Хвърли букета! Хвърли
жартиера! Да се целунат младите!”
Това подвикваха гръмогласно депута-
тите от “Атака” на Бойко Борисов и Яне
Янев. Циркът се разигра вчера пред
стаята на ГЕРБ, в която двамата се
срещнаха. Лидерът на ГЕРБ прие с
усмивка бурните викове на атакистите.
“Кой се жени?”, попита Борисов.

Янев обясни, че тема на срещата е
била подписката на РЗС срещу
излъчването чрез преразпределяне на
гласове на 3 депутати на ДПС от Со-
фия, за които реално не е гласувано.
Той обяви, че депутатите от ГЕРБ са я
подкрепили, “защото софиянци не
трябва да допуснат потурчването на
София”.

Що не кажеш една дума срещу това,
че се целуваше с Ердоган и му викаше
аркадаш, попита Сидеров Борисов. Той
пък отговори, че лидерът на “Атака” му
завиждал, защото никога нямало да
има приятел премиер.

Европейските социалисти също се
включиха в поздравленията към новоиз-
брания министър-председател на Бълга-
рия. “Новото правителство ще даде на
България шанса да се възстанови на
базата на три основни стълба - демокра-
ция, икономически растеж и социална
справедливост”, отбелязва генералният
секретар на ПЕС Ахим Пост. Според него
с Пламен Орешарски лидерите от ПЕС в
Европейския съвет се увеличават на де-
сет. “Става все по-ясно, че хората в Евро-
па са убедени, че бъдещата политичес-
ка посока трябва да се изгради на про-
гресивни ценности и справедливост”,
добавя Пост. Освен Орешарски поздрав-
ления получиха лидерът на БСП Сергей
Станишев, който е и президент на ПЕС,
и новоизбраният външен министър Кри-
стиан Вигенин.

Председателят на Групата на социа-

Прокуратурата поиска
имунитета на Цветанов
До 8 години лишаване от свобода грозят бившия вътрешен министър, ако се докаже вината му
Юлия КУЛИНСКА АТАНАС МЕРДЖАНОВ:

БИВШИЯТ МВР ШЕФ ДА
ПОТВЪРДИ ИСКАНЕТО СИ
Ако Цветан Цветанов държи на предварителното си заяв-
ление, че ще се откаже от имунитета си, би трябвало да
препотвърди искането си, тъй като процедурата едва сега
е задвижена след искането на главния прокурор Сотир
Цацаров, заяви депутатът от Коалиция за България Атанас
Мерджанов. При случая с бившия вътрешен министър
трябва да се прецени дали е извършено престъпление и
ако има такова, какви наказания да бъдат понесени,
поясни той. По думите на Мержданов в момента Цветанов
не е гарантиран със своето политическо поведение, а дали
да се оттегли от парламента като народен представител е
въпрос на лична политическа съвест.

ния представител Цветан Генчев
Цветанов, обяви вчера зам.-
председателят на НС Христо
Бисеров. Съобщението беше
посрещнато с ръкопляскания от
народните представители. В ис-

кането е визирано конкретно
обвинение по чл. 285 от Нака-
зателния кодекс във връзка с чл.
387, т.е. бездействие, в резултат
на което е допуснато подчине-
ни нему длъжностни лица да
извършват престъпление.

По-рано главният прокурор
Сотир Цацаров поясни, че кон-
кретните длъжностни лица за
инкриминирания период са за-
емали длъжността директори
на СДОТО. Ако парламентът
даде разрешение или лицето
се откаже от имунитета си по
друг начин, прокуратурата вед-
нага ще повдигне обвинение,
след което ще се внесе обви-
нителен акт, твърди той. Про-
верката показа още в самото
начало, че липсата на какъвто
и да е контрол над мобилните
екипи за негласно наблюдение
и подслушване е пълна пред-
поставка за извършване на не-
регламентирани действия,
обясни Цацаров. Той уточни, че
данни дали някой е извършвал
нерегламентирано подслушва-
не биха могли да се получат
само ако експертизата на па-
метовите устройства ги даде.
За нас това обвинение е абсо-
лютно доказано, обясни Цаца-
ров и добави, че делото за
СРС-та в момента е спряно и

ще бъде възобновено, ако пад-
не имунитетът на Цветанов.
Сотир Цацаров отказа да съоб-
щи каква ще бъде поисканата
мярка за неотклонение за Цве-
танов, защото това означава да
се постави в положението на
наблюдаващ прокурор. Някак
си не ми се иска да играя ро-
лята на един връх, който опре-
деля политиката на цялата пи-
рамида, подчерта главният
прокурор.

ГЕРБ се опитаха да предста-
вят случая като “политическа
репресия” срещу техния зам.-
председател. В кулоарите Бой-
ко Борисов заяви, че няма да

Ако НС даде разрешение или Цветанов се откаже от имунитета
си по друг начин, веднага ще повдигнем обвинение към него,
твърди главният прокурор Сотир Цацаров. Вляво от него е

председателят на ВКС Лазар Груев, а вдясно - председателят на
Етичната комисия към ВСС Ясен Тодоров

иска оставката на Цветанов, а
ще изчака резултатите от раз-
следването. Нямам притесне-
ние, невинен съм, работил съм в
интерес на държавата, жертва
съм на влиятелни личности, ко-
ментира Цветанов пред журна-
листи.

ДУМА припомня, че Цвета-
нов внесе сам заявлението си
за сваляне на имунитета в деня,
в който депутатите от 42-ото
народно събрание се заклеха.
Според НК той може да получи
до 8 години затвор, ако проку-
ратурата му повдигне обвине-
ние и след това докаже тезата
си в съда.

„Младоженска” кавга между
Сидеров, Янев и Борисов
Юлия ИВАНОВА Ще бъдем радикална извънпарла-

ментарна опозиция, закани се лидерът
на РЗС. В този момент пак се намеси
Сидеров, който поиска оставката на
Янев от партията. Консерваторът
отвърна на удара: “От твоя по-голям
провал от вчера няма, това е провалът
на века. Олигарсите направиха това
правителство и българският народ има
право да ги разбере”.

Борисов се опита да тушира скан-
дала, като обяви, че ГЕРБ ще дадат
100 дни кредит на доверие на кабине-
та на Орешарски, но уточни, че му било
много притеснено.

Яне Янев е толкова жалка фигура,
не пудел и болонка, а изтривалката на
Бойко, продължи Сидеров. Според
него притеснението на Борисов било
всъщност, че не вкара РЗС и Нацио-
налния фронт за спасение на Бойко
(партията на Валери Симеонов -
НФСБ) в парламента с приготвените
фалшиви бюлетини. Грижа го е, че не
вкара в НС и Касим Дал, заключи
Сидеров.

С възгласи “Горчиво, хвърли жартиера!” депутатите от
“Атака” “поздравиха” Яне Янев и Бойко Борисов

ГЕРБ СЕ ОЖАЛИ В
ДЕКЛАРАЦИЯ ОТ ПЕЕВСКИ

Юлия КУЛИНСКА ние по повод декларация-
та на ГЕРБ. “Мога да бъда
обвинявана във всичко
друго, но не и в страхли-
вост. Не съм страхливец и
го доказах в предишното
НС. Тогава не се страху-
вах от МВР и от Цветан
Цветанов. Неведнъж бях
обект на заплахи от него
в качеството му на вице-
премиер и министър на
вътрешните работи”, под-
черта Манолова.

Не остана длъжен на
Караянчева и Делян Пе-
евски. “Вие, г-н Цветанов,
сте вършили много неза-
конни неща и не се под-
смихвайте. Виждам, че се
страхувате, г-н Цветанов.
Не говоря от името на
прокуратурата. Тепърва
имате да доказвате неща-
та, които сте извършили.
Уважавам българския
парламент, но вас, г-н
Цветанов, със сигурност
не ви уважавам. Тепърва
ще доказвате нещата,
които сте извършвал”,
размаха Пеевски пръст на

Цветанов. ДУМА припом-
ня, че скандалът в сряда
се разрази, след като
Цветанов заяви, че глав-
ният прокурор Сотир Ца-
царов е завел депутата
Пеевски на своя служеб-
на среща с Цветанов.

Главният прокурор
уличи Цветанов в лъжа
вчера и заяви, че не е
толкова невъзпитан или
некоректен, за да заведе
на служебна среща лице,
което не е било поканено
или чието явяване не е
било предварително из-
вестно на домакина. Ца-
царов бе категоричен, че
дори да е толкова неко-
ректен и невъзпитан, про-
пускателният режим в
МВР, особено по времето
на Цветанов, едва ли до-
пуска такава волност от
всеки посетител, било то
и от главния прокурор. От
думите на Цацаров стана
ясно, че той е заварил
Пеевски в кабинета на
вътрешния министър, а не
го е водил там.

Лидери от ПЕС поздравиха Орешарски
листите и демократите в ЕП Ханес Сво-
бода също честити новия пост на Оре-
шарски и новосформирания кабинет.
“Радвам се, че БСП пое управлението на
страната и ще изведе България на вер-
ния път”, заяви Свобода. Той отбеляза,
че предишното правителство е разоча-
ровало българите заради неефективната
икономическа политика, недостатъчните
социални мерки и незаконни дейности
като например подслушването. “България
се нуждае от разумни и ефективни ре-
форми, за да се създадат работни места
и да се дадат на хората възможности.
Убеден съм, че под ръководството на
Пламен Орешарски България ще се
върне на верния път и ще стане позити-
вен и силен глас в Европа”, заяви Свобо-
да. Той честити избора на бившия евро-
депутат от левицата Кристиан Вигенин
за външен министър.

О
Той беше провокиран от
декларация на ГЕРБ, про-
четена от Цвета Караянче-
ва. В нея бившите управля-
ващи изразиха възмущени-
ето си от поведението на
някои депутати по време
на заседанието в сряда.
“Един депутат си позволи
да заплашва открито друг
в лицето на зам.-предсе-
дателя на ГЕРБ Цветан
Цветанов и не спря да на-
рушава многократно реда
в пленарната зала с под-
виквания”, каза Караянче-
ва. Тя обвини Лютви Мес-
тан и Мая Манолова, че са
оставали Делян Пеевски
да безчинства в НС.

Ако вчера някой обиди
българската прокуратура,
това е Цветан Цветанов,
не й остана длъжна Мая
Манолова в лично обясне-

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС
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МАЯ МАНОЛОВА:

Парламентът трябва да е
работещ орган, а не машина
за гласуване
Предлагаме създаването на комисия
по въпросите на гражданското
общество, обяви зам.-председателят
на Народното събрание

Н
Юлия КУЛИНСКА

Не бива да забравяме основната си функция на народни
представители и трябва да продължим да се срещаме с

избирателите, категорична е Мая Манолова

ародното събрание
трябва да се
превърне от машина
за гласуване в рабо-
тещ орган, заяви за

ъс 100% “за” депу-
татите от 42-то На-
родно събрание
гласуваха първия

Здравната министърка
д-р Таня Андреева обяви
вчера, че е против либе-
рализирането на режима
на пушене в заведенията.
Тя съобщи, че от МЗ няма
да излезе предложение
за либерализиране на за-
браната за тютюнопуше-
не на закрити обществе-
ни места. Андреева оба-
че добави, че то може да
стане със законодателна
инициатива.

В момента един от при-
оритетите е осигуряване
на нормално функциони-
ране на спешната помощ,
за да бъдат мотивирани

Снимка БГНЕС

ДУМА зам.-председателят на
НС Мая Манолова, която е и
председател на временната ко-
мисия за изработване на нов
парламентарен правилник. През
следващата седмица проектът
ще е готов и ще бъде внесен за
обсъждане.

В правилника на Народното
събрание ще има сериозни про-
мени, поясни Манолова. Амби-
цията на комисията е да проме-
ни визията на НС, да върне до-
верието на хората и да утвърди
авторитета му като върховен
орган в държавата. “Желанието
ни е да подобрим и улесним
връзките с гражданското обще-
ство и да възстановим диалога с
НПО-тата. Ще улесним процеду-
рата за внасянето на предложе-

ния на избирателите по интере-
суващи ги въпроси и по внесени
законопроекти”, обясни Маноло-
ва. Тя предлага за целта да се
създаде специална постоянна
парламентарна комисия по
въпросите на гражданското об-
щество.

Манолова съобщи, че ще
настъпят промени и в парламен-
тарния контрол. Искаме той да
стане по-динамичен и въпроси-
те да не бъдат отлагани до без-
крайност, подчерта Манолова.
Освен традиционния парламен-
тарен контрол в последния ра-
ботен ден от седмицата се пред-
лага да бъде въведен блиц кон-
трол. “В петъчния ден ще има
дебати по политиките и приори-
тетите на правителството, а блиц
контролът ще е в рамките на
всеки месец. На него премиерът,
вицепремиерът и министрите ще
отговарят бързо на актуални
въпроси”, уточни Манолова. Тя
обяви идеята си за създаване
на съвет или институт по зако-

нодателство към НС, в който да
бъдат привлечени специалисти
от академичните среди, които да
помагат за качеството на готве-
ните закони, каквато практика
имаше в по-предишния парла-
мент. Според Манолова освен
анализ и оценка на законопро-
ектите новата структура може да
извършва актуални законода-
телни проучвания и обличането
им в документи.

Депутатите ще обсъждат в
пленарна зала  възможността да
заседават всяка последна сед-
мица в четвъртък и петък, а през
останалите три дни да са в изби-
рателните си райони. Не бива да
забравяме основната си функция
на народни представители и
трябва да продължим да се сре-
щаме с гражданите, да чуваме
постоянно техните проблеми и
мнения, а не само по време на
предизборната кампания, кате-
горична е Манолова.

Чрез новия правилник ще се
направи опит НС да се раздели
с порочната практика парите,
получавани от парламентарните
групи, да следват депутатите.
Трябва да има яснота и прозрач-
ност как народните представи-
тели харчат сумите, които полу-
чават над заплатите си за
сътрудници и офиси, призова
Манолова. Тя допълни, че се
проучват възможностите за он-
лайн излъчване на всички засе-
дания на комисиите.

безщетенията на осигурените май-
ки, които отглеждат децата си меж-
ду 1 и 2 г., ще бъдат увеличени от
240 на 310 лв. Това приеха вчера

НС прие с пълно единодушие
инкриминирането на
посегателствата срещу медици

С
Аида ПАНИКЯН

си законопроект. С него
се приема инкриминира-
нето на посегателствата
над медицински служите-
ли по време на изпълне-
нието на служебните им
ангажименти.

4 законопроекта от
всички парламентарни
групи постъпиха почти
едновременно миналата
седмица за промените в
Наказателния кодекс.
Повод за спешните им
действия бе побоят, на-
несен в София на екип на
спешна помощ на 24 май.
Последната подобна по-
правка в НК бе внесена
през май м.г. от синия
депутат д-р Ваньо Шар-
ков, но бе приета на
първо четене в края на
годината в 41-ото Народ-
но събрание. Поради
множество отлагания не
се стигна до второ чете-
не. Затова сега процеду-
рата започна от начало.
В своя проект “Атака”
предложи специална за-
щита от закона да полу-
чат и учителите.

Законопроектите на
Коалиция за България и
на ДПС бяха приети с по
179 гласа “за”, на ГЕРБ -
със 183, на “Атака” - със
175, без нито един глас
“против” и “въздържал
се”.

Между първо и второ
четене законът ще бъде
допълнен така, че в кръга
от защитени да са и во-
дачите на линейки, сани-

тарите в спешните каби-
нети и др. служители,
поясни пред ДУМА д-р
Цветан Райчинов, пред-
седател на БЛС. Той из-
рази задоволството си,
че проектът е приет на
първо четене и изрази
надежда, че ще мине на
второ четене преди 15
юни.

Около 3750 медицин-
ски служители са ангажи-
рани в системата на
спешната помощ, близо
1150 от тях са лекари.
Почти толкова са меди-
цинските служители на
над 55 г.

Между първо и второ
четене ще предложа
сред защитените профе-
сии да е и тази на ин-
спекторите от ГИТ, отго-
вори на ДУМА Тотю Мла-
денов, бивш социален
министър и настоящ де-
путат от ГЕРБ. Докато
беше изпълнителен ди-
ректор на ГИТ, Младенов
многократно настояваше
за различни видове спе-
циална защита на служи-

телите, включително и да
могат да носят оръжие
заради зачестили случаи
на заплахи, насилие и
саморазправа по време
на проверки.

В момента в НК е
предвидено лишаване от
свобода за “причиняване
на телесна повреда на
съдия, прокурор, следо-
вател, полицейски орган,
разследващ полицай,
държавен съдебен
изпълнител, частен съде-
бен изпълнител и помощ-
ник частен съдебен
изпълнител, както и на
митнически служител, на
орган по приходите, на
служител от Изпълнител-
ната агенция по горите
или на служител на
МОСВ, осъществяващ
контролна дейност при
или по повод изпълнение
на службата или функци-
ята му”. От 5 до 15 години
е наказанието при тежка
телесна повреда, от 3 до
10 - при средна, и от 1 до
5 години - при лека теле-
сна повреда.

АНДРЕЕВА НЯМА ДА ИСКА ПАДАНЕ
НА ЗАБРАНАТА ЗА ПУШЕНЕ
НА ОБЩЕСТВЕНИ МЕСТА

Евгения МЛАДЕНОВА кадрите, които работят в
този сектор, заяви Андрее-
ва. “Ще подсигурим до-
статъчно добри възможно-
сти за развитие на кадри-
те в спешната помощ -
заплащането им, специа-
лизацията на лекарите. Те
трябва да работят в достой-
ни условия на труд и в сре-
да, която изисква тяхната
компетентност”, убедена е
Андреева. Тя съобщи, че
идната седмица ще се
срещне с представители
на сектора, за да начерта-
ят заедно приоритетите.

“Ще се постараем всич-
ки лечебни заведения, не-
зависимо от собствеността
им, да работят и по спеш-

ност. Например, ако стане
инцидент в Драгалевци и
най-близката болница е в
Овча Купел, пациентът
трябва да получи помощ
там, а не да отиде в
Окръжна болница”, смята
министърката. Според нея
частните лечебни заведе-
ния трябва да участват со-
лидарно с държавните и
общински болници в по-
криването на спешността,
която е скъпоструваща дей-
ност. “Ако частните болни-
ци искат да ползват обще-
ствен ресурс, те трябва да
работят при равни условия
с всички останали лечеб-
ни заведения”, убедена е
министър Андреева.

ОСИГУРЕНИТЕ МАЙКИ ЩЕ ПОЛУЧАВАТ
ПО 310 ЛВ. ЗА ГЛЕДАНЕ НА МАЛКО ДЕТЕ

О
Аида ОВАНЕС

депутатите, след като гласуваха 2 сходни
законопроекта - от ГЕРБ и от БСП. Про-
ектът на ГЕРБ, по време на чието управ-
ление размерът на обезщетенията не
помръдна, предвижда промяната да вле-
зе в сила от 1 юли. Той бе приет на първо
четене от депутатите със 158 гласа “за” и
3 - “въздържали се”. Тримата въздържали
се бяха от ГЕРБ.

Проектът на БСП предвижда промя-
ната да влезе в сила от 1 октомври. Той
бе приет със 164 гласа “за”, 1 - “против”,
и 2 - “въздържал се”.

След като от ГЕРБ признаха “със сми-
рение” грешките си по отношение на май-
ките, представиха аргументите си. Според
техните изчисления за първите четири ме-
сеца НОИ е на плюс и може да си позво-
ли този разход, който би струвал на бю-
джета на ДОО над 16,7 млн. лв. за около
40 хил. майки месечно.

От левицата припомниха упорития
отказ на бившите управници близо 4 го-
дини да повишат парите на осигурените

майки. Дори през декември 2012 г. при
обсъждането на бюджета за 2013 г. мно-
зинството реши обезщетението да остане
240 лв. с аргумента, че няма пари. Според
левицата увеличението от 1 октомври ще
струва на бюджета между 7,5 и 8,3 млн.
лв. Министърът на труда и социалната
политика д-р Хасан Адемов, заяви, че
заедно с финансовия министър “ще пре-
ровим изтърсените джобове на Министер-
ство на финансите и ще се опитаме да
намерим парите за обезщетенията за
гледане на дете”. Той обаче представи
по-”пресни” данни от бюджета, според
които към 30 април “изпълнението на раз-
ходите по консолидирания бюджет на
ДОО е със 101 млн. лв. преразход”, и при-
помни, че към момента единствената ико-
номия е във фонда за обезщетения за
отглеждане на малко дете - от 1,5 млн. лв.
Той бе категоричен, че в момента, докато
не е наясно с наличните средства, не
може да се ангажира с дата за увеличе-
нието на обезщетенията. Междувремен-
но, от изказването на депутата от левица-
та Борис Цветков стана ясно, че в София
има злоупотреби с част от 30-те млн. лв.,
които от ГЕРБ м.г. решиха да насочат за
изграждане на детски градини и ясли,
вместо да бъдат дадени за обезщетения.
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Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Новите общински съветници в София се заклеха

БСП със зам.-шеф на СОС
Петима нови червени общински съветници положиха клетва,
Милка Христова оглави групата на левицата

Общинска банка отново
ще влезе в програмата за
приватизация на Столична-
та общинска агенция по
приватизация. Съветниците
гласуваха вчера доклада с
предложението на колега-
та си от НДСВ Любомир Да-
цов въпреки протеста на
БСП. Според червените об-
щинари предложението
трябваше да бъде оттегле-
но, за да има време да се
обсъди сериозно. Докладът
бе внесен на 23 май, а ис-
кате още на 30 май да го
гласуваме, това е деликат-
на тема, коментира Румен
Георгиев от БСП. Панайот
Бончев припомни, че наме-
рението за приватизация
на банката има свои про-
тивници и това ще повлияе
негативно на имиджа на
институцията. От ГЕРБ оба-
че настояха за прекратява-
не на същинските дебати
по темата, като това може
да стане само на закрита
сесия. В крайна сметка
съветниците отхвърлиха
предложението на БСП за
отлагане на доклада и той
бе приет с 37 гласа “за”.

ОБЩИНСКА
БАНКА ОТНОВО
ВЛИЗА В
СПИСЪКА ЗА
ПРИВАТИЗАЦИЯГ

рупата общински
съветници на БСП
вече има зам.-предсе-
дател на Столичния
общински съвет. Еди-

Деси ВЕЛЕВА

нодушно за поста бе избран Па-
найот Бончев. Това става след
повече от година и половина
след началото на работата на
СОС и след три неуспешни гла-
сувания на предложението зам.-
шефското място да бъде заето
от Георги Кадиев.

Петима нови съветници от
БСП положиха клетва в СОС на
мястото на колегите си, избрани
за депутати. Това са Гергана
Алексова, Теодора Делисивкова,
Иван Таков, Николай Белалов и
Коста Иванов. За председател на
обновената една трета червена
група бе избрана юристката Мил-
ка Христова. Тя зае мястото на
Жельо Бойчев, който стана наро-
ден представител от София. Хри-
стова увери колегите си от СОС,
че групата на БСП ще продължи
да работи отговорно с воля и же-
лание за решаване на пробле-
мите на града, без да се стига до
компроматни войни. Тя изрази
надежда СОС да продължи да
работи в атмосфера на изказва-
не на свободни мнения, а БСП
ще продължи да бъде активна
опозиция. Депутатите от левица-
та Жельо Бойчев, Борис Цветков,
Росен Малинов, Георги Кадиев и

Георги Свиленски също присъ-
стваха в началото на сесията и
пожелаха успех на новоизбрани-
те си колеги. Кметът Йорданка

Фанкъдова обаче отсъстваше от
заседанието.

Клетва положиха вчера и
нови общинари от “Атака” и

ГЕРБ. Борислав Иванов зае мяс-
тото на Маргарита Николова, а
Михаил Владов - на починалия
Петър Гюзелев.

ко се пристъпи към изравняване
на пенсионната възраст между
мъжете и жените, както настоява
Еврокомисията, това ще се правиПленумът на Върховния касационен съд

отклони две искания за касиране на избо-
рите от 12 май, съобщиха от съда вчера.
Пленумът реши да отклони искането на
“Коалиция на протеста”, тъй като подписа-
лите го лица не притежават качеството на
субекти, които по смисъла на Изборния
кодекс могат да се сезират ВКС с искане за
оспорване законността на вота. Отхвърле-
но беше и искането на партия “Другата
България” и кандидатите за народни пред-
ставители Нина Гергова, Ивайло Франц и
Божидар Томалевски за сезиране на Кон-
ституционния съд. ДУМА припомня, че до
30 май ВКС трябваше да вземе решение
дали да оспори законността на изборите
пред Конституционния съд. На 20 май пред-
седателят на ВКС Лазар Груев обясни пред
медиите, че към тази дата в съда е постъ-
пило едно искане от партия “Другата Бълга-
рия” за касиране на изборите за народни
представители. Запитан дали ВКС ще се
превърне в пощенска кутия и дали вече
някой е пуснал искане за касиране на вота,
Лазар Груев отговори: “Тези, които задават
този въпрос, и тези, които трябва да му
отговорят, трябва да намерят отговора в за-
конодателството”.

ВКС ОТКЛОНИ
ИСКАНИЯ ЗА
КАСИРАНЕ
НА ИЗБОРИТЕ

Столичната община ще се опита да си
върне част от разпродадените преди годи-
ни обществени тоалетни. От “Московска”
33 вече са завели дело срещу петима
неизрядни концесионери. Кметът Йордан-
ка Фандъкова разпореди на общинската
агенция за приватизация да прегледа
всички сделки за приватизация на WC-тата.
Резултатът e, че половината от обществе-
ните тоалетни в столицата не работят по
изискванията на експертите. От общината
са санкционирали някои от неизрядните
концесионери с глоба до 26 000 лв. От 10
години е изтекъл срокът за 6 обекта от 18
приватизирани обществени тоалетни в
градските паркове. Първият обект, който
общината ще опита да си върне, е на ул.
“Георги Софийски”. До няколко месеца
общината започва изграждането на чети-
ри обществени тоалетни.

СТОЛИЧНАТА
ОБЩИНА СИ ИСКА
РАЗПРОДАДЕНИ
ТОАЛЕТНИ

Първата пощенска марка по проект
на незрящо дете бе издадена вчера на
церемония в училището за деца с на-
рушено зрение “Луи Брайл” в София.
Проектът на тема “SOS Детски селища”
е на 13-годишната възпитаничка на
учебното заведение Санка Николова,
а художественото оформление във фи-
лателна миниатюра е на Момчил
Колчев. Марката се отпечатва в масов
тираж, а номиналната й стойност е 0,65
лв. В началото на годината възпитани-
ците на “Луи Брайл” и варненското
учебно заведение “Проф. д-р Иван
Шишманов” получиха като дарение 10
компютъра и специализиран софтуер,
предоставени от Министерството на
транспорта, информационните техноло-
гии и съобщенията и Международния
съюз по далекосъобщения в рамките
на инициативата “Е-достъпност в Цент-
рална и Източна Европа - Интернет и
цифрова телевизия за незрящи граж-
дани и граждани с намалено зрение”.

А
ИЗРАВНЯВАНЕТО НА ВЪЗРАСТТА ЗА
ПЕНСИОНИРАНЕ ЩЕ СТАВА ПЛАВНО

плавно и на малки стъпки, заяви ми-
нистърът на труда и социалната полити-
ка д-р Хасан Адемов.

Ден по-рано за пореден път ЕК от-
прави препоръки към България за пре-
махване на ранното пенсиониране и из-
равняване на възрастта за пенсионира-
не на мъже и жени. Според Адемов това
трябва да се случи, тъй като сегашните
правила обричат “жените, които работят,
на по-малък осигурителен принос и съот-
ветно по-ниска пенсия”, но в момента,
“при положение, че пазарът на труда не
наема хора в предпенсионна възраст”, е
трудно да се мисли за изравняване. “Ако
искаме да изпълним препоръката на ЕК,
при всички положения трябва да го пра-
вим с много малки стъпки. Само така

може да бъде удовлетворено желанието
на хората да получават заместващи до-
ходи от труд и в същото време държава-
та да се съобрази с искането на ЕК”,
смята Адемов.

В момента жените се пенсионират на
60 г. и 8 месеца при 34 години и 8 месеца
стаж, а мъжете - на 63 г. и 8 месеца при
37 години и 8 месеца стаж. Според по-
следните законодателни промени всяка
година възрастта и стажът растат с по 4
месеца, докато достигнат 63 г. възраст и
37 години стаж за жените и 65 г. възраст
и 40 години стаж за мъжете през 2021 г.

Препоръките на ЕК за премахване на
ранното пенсиониране се разминават с
предизборната програма на БСП. По този
повод премиерът Пламен Орешарски
уточни, че на този етап се предвижда да
се спре увеличаването на възрастта за
пенсиониране, “което не означава, че
това е завинаги”.

СЛЯПО ДЕТЕ
СЪЗДАДЕ ПЪРВАТА
ПОЩЕНСКА МАРКА
ЗА НЕЗРЯЩИ

БИЗНЕСДАМА
ВЪРНА ОСИНОВЕНО
ОТ НЕЯ ДЕТЕ

2

Снимка БГНЕС

Въпреки че последният срок за почистване на предизборните плакати бе
15 май, Варна продължава да е украсена с ликовете на политически

лидери. Между 1000 и 5000 лв. е глобата за партиите, които не
премахнат агитационните си материали

Дана РУСЕВА

-годишно момиченце е върнато на
социалните служби от осиновителка-
та му преди около месец, съобщи Ве-
селин Гочев от регионалната дирек-

ция “Социално подпомагане” в Добрич.
Това е прецедент за нашата служба,
въпреки че в страната има подобни слу-
чаи, коментира Гочев. Детето е напълно
здраво.

Осиновителката е била на добра про-
фесионална позиция, не е омъжена, под
50 години, с висше образование, имала
домашен любимец и не е заличена от
регистъра на осиновителите. Преди само-
то осиновяване кандидатите имат възмож-
ност да направят две срещи с детето, след
което могат да разговарят с лекарите от
социалното заведение или със социални-
те работници.

За всяко дете регистрираме двама кан-
дидат-осиновители. Има случаи, когато за
едно дете има 7-8 желаещи семейства.
Социални работници наблюдават семей-
ството 2 години и пишат дълги доклади за
адаптирането на двете страни, обясни Го-
чев. В края на април кандидат-осиновите-
лите са 36 семейства. Децата за осиновя-
ване са 96 - 42 здрави и по-големи на
възраст, 56 - с болести.
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ра Пламен Орешарски пред
БНТ вчера. Той отново подчер-
та, че гледа на проекта “Беле-
не” като на икономика, а не
като на политика. Ако той има
необходимата ефективност, е
редно да се мисли за реали-
зация, обясни премиерът и
допълни, че изборът ни не е
напълно свободен, тъй като
има арбитражен иск от Русия
за 1 млрд. евро. Орешарски
заяви, че ще иска да разбере
какви са шансовете ни за по-
малка сума. Като видя дали по-

 Г-н Василев, в последния ден
от вашето управление представих-
те много тежки проблеми в енергей-
ния сектор от анализите на ЕК и
СБ, както и препоръките им за тях-
ното решаване, но не можете да по-
емете отговорност за изпълнение-
то на нито една. Оставяте това на
вашия наследник...

- Политическата отговорност се
носи от съответния министър, така е.
Отоговорността за тези препоръки ще
трябва да бъдат понесени от господин
Стойнев и той трябва много детайлно
да се запознае както с проблемите,
така и с препоръките и да прецени
кои от тях според него са разумни и
трябва да бъдат следвани. Утре (днес
- б.р.) на обществения съвет заедно с
регулатора ще представим препоръ-
ките, по които работихме, за да може
и той да се запознае с тях, и отам
нататък да вземе много тежки полити-
чески решения.

 Те несъмнено ще засегнат до-
ста интереси, реалистични ли са за
изпълнение?

- Реалистинчи са според мен. Това,
че ще засегнат интереси, е вярно, но
в крайна сметка водещият интерес
трябва да интересът е на българския
гражданин.

 Енергетиката губи 1 милиард
лева годишно, на ден - 2 млн., къде
отиват тези пари?

- Това са пари, загубени поради
плащания към мощности, които не би
следвало да работят, или поради не-
правилно натоварване на мощности-
те, плюс допълнителни неефективнос-
ти в системата.

 Фактически цената на тока
се натоварва от задължителното
изкупване на скъпа енергия. За да не
е задължително, какво трябва да се
промени и кой трябва да наложи
тази промяна?

- Това, за да стане, трябва да се
предоговорят договорите. Предогова-
рянето е доста трудно, но според мен
всички участници са готови да напра-
вят известни отстъпки и те започнаха
да го правят, в лицето на ВЕИ произ-
водителите. Това е основно функция
на регулатора. А има и законови мер-
ки, които могат да бъдат наложени, в

АСЕН ВАСИЛЕВ:

Реформите в енергетиката
са тежки, но възможни

Да отпадне задължителното изкупване на ток
от скъпите централи, препоръчва ексминистърът

случай че не може чрез процеса на
предоговаряне. Част от тези законови
мерки бяха предприети в някои евро-
пейски държави.

 Какво ще стане с мощности-
те, които ще отпаднат от пазара?

- Те трябва да търсят пазар или
навън, или на нерегулирания сектор
на пазара, който ще бъде около 25-
30%, т.е. високо и средно напрежение
стават нерегулирани. А за да могат да
изнасят енергия спобства и новият на-
чин на ценообразуване - отпадането
на всякакви видове добавки, които до
момента натоварваха износа.

 Препоръчахте излишните ВЕИ-
мощности да работят за страни, ко-
ито не са си изпълнили ангажимен-
тите за производство на зелена
енергия.  Има ли такава практика в
други страни?

Такава практика има, и това е пре-
поръка на ЕК. Но това изисква обосо-
бяване на ВЕИ-мощности като само-
стоятелна единица - това вече сме го
постигнали с регулатора. А оттам на-
татък трябва да се проведат преговри
на междудържавно ниво с част от стра-
ните, където има недостиг на такива
мощности, и да се види какви ценови
нива могат да бъдат постигнати.

 Собствениците на ВЕИ
твърдят, че ограничаването на
тяхното производство е незаконно.

- Те твърдят, че не са получили
достатъчно информация за огранича-
ването на това производство. Разпо-
редихме проверка и ЕСО даде подроб-
на информация, която беше изпрате-
на към ВЕИ производителите, но като
цяло абсолютно законно са били ог-
раниченията, и доказателство за това
е, че досега няма никой, тръгнал по
съдебен път, да си търси правата.

 Но ограничването е временна
мярка, крайна, и тя не може да реши
проблемите...

- Да, абсолютно временна мярка,
която се налага от факта, че в момен-
та сме на най-ниската точка на по-
требление в годината, и най-високата
точка на използване на източници от
водни реурси, т.е. язовирите и вецове-
те работят на пълни мощности, за да
не прелят.

 Ние реално сме изпълнили кво-
тата за зелена енергия за 20 години

напред, това налага ли да има забра-
на за въвеждане на нови ВЕИ мощно-
сти?

- Не мисля, че трябва да има за-
брана за каквито и да е мощности, но
трябва да няма задължително изкупу-
ване на енергията от тези мощности.
Ако даден инвеститор си направи
сметката, че може по-евтино да въве-
де мощности, да продаде по-евтин ток,
и иска да се бори на пазара, той е в
правото си да въведе каквато си иска
мощност. Въпросът е държавата да не
плаща тази сметка, както и всички ние
като граждани.

 Поскъпването на тока от 1 юли
се отложи, докато се приемат про-
мените в Закона за енергетиката, с
които ще се промени ценообразува-
нето. Какво в него трябва да се про-
мени?

- В ценообразуването това, което
трябва да се промени, е задължител-
но да станем в крак с Европа, що се
отнася до когенерационните мощнос-
ти, т.е. високоефективните мощности.
Те да бъдат изкупувани задължително
само ако са наистина вискоефективни,
и само когато това се налага, поради
работата им да произвеждат пара.
Това ще освободи страната от един
доста голям товар - скъпата енерги,
която в момента се плаща. И другото,
което трябва да се промени, е квотата
за обществен доставчик да се форми-
ра така, че тя да води до най-ниска
цена на регулирания пазар, спазвай-
ки договорените отношения, а не да
се формира на друг принцип. Тези 800
млн., ако не станат чрез преструктури-
ране на количествата енергия, които
се изкупуват от различните играчи, и
ако не се извадят неефективностите
на тези играчи като разходи, които са
заложени, трябва да се платят от край-
ния потребител.

 Заявихте, че държавните дру-
жества са намерили 240 млн. лв. ре-
зерви, за да удържат цената на
тока. Откъде ще дойдат тези ре-
зерви?

- Основно от премахване на
външни договори  и премахване на
амортизационни разходи, които са
били неоправдано високи.

 Според Вас БЕХ трябва да се
закрие. Защо?

ПЛАМЕН ОРЕШАРСКИ:

„Белене” може да се строи,
но не с пари от данъци
Има нужда от ребалансиране на
енергийния микс и на всички
участници в енергийната система,
категоричен е премиерът

старите анализи са актуални
и към днешна дата, кави са
цените на оборудване, като
видя как са се променили ана-
лизите за ползване на елект-
роенергия, като видя иска, ще
мога да внеса обосновано ре-
шение в парламента. Ако ре-
шим, че си струва, ще се бо-
рим и за инвеститори, каза
Орешарски и подчерта, че в
проекта няма да се влагат
пари от данъци.

Министър-председателят
каза още, че от погледа, който
има върху енергетиката като
система, остава с твърдото
убеждение, че има нужда от
ребалансиране както по отно-
шение на енергийния микс,

така и на всички участници в
енергийната система. Той каза
още, че го смущават “многото
интереси, които трябва да
бъдат натиснати”, но няма да
се колебае да го направи.

Ще бъдат отделени средст-
ва за рекапитализация на дру-
жествата, стана ясно още от ду-

мите на пре-
миера. Голя-
ма част от
мощностите
не се рехаби-
литират, кое-
то представ-
лява заплаха
за сигурност-
та на систе-
мата, изтъкна
Орешарски.

По повод
препоръката
да бъде за-
крит Българ-
ският енер-
гиен хол-

динг, той бе категоричен, че
БЕХ е второстепенна по фис-
калност мярка. Трябва специа-
листите да изработят до някол-
ко седмици план за ребалан-
сиране на енергетиката и  ще
ви запознаем с него, обеща
министър-председателят.

Трябва да се рестартира

АЕЦ “Белене”. Това заяви Стра-
хил Ангелов, депутат от Коа-
лиция за България пред “Фо-
кус” по повод изказването на
Пламен Орешарски.

“Защо събирахме подписи?
Защо направихме референ-
дум?”, попита риторично Анге-
лов. Той допълни, че цената на
тока от атомната централа е в
пъти по-евтина от останалите
източници, така че “Белене”
трябва да бъде изградена.

По думите му, излишък на
енергия има, защото иконо-
миката се е сринала до “кота
0”. Другата причина според
него е делът на възобновяе-
мите енергийни източници,
които са със срочни договори
и имат доста висока изкупна
цена. “Атомната централа в
Белене би решила този
въпрос и това е най-евтината
възможна на този етап елек-
троенергия. Няма по-евтина”,
каза Ангелов.

И
ма шанс да бъде
рестартиран про-
ектът АЕЦ “Белене”.
Това стана ясно от
думите на премие-

Интервю на Светлана ВЕЛЕВА

АСЕН ВАСИЛЕВ е икономист
и бизнесмен, министър на
икономиката енергетиката
и туризма в служебния
кабинет. Завършва икономи-
ка в Харвардския универси-
тет, специализира бизнес
администрация и право.

- Това ще доведе до по-добра про-
зрачност и управление на всички ком-
пании, които са в енергийния сектор,
които са държавни все още, защото
чрез БЕХ се дава възможност за крос-
субсидиране, прехвърляне на финан-
сови средства от едни компании на
други, т.е. дава се възможност да се
отлагат проблемите, а не те да се ре-
шават, когато се появят.

 Оставяте доста тежко наслед-
ство, кои от всички тези препоръки
са най-наложителни и най-реалис-
тични за изпълнение според вас?

- Според мен основното нещо, ко-
ето е изключително наложително, и
върху което много работихме с регу-
латора, е да се направи новият начин
на ценообразуване, което ще постави
сектора на абсолютно прозрачна и
стабилна основа, както и пълното пре-
договаряне на договорите, които са за
задължително изкупване.
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България е на 57-мо

място по конкурентоспо-
собност в света през 2013
г. с индекс 47.800, като
отстъпва с 3 места спря-
мо 2012 г., когато е била
54-а. Това сочат данните
от престижната класация
на швейцарския Между-
народен институт за раз-
витие на управлението,
огласени вчера.

България е изпреваре-
на от Гърция и Румъния,
които са съответно на 54-
о и 55-о място. През ми-
налата година Гърция бе
с по-лоши показатели от
нас и успява да ни изпре-
вари, въпреки че се смя-
та, че южната ни съседка
е в дълбока криза. Спря-
мо останалите държави от

Производството на
твърди горива нараства с
22,7 на сто през април
спрямо март до 1 501 хил.
т, на безоловен бензин -
с 53,9 на сто до 157 хил.

Индексът на цените на производи-
тел в промишлеността на вътрешния
пазар през април е с 0,9 на сто под
равнището от предходния месец, съоб-
щи Националният статистически инсти-
тут (НСИ) вчера.

Намаление на цените е регистрира-
но в добивната промишленост - с 3,6 на
сто, в преработващата промишленост и
при производството и разпределение-
то на електрическа и топлоенергия и
газ - по 0,8 на сто.

В преработващата промишленост
намаление на цените спрямо предход-
ния месец се наблюдава при производ-
ството на основни метали - с 3,2 на сто,
при производството на хранителни про-
дукти и при производството на напитки
- по 0,4 на сто.

Индексът на цените на производи-
тел на вътрешния пазар през април
2013 г. спада с 1,4 на сто в сравнение
със същия месец на 2012 г. Цените на-

За една година сме отстъпили с три места в класацията
и се нареждаме на 57-мо място от общо 60 държави

региона сме по-добре
само от Хърватия, която е
58-ма.

Начело в класацията,
която се прави ежегодно
вече 25 години, са САЩ,
като според експертите
от института Щатите са
успели да си върнат
първото място благодаре-
ние на възстановяването
на финансовия сектор,
технологичните иновации
и стабилността на компа-
ниите.

На второ място се на-
режда Швейцария, а на
трето е Хонконг. В първа-
та десетка влизат още
Швеция, Сингапур, Норве-
гия, Канада, ОАЕ, Герма-
ния и Катар.

Русия се е изкачила с

цели шест места до 42-
ро. Икономистът от инсти-
тута Анн-Франс Боржо
обясни това с подобрява-
нето на показателите на
националната икономика,
международната търго-
вия, чуждите инвестиции,
намаляването на безра-
ботицата.

В същото време сред
страните БРИКС се отбе-
лязват разнородни тен-
денции. Китай подобрява
позицията си с две места
и е на 21-во, докато Ин-
дия, Бразилия и ЮАР са
влошили положението си
и заемат съответно 40-о,
51-во и 53-о място. Въпре-
ки това от института смя-
тат, че перспективите на
държавите от БРИКС ос-

тават големи.
На последното 60-о

място се намира Венецу-
ела.

Класацията се съставя
въз основа на 333 крите-
рия, разделени в четири
групи - икономически по-
казатели, ефективност на
правителството, ефектив-
ност на бизнеса и състоя-
ние на инфраструктурата.
В класацията участват 60
държави. При изчислява-
нето на индекса за всяка
от тях се взимат две трети
статистически данни и
една трета от анкетите,
направени сред бизнеса.

Данните показват, че
има страни от нашия ре-
гион, които са се справи-
ли по-добре от нас през

последната година, комен-
тира Руслан Стефанов от
Центъра за изследване на
демокрацията пред Бълга-
рия он ер вчера. Той посо-
чи като пример Полша и
Естония. По думите му в
момента, в който падне
лустрото на макроиконо-
мическата стабилност, ще
се открие пропастта на
дългосрочната влошена
конкурентоспособност на
икономиката ни.

Според него, от една
страна, е добре, че сме
сред 60-те най-привлека-
телни за инвестиране
страни, тъй като класаци-

ята се следи от най-голе-
мите инвеститори в света
и е един от източниците,
въз основа на които те
взимат решения къде да
се базират. Лошото е, че
сме на последните пет
места, допълни Стефанов.

Друг лош показател
за страната ни е, че е
възприемана като източ-
ник на евтина работна
ръка. Това означава, че
разходите за възнаграж-
дение и стандарт за жи-
вот са ниски, но и че ни-
вото на мениджмънт е
лошо, обясни Руслан Сте-
фанов.

С 0,9 НА СТО НАМАЛЕЛИ
ЦЕНИТЕ НА ПРОИЗВОДИТЕЛ

маляват в добивната промишленост - с
8 на сто, в преработващата промишле-
ност - с 1,3 на сто, и при производство-
то и разпределението на електрическа
и топлоенергия и газ - с 0,8 на сто.

Намаление на цените в преработва-
щата промишленост спрямо април 2012
г. се наблюдава при производството на
основни метали - със 7,1 на сто, и при
производството на хартия, картон и из-
делия от хартия и картон - с 0,7 на сто.
Увеличение на цените е отчетено при:
обработката на кожи, производството на
изделия от обработени кожи без косъм
- с 9,2 на сто; производството на храни-
телни продукти - с 6,2 на сто; производ-
ството на напитки - с 5,5 на сто; произ-
водството на метални изделия, без ма-
шини и оборудване - с 5,2 на сто.

Общият индекс на цените на произ-
водител през април намалява с 0,8 на
сто спрямо предходния месец, а спря-
мо същия месец на 2012 г. - с 1,9 на сто.

С 16,8 на сто се свило
производството на ток

т, дизелово гориво - с 40,3
на сто до 195 хил. т. Това
показват предварителни
данни на Националния
статистически институт
(НСИ), огласени вчера.

Намалява производст-
вото на природен газ -
със 7,7 на сто до 24 млн.
станд. куб. м, на електро-
енергия - с 16,8 на сто до
3 104 ГВтч.

Производството на
пропан-бутан остава без
изменение.

На годишна база -
април 2013 г. спрямо ап-
рил 2012 г., се увеличава
производството на безо-
ловен бензин - с 8,3 на
сто. Намалява производ-
ството на твърди горива -
с 30,3 на сто, пропан-бу-
тан - с 36,4 на сто, дизе-
лово гориво - с 5,3 на сто
и на електроенергия - с
12,8 на сто.

шарски и министъра на иконо-
миката Драгомир Стойнев, за
да се чуят вижданията и наме-
ренията на новия кабинет от-
носно бъдещето на оръжейни-
цата. Това каза Иванка Ивано-
ва от КНСБ във ВМЗ пред “Фо-
кус”. Веднага след като парла-
ментът избра новото правител-
ство, двата синдиката от ВМЗ
са изпратили писмо до кабине-

Прикрит внос на чесън от
Македония и фиктивен износ
на наш за Косово и Македония
доведе до уволнение на мит-
ничари, съобщава Дарик. “Слу-
чаят е предаден на прокурату-
рата, така че ще се въздържим
от повече коментари”, обясня-
ват от Агенция “Митници”.

По информация на Дарик
разследването е за 3 ТИР-а,
за които е изписано по доку-
менти, че са напуснали стра-
ната, а те не са минавали гра-
ницата. Други три ТИР-а, пълни
с чесън, са оформени в митни-
ческите документи като праз-
ни, но в документите на маке-
донската митница и на българ-

Над 15 огнища на марокански скакалци са
констатирани в Кърджалийска област. Местната
дирекция по безопасност на храните е разпоре-
дила незабавно третиране на засегнатите пло-
щи, предаде БГНЕС. Поразени от вредителите
са землищата на четири села в Кърджалийска
община и толкова в Момчилградска, едно има
край Черноочене, три в Джебелско и по едно в
общините Ардино и Крумовград.

Според директора на ОДБХ Георги Грозев
основната причина за популацията на марокан-
ските скакалци е в увеличението на необработ-
ваемите площи. Освен изоставените ниви, затоп-
лянето на климата през последните години също
благоприятства развитието на вредните насеко-
ми, посочи Грозев. Най-доброто третиране е с
препарати от въздуха, но общините нямат фи-

Плащането на роуминг в страните от Европейския съюз да
отпадне от 2014 г. предложи пред Европейския парламент
Нели Крус, комисар по цифровите технологии и вицепрези-
дент на Европейската комисия.

Според Крус европейският телеком пазар може да се обе-
дини като това освен социалното отражение, ще стимулира
дигиталната икономика и ще създаде по-добри политически
връзки. Според предложението операторите ще таксуват кли-
ентите по основните им тарифи, независимо че не се намират
в държавата си. Крус признава, че очаква известна съпротива,
но все пак се надява да се стигне до съгласие. Ще се боря до
последен дъх, за да осъществим това, казва тя в речта си пред
Комитета за вътрешни пазари и защита на потребителите към
Европейския парламент.

Уволниха митничари
заради внос на чесън

ската гранична полиция те са
пълни с лук, както наричат в
Македония и чесъна.

По непотвърдена информа-
ция освобождаване от
длъжност или наказание грози
и началника на Митнически
пункт - Гюешево. Чесънът е сто-
ка, за която има квоти в ЕС, за
да се стимулира местното про-
изводство. С фиктивния износ
обаче той остава на местния
пазар.

НЕЛИ КРУС:
КРАЙ НА ПЛАЩАНЕТО НА
РОУМИНГ В ЕС ОТ 2014 Г.

Работниците от ВМЗ настояват
за среща с Орешарски и Стойнев

та. В него те настояват за спеш-
на намеса от страна на прави-
телството за излизане на ВМЗ
от тежката ситуация, в която
продължава да бъде. Очакваме
реакция за среща и настоява-
ме за нея, тъй като тази агония
не може да продължава без-
край, каза Иванова. По думите
й ситуацията във ВМЗ е обез-
покоителна, не се работи, няма
плащания. Въпреки съкращени-
ята на толкова много хора, бли-
зо 900 души, ситуацията не се
оправя. На практика от оздра-

вителните мерки, които бяха на-
белязани, само съкращенията
са се случили, каза Иванова. В
момента има някакви договори,
но те не са достатъчни, за да
се натовари напълно персо-
налът. В момента на служите-
лите се дължи част от заплата-
та за февруари, заплата за ап-
рил и аванс за май.

Социалното напрежение
сред работниците расте, а син-
дикатите са готови на решител-
ни действия, за да защитят
правото си на труд.

Марокански скакалци
нападнаха нивите
в Кърджалийско

нансови средства за хеликоптери и затова търсят
по-евтиния начин на ръчното пръскане.  Той уточ-
ни, че не е възможно да се прогнозира докъде
проблемът може да се разрасне, тъй като вреди-
телите са в етап на разселване. По пътя си те
унищожават декари с тютюневи насаждения и
зеленчуци. Миналата година мароканските ска-
калци изядоха над 9 хил. декара пасища в зем-
лищата на шест от общо седем общини в Кърджа-
лийско. Тогава специалистите от ОДБХ препоръ-
чаха задължително пръскане с летателна техни-
ка през пролетта на 2013 г., за което общините
трябваше да предвидят средства в бюджетите
си, но това не се случи.

СССССС
индикатите във ВМЗ-
Сопот настояват за сре-
ща с министър-предсе-
дателя Пламен Оре-

В дъното сме по
конкурентоспособност
В дъното сме по
конкурентоспособност
В дъното сме по
конкурентоспособност
В дъното сме по
конкурентоспособност
В дъното сме по
конкурентоспособност
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акедонският президент Геор-
ге Иванов направи полити-
чески ход без прецедент -
отмени срещата на лидери-
те на страните от Процеса

Провали се
срещата в Охрид
Скопие изпадна в изолация от балканските си съседи
заради двойнствения си подход към темата за
напрежението между Белград и Прищина

М
за сътрудничество в Югоизточна Евро-
па (ПСЮИЕ). Това се случва за първи
път, откакто е формирана инициатива-
та през 1996 г., пише македонският
“Утрински весник”.

Изданието посочва, че с това Ива-
нов е сложил край на заплахите от
останалите страни от региона, които
търсели причини да не идват в Охрид.
На специална пресконференция Ива-
нов заяви, че държавният интерес и
достойнството на Македония са го
задължили да вземе подобно реше-
ние. “За съжаление старите балкански
предразсъдъци и комплекси оживяха
преди срещата. Няма да позволя на

гърба на Македония да се пречупват
старите балкански предразсъдъци”,
заяви Иванов.

Скандалната ситуация започна мал-
ко по-рано, когато стана ясно, че пре-
зидентът на Албания Буяр Нишани няма
да участва в срещата на върха на
ПСЮИЕ, която трябваше да състои на 1
и 2 юни в Охрид. Причината е, че пре-
зидентката на Косово Атифете Яхяга не
е поканена да участва в срещата. Оста-
ването на Косово извън срещата на
върха е резултат от натиск от страна на
Сърбия, което е в противоречие с под-
писаните договори между Косово и
Сърбия и по-конкретно се нарушава
член 14 от договора между премиери-
те Хашим Тачи и Ивица Дачич, подпи-
сан в Брюксел на 19 април 2013 г., се
казва в съобщение на кабинета на
албанския президент, пише “Дневник”.

Косовският външен министър Енвер
Ходжай заяви, че липсата на покана
към Яхяга представлява “реална трево-
га за отношенията между Косово и
Македония”. Косовският премиер Ха-
шим Тачи пък отправи послание към
Македония да превъзмогне “пред-
разсъдъците от миналото за албанците
в региона”.

Македонското издание МКД съоб-
щи, че освен Сърбия, Босна и Херцего-
вина, Румъния и Гърция също са били
против участието на Косово в прези-
дентската среща.

Според македонския проф. Денко
Малески отговорността за провала на
срещата е изцяло на македонските
политици, защото отлагането на сре-
щата на ПСЮИЕ показало, че страните
от региона не са солидарни с Косово.
Междувременно Държавният департа-
мент на САЩ изрази съжаление за
отлагането на президентската среща в
Охрид, най-вече заради пропуснатата
възможност за дискусии за регионал-
ните предизвикателства.

Ходжи от Гостивар вербуват бойци за Сирия, пише
македонският “Утрински весник”. 28-годишният Расим
Зекири от гостиварското село Беловища загина ми-
налата седмица в Сирия и най-вероятно там ще бъде
погребан. Според изданието има и други жители на
Гостивар, които се борят срещу режима на Башар
Асад, но никой в района на Гостивар не иска да го-
вори за това как се набират и къде cе обучават.

“Ислямисткият фундаментализъм в Гостивар дойде
от Босна и Херцеговина след войната. Донесоха го
част от жителите на Гостивар, които живееха там”,
заявили неназовани източници.

Ходжи вербуват
бойци за Сирия

Над 70% от гърците не биха
искали да емигрират. В същото
време по-голямата част от
гръцките младежи на възраст от
18 до 24 години мечтаят да на-
пуснат страната си, пише в. “Ка-
тимерини”, позовавайки се на
проучване, проведено от Атин-
ския университет.

Общо 72% от гърците са ка-
тегорично против, а 5,9% са “по-
скоро” против идеята да напус-

Броят нуждаещите се във
Великобритания, които са се
обърнали за помощ към т. нар.
“хранителна банка” на страна-
та, надхвърли 500 000 души.
Това пише в. “Индипендънт”,
позовавайки се на общ доклад
на неправителствените органи-
зации Оксфам и Church Action
on Poverty. “Съкращаването на
социалната подкрепа отиде
твърде далеч и доведе до бед-
ност, лишения и глад в големи

53% от младите гърци
искат да емигрират

500 хиляди британци
търсят помощ

нат родината си, за да се уста-
новят в чужда страна. Не такава
е нагласата на младите гърци,
52,6% от които искат да напус-
нат Гърция.

Относно присъствието на
чужди граждани в Гърция, 37,9%
от хората на възраст 25-34 го-
дини смятат, че то е заплаха за
трудовата заетост на местните.
На това мнение са и 49,8% от
по-възрастните гърци.

мащаби”, заяви директорът на
Оксфам Марк Голдринг.

Междувременно Брюксел
заплаши, че ще предприеме
правни действия срещу Вели-
кобритания заради усилията
на Лондон да ограничи туриз-
ма с цел социални облаги. Ев-
ропейската комисия настоява
да се облекчат правилата за
получаване на социални помо-
щи от граждани на ЕС.

Стотици гръцки неонацисти участваха в марш по улиците на Атина, за да отбележат 450 години от
падането на Константинопол. Представители на ултранационалистическата партия “Златна Зора”

скандираха “Кръв, чест, Златна Зора!” и “Гърция принадлежи на гърците!”

Евгени Кирилов
начело на ЕВРОНЕСТ

Българският депутат от
Групата на прогресивния али-
анс на социалистите и демо-
кратите в Европарламента -
Евгени Кирилов, бе избран за
съпредседател на Парламен-
тарната Асамблея ЕВРОНЕСТ
(платформата за междупарла-
ментарно сътрудничество със
страните от Източното парт-
ньорство) към Европарламента
в Брюксел.

Спипаха подкупни
чиновници

Двама чиновници от админи-
страцията на руския прези-
дент Владимир Путин бяха аре-
стувани. Служителите в юри-
дическия и финансов отдел на
канцеларията на държавния
глава на най-голямата по тери-
тория страна са обвинени в
корупция и изнудване.

Пожар изпепели купола на
историческата сграда на Технологичния

университет в Санкт Петербург,
построен през ХIХ век. Огънят

обхванал 2000 метра площ

„Нюзуик” се продава

Американското сп. “Нюзуик”,
което стана изцяло дигитално
след излизането на последния му
хартиен брой през декември
2012 г., е обявено за продан
според вътрешен редакционен
документ. В него директорът на
“Нюзуик” Баба Шети и главната
редакторка Тина Браун посоч-
ват, че продажбата се налага,
защото редакцията иска да се
съсредоточи върху информаци-
онния сайт “Дейли бийст”.

Торнадо вилня
в Италия

Торнадо вилня в италианския
град Кавенаджо ди Брианца, в
близост до Милано, и остави
пътека от опустошениe. Някол-
ко автомобила бяха преобърна-
ти, а редица сгради в индустри-
алната зона на града бяха сри-
нати до основи. Подобен фено-
мен е рядкост в тези части на
страната.

В столицата на Португалия се проведе
стачка срещу рестриктивната

политика на правителството, като
протестните действия са организирани

по призив на главния синдикат в
страната. Стачката в метрото, която

започна още в сряда вечерта,
предизвиква големи задръствания в
Лисабон. Работещите протестират

срещу икономиите и намаляването на
броя на празничните дни

Снимки ПРЕСФОТО/БТА
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Сапьори
търсят мини
в село само
на 40 км от
столицата
Загреб.
Хърватия се
опитва да
обезвреди
667 кв. км
минни полета
в 12 окръга,
93 населени
места и
общини.
Смята се, че
в тези райони
има около
90 000
противопехотни
мини,
останали след
войната в
Хърватия през
1990-те

Резултатите от съвме-
стно изследване на учени
от няколко страни сочат,
че за последните 100 го-
дини IQ-то на европейци-
те се е понижило с 14,1
пункта. Проучването е
проведено от учени от
университетите в Брюксел,
Амстердам и ирландския
град Корк. Анализирани
са данни от 1889 до 2004
г., въз основа на които е
направен изводът, че ев-
ропейците от викториан-
ската епоха са били по-
умни отколкото днешните.

И з с л е д о в а т е л и т е
твърдят, че нивото на IQ
(интелектуален коефици-
ент) у средния европеец
се е понижавало с 1,23
пункта годишно. С тече-
ние на годините у евро-
пееца е намалявала най-
вече бързината на реак-
ция. Показателят е ва-
жен, тъй като е във
връзка с възприемането
на обема на информация.

Резултатите са наглед
доста изненадващи пред-

Снимка ПРЕСФОТО/БТА Европейците затъпяват

вид обстоятелството, че
съвременният човек има
многократно по-голям
достъп до информация в
сравнение с предшестве-
ника си отпреди век. Обяс-
нението на феномена се
крие тъкмо в огромния
поток от информация, кой-
то индивидът все по-труд-
но обработва.

В наши дни IQ се из-
мерва с тестове, като за
средно ниво се смятат 100
постигнати пункта. IQ меж-
ду 90 и 110 пункта имат
50% от хората. С по-нисък
от средния IQ са 25% от
жителите на планетата и
също толкова - с по-висок.
Индивиди с IQ под 70
пункта се смятат за умст-
вено изостанали.

До кмета на Ню Йорк Майкъл Блумбърг са били
адресирани две писма със смъртоносната отрова рицин,
съобщи полицията в американския мегаполис. Първото
писмо е било получено в петък в една от административ-
ните сгради на Ню Йорк. Второто е пристигнало в неделя
във вашингтонския офис на основаната от Блумбърг
организация “Кметове против нелегалното оръжие”. В
двете писма са се съдържали заплахи по адрес на гра-
доначалника във връзка с неговата позиция по въпроса
за контрола върху оборота от огнестрелни оръжия в САЩ.

Блумбърг е известен като един от най-яростните
противници на свободното притежание на оръжие в стра-
ната. Той нееднократно е призовавал властите да затег-
нат оръжейното законодателство.

Лабораторни изследвания са доказали, че в писмата
се е съдържало именно рицин.

Блумбърг получи
писма с рицин

Американският президент Барак Обама е решил
да номинира начело на ФБР републиканец, който
работел в министерството на правосъдието по вре-
мето на Джордж Буш, съобщи в. “Ню Йорк таймс”.

52-годишният Джеймс Коми е бивш ръководител
на спекулативен фонд, а в момента е преподавател
в юридическия факултет на Колумбийския универси-
тет. Той трябва да замени Робърт Мюлер, който на-
пуска ръководството на ФБР през септември.

“Ню Йорк таймс” цитира двама души, запознати с
избора на президента, но Белият дом отказа да
коментира тази информация. Според изданието да-
тата, на която ще бъде обявена номинацията на
следващия директор на ФБР, не е известна.

Джеймс Коми беше главен съветник на големия
спекулативен фонд Бриджуотър Асошиейтс в щата
Кънектикът и опитът му ще е от полза за ФБР, което
е изправено пред намаляване на бюджета си.

Обама избрал нов
директор на ФБР

Оланд се опълчи на ЕК
ННННН
България и Румъния пък поискаха обяснения от Брюксел заради острите
изказвания на енергийния еврокомисар Йотингер към двете страни

еобичайно остра бе
реакцията на френ-
ския президент Фран-
соа Оланд, след като

Европейската комисия при-
зова Париж да реформира
пенсионната си система в
замяна на дадената отсроч-
ка от две години за свежда-
не на бюджетния дефицит
под 3 процента.

Оланд прикани ЕК да не
диктува на Франция какво
да прави,  предаде Франс
прес. “Европейската комисия
няма защо да ни диктува
какво да правим. Достатъчно
е само да каже, че Франция
трябва да въведе ред в
държавните финанси”, заяви
Оланд в Родез, Югозападна
Франция.

“Що се отнася до струк-
турните реформи и конкрет-
но реформирането на пенси-
онната система, единствено
ние можем да решаваме кой
е най-добрият начин да по-
стигнем целите”, продължи
президентът с необичайно
остър тон към Брюксел.

В изказване пред Герма-
но-белгийско-люксембург -
ската търговска камара във
вторник германският евроко-
мисар Гюнтер Йотингер
също отправи доста критики
срещу Франция. Според Йо-
тингер Париж изобщо не е
подготвен за сегашните ико-
номически предизвикателст-
ва, а страната се нуждае
спешно от намаляване на
пенсиите,  вдигане на

възрастта за пенсиониране
и по-малко държавни чинов-
ници.

Под тежките критики на
Йотингер попаднаха и
България, и Румъния. Евро-
комисарят  коментира,  че
“такива страни като Бълга-
рия, Румъния и Италия са
във фундаментален смисъл
практически неуправляеми”.
Заради острите изказвания
на Йотингер българският ев-
родепутат Ивайло Калфин
отправи питане до Евроко-
мисията за основанията за
подобни твърдения. Калфин
иска да знае и дали ЕК смя-
та за уместно неин официа-
лен представител, независи-
мо в какво качество, да пра-
ви подобни изказвания по

отношение на страни, които
са пълноправни членки на
ЕС. По правилника на пар-
ламента ЕК има шест сед-
мици, за да даде отговор.

Министърът на външните
работи на България също
поиска обяснение от Йотин-
гер за  изказванията му .
“България е държава член
на ЕС с работещи и леги-
тимни институции.  В този
смисъл изказването на ко-
мисар Йотингер буди недо-
умение”, заяви Кристиан Ви-
генин.

Той припомни, че ново-
сформираното българско
правителство беше поздра-
вено първо от председателя
на Европейския съвет Хер-
ман ван Ромпой от предсе-

дателя на ЕК Жозе Барозу.
На свой ред Букурещ също

изрази възмущението си от
изказването на Йотингер и
министърът на външните ра-
боти на Румъния Титус Корлъ-
цян заяви, че очаква публич-
ни извинения и обяснения.

След като разпростране-
ните от европейските медии
думи на еврокомисаря пре-
дизвикаха протести от стра-
на на Италия, правителство-
то на Германия излезе с
уточнение, че изключва от
списъка на “неуправляемите
страни” Италия, към която
“подобни определения по
никакъв начин не биха мог-
ли да бъдат отнесени”. Спря-
мо Румъния и България оба-
че не последваха уточнения.
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лист е новият външен
министър на България,
който ще развръзва за-
плетения “добросъседски
възел” между Скопие и
София. Ще внесе ли той
нова политика и енергия
е въпросът, който след
българската блокада на
евроинтеграцията на Ма-
кедония придобива из-
ключителна политическа
тежест. Вигенин, за раз-
лика от новоназначения
премиер Пламен Оре-
шарски, е известен на
нашата общественост,
тъй като от 2007 г. е ев-
родепутат и в един кратък
период, след оттеглянето
на Зоран Талер, беше
докладчик на ЕП за Ма-
кедония - факт, от който
македонското ръководст-
во не беше особено ща-
стливо в онзи период и
искаше смяната му.

Както и да е, сега
Вигенин влиза през па-
радния вход на нашата

при спецоперация на ФСБ в
Орехово-Зуево. 53-годишният
Амирханов е обвинен в из-
вършването на тежки престъп-
ления: подготовка на атентат,
бандитизъм, незаконно прода-
ване на оръжие.

Операцията бе направена
на ул. “Баришников” заедно с
блок №2. До единия от входо-
вете се появява група въоръ-
жени хора в черни униформи,
които евакуирали жителите, а
след това започнали методич-
но “да измъкват” трима мъже с
кавказка външност, наематели
на апартамент на втория етаж.
Договорът бил оформен на
името на Юлая Давлетбаев от
башкирския град Стерлитамак.
Давлетбаев и още един “квар-
тирант” бяха убити при опит да
избягат през прозореца. Амир-
ханов имал късмет.

“Оцелелият бунтовник, в
опит да избяга, изскочил от
прозореца и получил фракту-
ри. Освен това той е простре-
лян, но състоянието му, по
предварителни данни, позволя-
ва той да бъде разпитан”, съоб-
щиха от правоохранителните
органи. Основната задача е да
се получи от него информация
за възможни помагачи в Мос-
ковския регион и тя да се съпо-
стави с данните, получени по
време на наблюдението, на-
правено преди задържането.

Според разказите на мест-
ни жители две седмици преди
това в апартамент е станала
малка експлозия, изпочупила

Министър без речник
от историята

Скопие очаква Кристиан Вигенин да
развърже заплетения „добросъседски възел”

политическа сцена, а
първите реакции са, че
той е добър избор за
Македония, тъй като пре-
ди всичко не е предста-
вител на старата гвардия
български политици, кои-
то живеят, обременени от
миналото.

Ако се направи срав-
нение, позициите на Ви-
генин са по-близки до
тези на Николай Младе-
нов, отколкото на Марин
Райков и назначаването
му е добра вест, въпреки
че като цяло той няма да
може да излезе от наци-
оналната позиция по
спорните въпроси с на-
шата страна.

Разликите, ако се съ-
ди по няколко досегашни
изявления на Вигенин,
ще бъдат в нюансите и в
подхода, при което може
да се очаква, че от тази
позиция искрено ще иска
да подобри отношенията
с Македония, тъй като
досега беше един от най-
умерените европарла-
ментаристи в дебатите за
нашата държава.

Тъкмо Вигенин беше
един от най-гласовитите,
когато София обяви вето
на Македония в ЕС. Той

направи оценката, че
този ход ще постави
България в изключител-
но неприятна ситуация и
по отношение на реша-
ването на проблемите с
нас, и по отношение с
партньорите от ЕС.

“Още по-трудно ще ни
бъде после да вдигнем
ветото, защото за разли-
ка от Гърция нашите про-
блеми са много по-ком-
плексни, а напредъкът е
трудно измерим. Затова
на това вето трябва да се
каже “не”, заяви тогава
Вигенин.

Според него много
по-добре е България да
утвърди национална по-
зиция, да формулира
ясно претенциите си към
Македония и да иска те
да бъдат разчистени в
хода на процеса на пре-
говори.

“България може да
спре преговорите във
всеки момент. Всъщност
започването на прегово-
ри с ЕС от Македония
дава на България много
повече възможности да
влияе на процеса, откол-
кото ако наложи вето
преди да започнат (пре-
говорите)”, заяви Вигенин

и добави, че 5 или 6 г.,
колкото ще продължи
присъединяването на Ма-
кедония към ЕС, е до-
статъчно време тя да про-
яви добра воля и резулта-
ти. Като поанта той заяви,
че е крайно време отно-
шенията с нашата страна
да преминат от сферата
на митовете и популизма
към реалността.

Той все пак не про-
яви разбиране за пред-
ложението на президен-
та Георге Иванов Бълга-
рия и Македония да че-
стват като общи празни-
ци Деня на Европа, да-
тата на признаването от
България на Македония

и датата на установява-
нето на дипломатически
отношения със забележ-
ката, че тази позиция не
е “по-твърда, а по-адек-
ватна”.

Куриозно при това е,
че Вигенин до голяма
степен не е съгласен с
агресивния “антимакедо-
низъм” в България, тъй
като смята, че ако бъл-
гарският подход е прека-
лено агресивен, това ще
помогне на македонски-
те власти да се самоза-
творят и самата България
ще се лиши от възмож-
ността за диалог на пра-
вителствено или друго
равнище.

В политическите кръ-
гове на Македония от
левия лагер Вигенин е
смятан за добронамерен
и необременен политик,
за космополит и изгрява-
ща звезда на българска-
та политическа сцена.

“Вигенин няма ком-
плекса на старата поли-
тическа гвардия в Бълга-
рия”, е кратката оценка
на бившия премиер Вла-
до Бучковски.

Новият шеф на българ-
ската дипломация е само
на 38 г., а този пост ще му
бъде трамплин в кариера-
та, тъй като досега не е
заемал пост в изпълни-
телната власт. Той е ма-
гистър по международни
отношения и макроиконо-
мика и на този пост е
повече като политически
кадър, отколкото като ек-
сперт, макар да има
дълъг опит в междунаро-
ден план, заемайки раз-
лични функции.

Той няма задръжки,
говори открито и без по-
литически фрази и вед-
нъж описа бившия преми-
ер Бойко Борисов като
уморен политик без идеи,
а друг път каза: “Да ми
прости Господ, но какво
прави патриархът на сре-
ща с един симулант в
оставка. Църквата да
стои по-далече от цирка”.

Слободанка
ЙОВАНОВСКА

Бандитите, които са подготвяли атентат
в столицата, са преминали подготовка
в афганистанско-пакистански лагери

прозорец. Наемателите обаче
обяснили, че просто един от
тях случайно счупил с глава
прозореца и съседите се успо-
коили: случва се.

Както се разбра, двама от
групата дълго време са били в
полезрението на башкирското
УФСБ. “Установено е, че два-
мата задържани са били жите-
ли на Башкирия, от 2010-а до
2013-а са преминали диверси-
онно-терористична подготовка
в афганистано-пакистанската
зона в лагерите на междуна-
родни терористични организа-
ции (райони, контролирани от
талибаните). Те също така чле-
нуват в международната теро-
ристична организация “Ислям-
ска партия на Туркестан”, съоб-
щиха в регионалното УФСБ.

След получаването на ин-
формацията за завръщането им
в Русия, при взаимодействие с
централния апарат на ФСБ на
Русия бяха проведени опера-
тивно-издирвателни дейности,
които помогнаха да се устано-
ви местонахождението им,
съобщават от Уфа.

По време на спецоперация-
та заподозрените били блоки-
рани, но на предложението да
се предадат започват да стре-
лят. В резултат на завързалата
се престрелка двама от тях са
ликвидирани, един е задър-
жан. Правоохранителните ор-
гани подчертаха, че решител-
ните действия на силите на
реда са осуетили опит за

извършване в столи-
цата на атентат.

Хроника на
атентатите

в Москва

Необявената те-
рористична война
на практика започ-
ва в Москва през
1996 г. и до днес не
е прекратена.

На 11 юни 1996
г. във влака между

“Павелецка” терорист камикад-
зе взривява устройство с мощ-
ност 4 кг в тротилов еквива-
лент. В резултат на взрива уми-
рат 41 души и над 250 са ра-
нени.

На 31 август 2004 г. в 20,50
ч. терористка камикадзе
извършва атентат на перона на
станцията на метрото “Рижка”.
Загиват 8 души, близо 50 души
са ранени.

На 29 март 2010-а стават
експлозии, причинени от теро-
ристки камикадзета на станци-
ите “Лубянка” и “Парк на кул-
турата”. В резултат на атента-
тите умират 41 души, 88 са
ранени.

На 24 януари 2011 г. в ре-
зултат на атентат, извършен от
камикадзе на летище “Домоде-
дово”, загиват 37 души и 172-
ма са ранени.

На 18 юли 2011 г. ръково-
дителят на ФСБ Александър
Бортников докладва за предот-

вратяването на голям атентат
в транспорта в Столичния ре-
гион и за задържането на че-
тирима заподозрени, които
възнамерявали да взривят
пътническия влак “Сапсан”.

Търсят се още
терористи

В същото време според ин-
формация на башкирското
УФСБ в резултат на дейността
на вербовачи на международ-
ни терористични организации
няколко десетки жители на
Башкирия са преминали воен-
но-диверсионна подготовка в
специални лагери, намиращи
се в Афганистано-Покистанския
регион. По данни на руската
спецслужба в момента в лаге-
рите на международните теро-
ристични организации, намира-
щи се на територията на реди-
ца близкоизточни държави, има
50 жители на Башкирия.

станциите на метрото “Тулска”
и “Нагатинска” става експло-
зия: четирима души загиват, 14
са ранени.

На 8 септември 1999 г. ста-
ва взрив в блок 19 на ул. “Гуря-
нов”. Загиват 100 души, 690 са
ранени.

На 13 септември 1999 г.
експлозия унищожава 8-етаж-
на тухлена сграда на Кашир-
ско шосе. Умират 124 души.

На 8 август 2000 г. в подлез
на Пушкински площад в Моск-
ва експлодира взривно устрой-
ство. Загиват 13 души, 61 са
ранени.

На 23 октомври 2002 г. по
време на мюзикъла Норд-Ост
са взети заложници. В резул-
тат на операцията по освобож-
даването им са ликвидирани
всичките терористи и са осво-
бодени повечето заложници.
Загиват 130 души.

На 6 февруари 2004 г. меж-
ду станциите “Автозаводска” и

Не стигнаха до МоскваНе стигнаха до МоскваНе стигнаха до МоскваНе стигнаха до МоскваНе стигнаха до Москва

Иван ЕГОРОВ

СССССС
ледователите разпитват
гражданина на Баш-
кирия Роберт Амирха-
нов, който бе задържан

К
ристиан Виге-
нин - младият,
неформален и
без задръжки
политик социа-
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 Д-р Андреева, защо
приехте да станете ми-
нистър на здравеопазване-
то?

- Повече от 10 години
работя в системата и стъпка
по стъпка съм се изкачвала
в йерархията - бях специали-
зант, лекар, участвах в упра-
вителни органи на болници,
на Столичния медицински
холдинг, а от година и поло-
вина съм директор на болни-
ца “Шейново”, макар предим-
но в общинското здравео-
пазване, имам известен уп-
равленски опит и заради
множеството проблеми, с ко-
ито се сблъсквах, ми се на-
ложи бързо да се ограмотя-
вам. Но през последните 2
години все по-често си гово-
рим с колегите, че не само
болницата, но и цялото здра-
веопазване започна да се
задъхва. И докато преди това
нещата се усещаха само от
мениджърските екипи, сега
се усеща от цялото съсловие.
И макар че напоследък това
е клише, нито медицинските
служители, нито пациентите
са доволни от здравните гри-
жи. Помислих си, че е край-
но време да спра само да се
оплаквам, а да се опитам и
нещо да променя. Истината
е, че не очаквах предложе-
ние за министерски пост, по-
скоро виждах себе си в зако-
нодателната власт, но след
разговори с г-н Орешарски и
с г-н Станишев постепенно
започнах да свиквам и с тази
мисъл. Защото тяхното виж-
дане е, че такъв пост трябва
да се поеме от човек, който
има опит в системата и поне
до момента в професионален
план не е компрометиран.

 Кое е първото нещо,
което смятате, че трябва
да направите като ми-
нистър?

- Допреди няколко дни
много смело заявявах първи-
те си стъпки. Но от 2-3 дни
получавам информация за
правене на кадрови и нор-
мативни промени в послед-
ния момент. Независимо че
служебният министър обеща
в парламента, че няма да
прави повече промени, в по-
неделник е променена на-
редбата за трансплантации
в частта за стандарта, назна-
чават се хора, провеждат се
набързо конкурси на дър-
жавни болници, подменят се
хора в комисии, например в
т.нар. фонд “Ин  витро”... Така
че все по-малко съм склонна
да давам конкретни обеща-
ния, защото не знам какво
точно ще заваря, дали те
няма да ме задължат с ня-
какъв ангажимент, не знам
какви бомби със закъснител
са заложени. Така или ина-
че има няколко изключител-
но важни приоритета, които
трябва в спешен порядък да
се бъдат решени и се надя-
вам да имам възможността
за това. Това е спешна ре-
форма в “Спешната помощ”,
защото в момента тя не ра-
боти на ниво. Там проблемът
е преди всичко кадрови - ко-
легите са немотивирани как-
то от финансова гледна точ-
ка, така и от гледна точка на
защитата им - изплашени са
след последните случаи на

Д-Р ТАНЯ АНДРЕЕВА:

Още не знаем какви бомби са
заложили предшествениците ни
За първото тримесечие на т.г. бюджетът за онколекарства е обичайният,
но за следващите е намален наполовина, казва новият здравен министър

Интервю на Аида ПАНИКЯН

Д-р ТАНЯ АНДРЕЕВА е акушер-гинеколог. Родена е
на 7 юли 1973 г. Завършила е математическа
гимназия и Медицинската академия през 1999 г.
Магистър по здравен мениджмънт и управление на
здравеопазването от СУ “Св. Климент Охридски” и
управление на човешките ресурси от НБУ. Специа-
лизантка в “Майчин дом”, след което започва
работа в “Шейново”. Омъжена, има син на 4 г.

нападения, има проблем и
със специализациите на ко-
легите ми. А спешната помощ
работи на фронтовата линия
на здравеопазването, тя е
възлово звено в оказването
на медицинска помощ.

 Не е без значение и
оборудването на спешните
центрове, а последните ли-
нейки са купувани по вре-
мето на министрите Гай-
дарски и Желев...

- Така е, автомобилният
парк е много остарял, но в
момента най-важни са кад-
рите. Парламентът трябва в
спешен порядък да приеме
законодателни промени, ко-
ито да гарантират безопас-
ността на колегите.

Второто важно нещо е от-
падането на лимитите в бол-
ничната дейност. Болниците
са със статут на търговски
дружества, но не могат да
генерират печалба или да
поемат изцяло издръжката
си в условия на ограничава-
не на прихода. Това трябва
да се промени в най-кратки
срокове.

 Това означава промя-
на в методиката на НЗОК
за финансиране на болнич-
ната помощ, нали? Но уп-
равителят й д-р Пламен Це-
ков я защити преди дни в
парламента...

- Да, той се опита да го
направи, но не може да се
лимитира дейност - когато
пациентът има нужда от ме-
дицинска помощ, той трябва
да я получи.

 А касата има ли до-
статъчно средства, за да
финансира надлимитната
дейност?

- Бюджетът на касата е до-
статъчен според мен, стига
средствата да се разпреде-
лят балансирано. Прави впе-
чатление, че в последните
години имаше избрани бол-
ници, на които се даваше
сериозен финансов ресурс, а

други бяха ощетени. Ще дам
за пример “Шейново”, където
за м.г. бе изработена дейност
за 3 млн. лв., а за т.г. касата
даде 2,5 млн. лв. От тези ли-
мити страда най-вече общин-
ското здравеопазване и най-
големите болници. От инфор-
мацията, изнесена от служеб-
ния министър, оставам с впе-
чатлението, че големите бол-
ници все повече затъват, там
са най-големите просрочени
задължения - те колкото по-
вече работят, приемат и ле-
куват пациенти, толкова по-
вече задлъжняват. Това още

тролът върху изразходване-
то. Обяви се, че са изразход-
вани неефективно тези пари,
а нищо не е направено.

Третият приоритет е ре-
гулацията на цените на ле-
карствата, особено тези за
социалнозначимите заболя-
вания като рака, диабета,
астмата.

 Скъпоструващите ле-
карства бяха прехвърлени в
касата, имате ли идея за
връщането им в МЗ,  при
условие че напоследък спо-
ред пациентски организа-
ции сега хората имат по-
лесен достъп до най-съвре-
менни терапии?

- Според мен ГЕРБ
прехвърлиха дейностите от
МЗ към НЗОК само за да
оправдаят липсата на 2-та
милиарда лева от здравните
осигуровки на всички ни. Ка-
тегорично екипът, с който
правихме програмата, сме
на мнение, че всички разпи-
сани от закона дейности,
които трябва да се ръково-
дят МЗ като представител на
държавата, трябва да се
върнат там. Това не са дей-
ности, които може да бъдат
покривани от здравните оси-
гуровки на хората. Ваксини,
социалнозначими заболява-
ния, интензивна помощ, ре-
продуктивно здраве и пр. са
все дейности, които са анга-
жимент на държавата и тя не
трябва да се отмята от тях и
да ги прехвърля на плещите
на здравноосигурените, за-
щото това са дейности от на-
ционална сигурност.

От друга страна, предстои
да се види кой е по-добре
работещият механизъм. Аз не
виждам пречка търговете да
се правят в болниците от
гледна точка на достъпност.
Но бюджетирането на тези
лекарства трябва да бъде от-
говорност на държавата.
Вчера разбрах, че за първо-
то тримесечие на т.г. бюд-
жетът за онколекарства е
обичайният за първото три-
месечие, но за следващите

които да гарантират успех
на идеите ви?

- Да. За мен резултатът
винаги е свързан с хората,
които провеждат дадена ре-
форма. Може би ще има и
сериозна редукция в адми-
нистрацията в МЗ, защото тя
е прекалено раздута и тро-
мава. Освен това и оператив-
ният екип - хората, които
носят отговорност, ще бъдат
напълно нови лица, преди
всичко експерти.

 А откъде ще дойдат
пари за стабилизиране на
системата?

- Средствата в бюджета
като част от БВП наистина
не са достатъчни, но според
мен при рационалното им
разпределяне и планиране-
то на разходите във времето,
а не ситуитивно, както се
правеше напоследък, може
да стигнат. Друг път е моти-
вацията на хората, които не
се осигуряват, да започнат
да го правят.

 Как ще мативирате
тези хора? Част от тях
просто нямат финансова
възможност за това.

- Огромната част от хора-
та не са доволни от услугата,
която получават - това заявя-
ваха те по време на предиз-
борните ми срещи. Основна
причина за това е разбитото
доверие между пациенти и
медицински служители. Това
е най-трудното, защото най-
трудно се връща доверие и
се изчиства име. В последни-
те 3 години управляващите
се постараха доста да съспи-
ят кариерите на лекарите.

 Как ще бъде решен
проблемът с малките об-
щински болници и болници-
те в пограничните райони?
Какво ще правите с насе-
лените места, където в по-
следните 3 години бяха за-
крити близо 20 малки бол-
ници?

- Преди управлението на
ГЕРБ имаше един доста до-
бре работещ механизъм. МЗ
съвместно със сдружението
на общините изработваше
списък на малките болници
в погранични и трудно-
достъпни райони. Това бяха
около 50 болници, които по-
лучаваха директна финансо-
ва помощ от държавата. Не
голяма, но достатъчна, за да
могат да работят спокойно и
хората да разчитат на адек-
ватна медицинска помощ. Ог-
ромен проблем е, когато та-
кава малка болница бъде за-
крита в място с недобре раз-
вита инфраструктура, а насе-
леното място е далеч от дру-
ги здравни заведения. А
България е една от европей-
ските страни, които са на
последно място по достъп-
ност до лечебни заведения...
Затова по мое мнение, тряб-
ва да се проведат срещи със
сдружението на общините,
за да видим как да бъде под-
помогнато здравеопазването
на тези райони. Уви! Закри-
тите болници трудно може
да бъдат възстановени, за-
щото със закриването им и
медицинските кадри напус-
наха тези населени места,
но смятам, че може да бъдат
изградени спешни центрове
с медицински екипи, които
да могат да окажат спешна
помощ и след това да транс-
портират хората до най-
близките лечебни заведения.

Íå ìîæå äà ñå ëèìèòèðà
äåéíîñò - êîãàòî
ïàöèåíòúò èìà íóæäà
îò ìåäèöèíñêà ïîìîù,
òîé òðÿáâà äà ÿ ïîëó÷è

повече доказва колко са не-
дофинансирани клиничните
пътеки... В тази посока има
много работа.

 Управителят на каса-
та онзи ден призна в парла-
мента, че от 1,5 млрд. лв. за
болнична помощ 300 млн. се
управляват неефективно.
Това са двойно повече пари
от това, което се предвиж-
да да се похарчи до края на
годината за онколекарства.
Ще поискате ли ревизия на
средствата?

- Ще поискам среща с
Надзорния и Управителния
съвет на касата. Те са и кон-
тролни органи, и част от
задълженията им е кон-

е намален наполовина в
сравнение с предходни годи-
ни. Ако не намерим меха-
низъм да си върнем тази
дейност и тя да бъде финан-
сирана и от републиканския
бюджет, още утре ще се из-
правим пред невероятен
проблем - хората няма да
имат лекарства, защото няма
кой да им ги плаща... ГЕРБ
са заложили доста мини по
пътя ни и тепърва ще видим
какво ще гърми. Затова смя-
там, че и в НЗОК, и в МЗ
трябва да се направи финан-
сов и юридически одит, за да
знаем откъде тръгваме.

 Ще се наложат ли спо-
ред вас кадрови промени,
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Помощ, управляват ни!

Защото го могат
и без пари

Зловещи мисли

ЕВА
КОСТОВА

ГЕОРГИ
ГЕОРГИЕВ

АЛЬОНА
НЕЙКОВА

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН ЗА БОРБА ПРОТИВ
ТЮТЮНОПУШЕНЕТО.

Обявен е по инициатива
на Световната здравна ор-
ганизация. За пръв път се
отбелязва през 1988 г. С
него се цели привличане
на вниманието върху тю-
тюневата епидемия, коя-
то обхваща от 1/3 до 1/2 от пушачите, съкраща-
вайки живота им средно с 15 години. Мотото за
2013 г., определено от Световната здравна орга-
низация, е “Забрана за рекламиране на тютюне-
ви изделия, промоция и спонсорство”.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА БЛОНДИНКИТЕ.
Отбелязва се от
2006 г. Тогава
най-ярката, най-
видимата и най-
русокосата част
от човечеството
заслужено опре-
деля своя дълго-
очакван празник. Според биолози естествените
блондинки ще изчезнат от Земята през 2202 г.
Според изчисленията последната блондинка ще
се роди във Финландия, където живеят най-мно-
го русокоси мъже и жени. Биолозите обясняват
прогнозите си с това, че светлият ген е рецеси-
вен, а тъмният - доминантен.

1809 - УМИРА ЙОЗЕФ ХАЙДН, АВСТРИЙСКИ
КОМПОЗИТОР (Р. 1732 Г.).

Изключително продуктивен
творец, наричан Бащата на кла-
сическата симфония и на струн-
ния квартет. Творчеството му
включва 104 симфонии (една от
най-известните е 101-ва), над 70
струнни квартета, инструмен-
тални концерти, 52 сонати за
пиано, 24 опери, ораториите
“Сътворението” и “Годишните времена”, обра-
ботки на народни песни.

1859 - В ЛОНДОН Е ПУСНАТ ДА РАБОТИ
ЧАСОВНИКЪТ БИГ
БЕН. Разположен

на 96-метровата кула
на парламента на Обе-
диненото кралство, той
се чува в целия свят,
защото микрофоните
на радиослужбата на
ВВС предават неговия
звън всеки час. Цифер-
блатите на Биг Бен гле-
дат към четирите посо-
ки на света и са напра-
вени от бирмингамски
опал. Часовите стрелки
са излети от чугун, а
минутните са направе-
ни от меден лист. Ми-
нутните стрелки за една година изминават общо
190 км. Биг Бен е символ на своето време -
периода на най-големия разцвет на страната, ко-
гато тя е наречена империята Великобритания.

2001 - „ВЕЛИК Е НАШИЯТ ВОЙНИК” Е ОБЯ-
ВЕН ЗА ХИМН НА БЪЛГАРСКАТА АРМИЯ.

Маршът е създаден край Охридското езеро през
1916 г. по време
на Първата све-
товна война. Меж-
ду две сражения
Михаил Шекерд-
жиев, редник в
23-и Шипченски
полк, композира
за една нощ ме-
лодията по текст
на журналиста
подпоручик Кон-
стантин Георгиев. На следващия ден тя е
изпълнена от импровизиран войнишки хор от 23-
и пехотен Шипченски полк. Възникнал първона-
чално като марш на 23-и Шипченски пехотен
полк от 8-а Тунджанска дивизия, той става един
от най-бойките маршове на българската войска.

2002 - ЗА ПЪРВИ ПЪТ СВЕТОВНОТО
ПЪРВЕНСТВО ПО ФУТБОЛ СЕ ПРОВЕЖДА
ИЗВЪН ЕВРОПА И АМЕРИКА. Домакини на

17-ия поред международен турнир са Южна Ко-
рея и Япония. На фи-
нала Бразилия побеж-
дава Германия с 2:0.
Така бразилците си
осигуряват първото
място на световни фи-
нали за пети път.
Бронзовите медали са
за Турция, четвърти е
отборът на Южна Корея. Голмайстор е Роналдо
(Бразилия) с 8 гола, а Оливър Кан (Германия) е
обявен за най-добър играч.

Повишаване на пенси-
онната възраст за жени-
те и повече пари за ам-
булаторно лечение са
част от мерките, които Ев-
ропейската комисия пре-
поръчва на България.
Нещо, което може да оз-
начава и смяна на чарко-
вете, и... пак на пангара.
Българските жени може и

да са мъжки момичета, но
чак пък толкоз... Точно те
поемат най-неатрактив-
ните места само и само
да имат работа, точно те
получават по-малко от
мъжете. Тяхната про-
дължителност на живота
не може да се сравни с
тази на французойките
примерно - 84,1 години.
Но може да става дума и
за сравнение на условия-
та на живот и труд, на на-
ционалните особености
на бит и душевност. Да не
подминаваме и миграци-
ята по нашите ширини.

Тези и още няколко
“дребни” подробности ще

доведат в крайна сметка
до това никой да не може
да се пенсионира. Защо-
то цяло поколение не
може в продължение на
15 години да търпи резки
промени все в посока по-
висока възраст за пенси-
ониране. Последната
бърза промяна на прави-
телството на ГЕРБ още не
сме преглътнали и ето
задава се нова - този път,
господа от Брюксел, не
познахте. Време е да се
озъбим. Независимо от
заплахите, че ще ни спре-
те европари. Защото на-
цията ни загива, а кой ще
я крепи, ако не жените.

Пък и не може някой да
решава, че всички стра-
ни в ЕС са болни пример-
но от грип и да ни лекува
с едно и също лекарство.
Препоръките за изравня-
ване на пенсионната
възраст при мъжете и же-
ните и за отпадане на
ранното пенсиониране
на българска почва сре-
щат, поне досега, ограни-
чения достъп до здравео-
пазване, неефективна об-
разователна система, ви-
сока безработица и бед-
ност. И единствено пре-
поръки, писане на стра-
тегии и ново законодател-
ство няма да решат про-

блемите.
Всяка държава в ЕС

може да се управлява
сама, стига да следва
препоръките на Европей-
ската комисия, каза
председателят й Жозе
Барозу. Поводът бяха ду-
мите на еврокомисаря
Гюнтер Йотингер, че
България, Италия и
Румъния са станали не-
управляеми.

Можем да добавим
само че ще продължим
да бъдем неуправляеми,
ако г-н Йотингер и коле-
гите му смятат да ни уп-
равляват по този начин и
занапред.
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Има една порода хора,
които преди да заспят, по-
глеждат под кревата дали
отдолу не се крие някой
демон. Едни проверяват за
юдеомасони, други за аме-
рикански шпиони. Трети, те
са от по-ново време, по-
глеждат дали някой агент
на Москва не се готви да

им скочи изодзаде. В гла-
вите на тези хора реал-
ността е успешно заместе-
на от амалгама от полити-
чески трилъри, шпионски
романи, военна фантасти-
ка и най-вече от откровени
глупости, в които те искре-
но вярват. Тези люде се
страхуват от това, което
сами си съчиняват, но най-
вече искат да споделят
страховете си с другите, за
да се боят и те. Целта е да
не остават насаме със зло-
вещите си мисли.

Вчера германският
журналист Юрген Рот
алармира “прогресивната”
част от българската обще-
ственост чрез “Дойче
Веле”, че новото правител-
ство води страната право

в лапите на Кремъл и лич-
но на Владимир Путин.
Руснаците щели да възста-
новят енергийните си про-
екти у нас, от което щял да
пострада най-вече българ-
ският народ. Друга мисъл,
с която ни обогати г-н Рот,
е, че българските социа-
листи били “корумпирана
и мафиотска политическа
клика”. Доказателства?
Няма да дочакате, лепене-
то на етикети не изисква
такива.

Защо Рот ни плаши с
Кремъл? Вероятността да
получите адекватен отго-
вор е много малка. Да ви-
дим какво предлага и дава
Русия: газ, петрол, уран,
туристи, пазари, транзитни
такси от бъдещия газопро-

вод, десетки хиляди работ-
ни места при строежа на
АЕЦ “Белене”, евтина и
чиста енергия, гаранция за
балансирана енергетика,
повишаване на регионал-
ния статут на България,
национална сигурност в
крайна сметка.

Какво предлага Рот?
Нищо освен собствените
си страхове. Мерси. Да си
ги държи за себе си, а
ако почувства, че го за-
душават, да потърси ква-
лифицирана помощ. В
България отдавна имаме
такива като Рот. Кръжокът
по антируска самодей-
ност не е голям, но е гла-
совит. Обаче все по-мал-
ко хора им се връзват на
зловещите сънища.

Шоубизнесът вече няма
да е същият, след като
американският рок идол
Джон Бон Джоуви и група-
та му взеха нечуваното
досега решение да пеят
без хонорар. Музикантите
отказали полагащото им се
възнаграждение за шоуто
в Мадрид, понеже приели
присърце факта, че Испа-
ния се намира в дълбока
икономическа криза. И за

да не пропадне концертът
на 27 юни, Бон Джоуви на-
прави безпрецедентната
крачка към феновете си на
Пиренеите. Загрижени за
изтънелите джобове на ис-
панците, рокаджиите на-
малиха цените на билети-
те за тях от 2 до 4 пъти в
сравнение с останалите
градове, включени в евро-
пейската обиколка “Be-
cause We Can” (Защото го
можем). Жителите на стра-
ната побързали да се
възползват от неочаквана-
та промоция и пропуските
за концерта на звездите в
Мадрид свършили мигно-
вено. Самият Бон Джоуви
обясни благородната си
постъпка с факта, че испан-
ците много топло приема-
ли изявите на групата, от-
както тя съществува. И сега
от благодарност рокаджи-

ите им връщат жеста, като
демонстрират, че могат да
свирят за изпадналите в
криза и без пари.

Когато легендарните
музиканти се готвеха да
излязат на Националния
стадион “Васил Левски” в
София, надали някой се е
сетил да им каже, че ще
свирят в столицата на една
от най-бедните държави в
ЕС. Дори в най-бедната. И
да помоли сърдечните ро-
каджии заради този факт
да направят някакви от-
стъпки - било в цените на
билетите или в сумата на
поискания от групата хоно-
рар. Гордите българи сед-
мици наред отделяха за-
ветните левчета, само и
само да видят любимците
си на живо. И то, най-вече
заради сантименталните
спомени отпреди 20-ина

години, когато “Бон Джо-
уви” наистина са били на
върха и всяка втора осмо-
класничка си е лепила пла-
катите им над леглото.
Всички благородно си за-
траяха и не поискаха ни-
какви компенсации или
връщане на пари от биле-
тите, след като заради сту-
дова алергия 51-годишни-
ят фронтмен прекрати по-
рано изявата си в София. И
надали Бон Джоуви се е
поинтересувал дали е има-
ло огорчени фенове от този
факт. Не е сигурно, че гру-
пата някога пак ще дойде
в България. Но ако го на-
прави, концертът й тук на-
истина трябва да е безпла-
тен. Тогава внуците ще за-
ведат и бабите си на него,
защото с мизерните си
пенсии те нямаше как да
го направят досега.
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до 2020 г. да обхване
всички деца, съобщиха от
Европейската комисия.

ЕС има волята да оси-
гури повече равнопоста-
веност на децата в обра-
зованието и да го напра-
ви по-качествено чрез
програмата за развитие
след 2015 г. и благодаре-
ние на финансова под-
дръжка. Комисарят, отго-
варящ за развитието, М.
Андрис Пиебал, съобщи
на 23 май, че минимум
20% от европейските
средства за периода
2014-2020 г. са предвиде-
ни за развитие на човеш-
ките ресурси и на соци-
алното включване, като
образованието е водеща
компонента. Заделени са
2,5 млрд. евро в полза на
образованието, което

До 2030 г. всички деца -
със завършен поне IV клас
Около 2,5 млрд. евро ще даде Европейската комисия до 2020 г.
чрез програмите за човешки ресурси и образование

В дните около гласуването
на новото правителство единст-
вената образователна тема, ко-
ято се чу в обществото, бе май-
чиният език. В началото на май
сегашната министърка на мла-
дежта и спорта Мариана Геор-
гиева била казала, че ще рату-
ва за изучаването му и за учеб-
ници, гръмна фейсбук. Ако име-
то й не бе в списъка на минис-
трите, никой нямаше да си
спомни за това. Понеже темата
нито е нова, нито в разискване-
то й има нещо ново. За чудене
е обаче докога ще я превръща-
ме в център на училищното об-
разование и на училищното
разделение. Тази тема е изця-
ло политическа, тя се раздухва
с политическа и партийна цел,
породена е от политиците, не
от потребности на която и да
било от етническите общности
в България. Всяко действие и
говорене от едната страна по-
ражда реципрочно действие от
другата и двете заедно отекват
в неоснователни страхове у
двете обществени групи. Реал-
но нито етническите българи са
заплашени с нещо от майчиния
език на етническите турци, нито
правото на етническите общно-
сти да изучават майчиния си
език е застрашено с каквото и
да било. Двете групи биха си
съжителствали спокойно и по
съседски трогателно в смесени-
те райони, ако политици не ги
подстрекаваха и не задълбоча-
ваха целево чувството им за
различие.

В България законът гаран-
тира, че всеки има право, ако
желае, да изучава майчиния си
език, а държавата трябва да
създава условията за това. Та,
“огромният” проблем е във фор-
мулировката “ако желае” - тя да
се заменяла със “задължител-
но”. И учебници нови за майчин
език трябвало да се направят -
вярно е, трябва, защото сегаш-
ните са овехтели морално и
физически. Но като не можем с
години да направим нормални
учебници по кой да е предмет,
защо сме се затръшкали само
за тези по майчин език? А по-
литическият проблем за подмя-
ната на право със задължение
е дискутиран хиляди пъти,

За майчиния език, папата и училището

потвърждава, че този сек-
тор е приоритет за разви-
тието след 2015 г. Мини-
мум 1,5 млрд. евро ще са
предназначени за бъде-
щата програма “Еразъм
за всички” - програма за
обмен между университе-
тите в страните от ЕС и
тези в трети страни, която
подпомага студентите да
обогатяват обучението си
чрез възприемане на  об-
разователни практики,
съществуващи в чужбина.

Комисар Пиебал се
ангажира също в течение
на периода до 2030 г. вся-
ко дете, където и да се
намира, да има възмож-
ността да завърши поне
степента на начално об-
разование и да усвои ба-
зови компетенции в чете-
нето, писането и смятане-
то. Намирам, че не е при-
емливо в наши дни 61 млн.
деца да нямат още достъп
до базово образование.
Тъй като аз лично съм бил

учител и министър на об-
разованието, правото на
всяко дете за качествено
образование, където и да
живее то, за мен е първо-
степенна грижа. Затова
съм радостен да ви съоб-
щя, че през следващите 7
години образованието ще
получи съществена под-
крепа, заяви комисарят.
Подпомагайки децата в
началното образование,
ние им създаваме възмож-
ности да осигурят същест-
вуването си и да имат по-
добър живот след напус-
кането на училището, до-
бави Пиебал.

Според Андрула Васи-
лиу, комисар по образо-
ванието, културата, много-
езичието и младежта, не-
образоваността не е про-
блем само на развиващи-
те се страни: в ЕС един от
всеки 5 ученици и 73 ми-
лиона възрастни се за-
трудняват в четенето и
писането. Повишаването

на нивото на грамотност
е приоритет не само с
оглед на икономиката, но
и особено за личното
развитие на нашите
съграждани, каза тя.

Специална група в ЕС
бе натоварена да подбе-
ре положителни практики
в ограмотяването на хо-
рата в различни страни,
които ще бъдат предло-
жени за общо прилагане,
съобщиха от Еврокомиси-
ята. Групата е депозира-
ла своя доклад през сеп-
тември 2012 г. Европей-
ската комисия има сайт,
посветен на борбата с не-
грамотността, и лансира
кампания с мотото  “Евро-
па обича да чете”. Плани-
раме да създадем в най-
близко време европейска
мрежа от национални ор-
ганизации, натоварени да
работят срещу неграмот-
ността, съобщиха от
Брюксел.

В периода 2007-2011

включително в ДУМА, та няма
да акцентирам на него. Ще ми
се толкова пъти да бе дискути-
ран и проблемът как децата от
т.нар. небългарски произход да
усвоят официалния български
език, който наистина е
задължителен за тях като граж-
дани на България.

Много сходен проблем от
време на време създава и Све-
тият синод с искането си за
въвеждане на задължително
вероучение в училище - на
“Отче наш” в светското и в

множество селища у нас - мул-
тикултурно, българско учили-
ще. Пак обсъждан до втръсва-
не въпрос, който решава про-
блеми не на образованието, а
на църквата. Тя вместо да
създава традиционните си (ек-
зистенциални за нея) форми,
гледа да ги тропоса на държа-
вата. Създавайки купища нови
проблеми. И когато Лютви Ме-
стан въззовава към посланици-
те на НАТО и ЕС за майчиния
език, а клирът ни иска да

създава вяра чрез задължи-
телни молитви в обремененото
от “демократичното ни обще-
ство” училище, не беше ли по-
добре да отговорят някак на
простия въпрос: какво търсят
българските висши държавни-
ци и културтрегери навръх 24
май на поклонение пред папа
римски? Вместо да се наредят
(както Лютви Местан, впрочем)
в поклон през монумента на
светите братя Кирил и Мето-
дий пред Народната библио-
тека на “тази държава”, която

спаси буквите, книжнината,
християнството и православие-
то за милиони славяни! Да на
тези духовни контакти в света,
но във всеки друг ден, не на 24
май. Мисля, че това предател-
ство към историята, към до-
стойнството на страната и към
народа й, което се повтаря от
1968 г. насам, възпитава много
повече у поколения българи
чувството за нихилизъм, ком-
плекси и неуважение към себе
си и към държавата, отколкото

липсата на молитви в училище.
Да бяха се покланяли поне

пред Вселенския патриарх,
който като институция е ока-
зал много повече подкрепа на
България, за да опази тя азбу-
ката, славянската книжнина и
православието. Нищо нямаше
да бъде спасено, ако през 870
г. Константинопол не бе при-
знал самостоятелната Българ-
ска православна църква. И това
става решаващ фактор както за
разцвета на писмеността и
книжнината, така и за форми-

рането на българската народ-
ност. Хвала на княз Борис I, че
му е писнало от номерата на
Рим, който след уж признава-
нето на славянските книги
през 867 г., вместо да признае
автокефална българска църква,
ни праща латински свещени-
ци... Та, българският въпрос
като основна част на Източния
въпрос ни тормози още от IХ
век, не от ХIХ. И достойнството
ни като държава тръгва от IХ
век. И великото дело на Кирил

г. Европейският съюз ин-
вестира чрез програмите
си 4,2 млрд. евро за сред-
но и висше образование.
От 2004 г. ЕС допринесе
за това 9 млн. ученици в
развиващите се страни да
получат начално образо-
вание, но много деца все
още напускат училището,
без да са получили дори
основни компетенции в
четенето, писането и смя-
тането. Образованиието е
най-добрата мярка срещу
социалната дезинтегра-

ция, неравенството и бед-
ността. Анализатори са
пресметнали, че ако
всички деца в бедните
страни знаеха да четат,
бедността в света щеше
да се намали с 12 на сто.

Целите на движение-
то “Образование за всич-
ки” на ЮНЕСКО се опи-
рат на целите на развити-
ето. Организацията за
образование, наука и
култура при ООН предла-
га конкретни показатели
за състоянието на обра-
зованието, включително
достъпа, равнопоставе-
ността и равнищетно на
компетенциите. Тези по-
казатели бяха посочени
през 2000 г. с цел да се
постигне прогрес в обра-
зованието и да се започ-
не в света обсъждане на
тази тема и на нивото,
което трябва да бъде
достигнато през 2015 г.

Неграмотността е го-
лям проблем за Европа,
затова образованието в
ансамбъла страни от ЕС
е приоритет за Европей-
ската комисия.

Е
в р о п е й с к и я т
съюз се анга-
жира с гаран-
ции базовото
образование

и Методий е тъкмо в това, че
разчупиха догмата на Рим.
Само че, докато служебният
премиер Марин Райков и де-
легация се кланяха на папа
Франциск в деня на славянска-
та писменост и се чудеха що
еди-кой си министър не полу-
чил благоволението да участ-
ва в аудиенцията, Москва по-
кани Вселенския патриарх и
той отиде там за празника на
нашите букви на 24 май. Пък
после Русия ни била виновна,
че нямаме достойнство!

Ето такива мисли ме спохо-
диха, докато слушах за майчи-
ния език в първия ден на ново-
то правителство. А, честно ка-
зано, не забелязвам българ-
ското общество да се вълнува
особено нито от майчиния
език, нито от вярата или от
аудиенцията при папата. Днев-
ният ред на хиляди родители и
ученици е съвсем друг и твърде
различен от дневния ред на
политиците. Те се вълнуват от
приемните изпити след VII клас
и от матурите, трескаво питат
влизат ли траките в конспекта
за Класическата гимназия и
обсъждат, че ги няма резулта-
тите от оценяването след IV
клас, които МОМН трябваше да
огласи вчера. Питат се защо
се правят грешки в тестовете
за кандидатстване, което
хвърля сянка върху институци-
ята образователно министерст-
во, защо изтичат темите от ма-
турата като през 2010 г. Питат
се има ли бъдеще за децата
им в България. И не се впечат-
ляват особено дори от това, че
има нов министър или че про-
светното министерство от аб-
ревиатурата МОМН се връща
към старото МОН. Те забеляз-
ват, че дори ЕС, програмите и
класациите, правени в запад-
ни държави, отчитат проблеми-
те на нашето образование; со-
чат, че учениците ни отиват
все по-надолу в грамотността.
Дали дневният ред на общест-
вото и на образованието ще
продължава да се разминава с
този на политиците?

Страница на
Велиана ХРИСТОВА
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В къщата на кривите
огледала
Детската аудитория възприема
насилието от екрана като приемлив
способ за разрешаване на проблемите
във всекидневието и инерциално
го възпроизвежда в живота

* Авторът е председател
на УС на Асоциацията за
борба против корупцията в
България

Славчо
КЪНЧЕВ*
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„Не на съдбата, а на нра-
вите приписвайте престъп-
ленията”.

Луций Аней Сенека (ок.
5 г. пр.н.е. - 65 г. н.е.)

римски философ, писател
и обществен деец

одината е 1954. По-
редните двама търса-
чи на Елдорадо
(Страната на злато-
то) - но с координати

територията на Съединените
щати - Джеймс Никълсън и
Самюел Аркоф, учредяват нова
филмова компания под назва-
нието “Американо-интернацио-
нално кино” (АИК).

При нейния старт капиталът
е 30 стодоларови банкноти -
по-малко, отколкото струва
един чисто нов “Кадилак”, пер-
соналът й се състои от четири-
ма души и фирмата не прите-
жава права на собственост
върху нито един филм. Първо-
началната продукция са дузи-
на гангстерски филма, където
непрекъснато се материализи-
ра рекламният девиз на една
от подчертано човеколюбиви-
те американски фирми: “Господ
създаде хората, а “Колт” ги на-
прави равни”. Канонадите от

изстреляни куршуми

звучат като вариация върху
“Одата на радостта”, а проля-
тата кръв все едно не извира
от ограничения обем на човеш-
ките тела, а изригва от голе-
мовместими цистерни.

Петнадесет години след
създаването си капиталът на
АИК вече надвишава 300 млн.
долара. Компанията става най-
голямата в света “независима
организация” по производство
и прожекция на филми. Веднъж
определили терена на своята
дейност, ръководителите на
компанията потърсват свой
перспективен специфичен па-
зар, водени от прагматичната
максима “Всички начини за
правене на пари са добри,
важно е да са много”.

Хилядите долари, похарче-
ни от АИК за маркетингови
проучвания, се възвръщат мно-
гократно. Понеже бизнесът се
намира в безопасност само
тогава, когато в неговата осно-
ва са реалната статистика, ци-
фрите и фактите. Единствено-
то, в което Никълсън и Аркоф
са твърдо убедени, е обстоя-
телството, че в този момент
повече от 60% от американски-
те зрители са младежи на
възраст от 12 до 24 години.
Най-вероятният зрител е мла-
дият човек, поканил на кино
своята приятелка. Ето защо за
своите филми АИК избират
крещящи провокативни загла-
вия и съдържание, отговарящо
напълно на заглавията. Или

обратното. В живота всичко е
възможно, с филмовите вари-
анти - още повече.

Именно затова и първият
художествен филм на компани-
ята е поставен от Роджър
Кормън по негов собствен сце-
нарий. Това е мелодрамата
“Бързият и смахнатият”. Загла-
вието й е вдъхновено от

сцените на насилие

неизменни побоища, стрелби,
престъпления ...

Приходите от филма са впе-
чатляващи. Ето защо рецепта-
та за печатане на големите
печалби моментално е възпри-
ета и от босовете на “индуст-
рията”. Така в Лос Анджелис
наричат шоубизнеса и по-спе-
циално филмопроизводството,
концентрирано в Холивуд. И
съвсем закономерно супер-
менът каубой, национална ре-
ликва и все още по онова вре-
ме и символ №1 на америка-
низъм, захвърля ласото, нераз-
делният четирикрак спътник
изчезва от реквизита, а дузи-
ните пресушени до дъно бутил-
ки с уиски в салоните и юмруч-
ният аксесоар под задължител-
ните писъци на едробюстовите
мис с влажен поглед и разма-
хващи се под звуците на кан-
кана полузаголени бедра, ста-
ват демоде.

Обръщал неведнъж в пани-
чески бяг - след полагаемите
му се снимачни метри, - банди-
тите, нападнали дилижанса,
или червенокожите, излезли
извън вигвамите да поупраж-
нят хобито на “отците пилигра-
ми” (странстващи проповедни-
ци) - сваляне на скалпове (но
за това, чие е авторството на
този варварски обичай холи-
вудските сценаристи мълчат), -
суперменът от прериите отно-
во е герой, но в други драми. И
в тях Бог пак благосклонно го
е лишил от вредните пред-
разсъдъци и интелектуални
скрупули, парализиращи пръс-
ти върху спусъка.

Консуматорите на филмово
насилие и страхотии вече по-
ловин век и насън се отръскват
от стотиците галони прясна,
свежа, съвсем като истинска -
тук могъществото на американ-
ската синтетична химия е ка-
зало своята дума - кръв, обля-
ла ги от екрана по време на
доброволното опъване на нер-
вите в полумрака на киносало-
ните или пред малките екрани,

вече с внушителни размери.
Маркетинговите специалис-

ти от “индустрията” свериха
часовниците си с настроенията
на зрителската аудитория: по-
печеливш е вариантът със
съвременна фабула на сцена-
рия. Или с прожекция в бъде-
щето. Нали така за зрителя е
по-реалистично да се иденти-
фицира с някой от филмовите
герои.

Беше рязко разширен и
диапазонът на тематиката.
Гангстерските и каубойските
филми престанаха да са един-
ствените, които пеят алилуя на
юмручното право и утвържда-
ват предимството на по-точния
мерник, вече и лазерен.

В шпионските филми от пе-
риода на “студената война”,
после “патриотичните” кино-
ленти с военна тематика от
инвазията във Виетнам, по-
късно Ирак и Афганистан -
мащабите на проникването на
сцените на насилие са ограни-
чени единствено от времетра-
енето на филмите. Като немал-
ко сценарии са буквално наси-
тени с брутални сцени. И ако
от техните сюжети се изземе
всичко, което е свързано с
насилието, ще изчезне яко дим
и самият сюжет.

Какви са
последиците?

Още преди години психо-
логът от Университета на Уис-
консин Ленърд Бъркоуиц де-
монстрира така наречения
“ефект на оръжията” - факта, че
самото присъствие на оръжие
в средата на човека увеличава
вероятността от агресивна ре-

акция. И въпреки че Национал-
ната стрелкова асоциация вед-
нага оспори твърдението и
достоверността на научната
методика, остава фактът, че
резултатът е повтарян в експе-
рименти, използващи различ-
ни мерки на агресия; получа-
ван е от Европа, не само в
САЩ, важи не само при възра-
стни, но и при деца.

Точно подрастващите в пси-
хологически аспект са най-по-
влияните от визуалните актове
на насилие. Детската аудитория
постепенно възприема насили-
ето като естествен стереотип на
човешките взаимоотношения,
приемлив способ за разреша-
ване на проблемите във всекид-
невието. И после инерциално
го възпроизвежда в живота. В
статия във в. “Ню Йорк Таймс”
психиатърът Фредерик Версем
пише: “... Потокът от насилие
започва от детските ясли от
“играчките на убийци”, както ги
наричат децата, от пистолетите
до изтънчените оръдия на вой-
на, които, ако вярваме на рек-
ламата, са подходящи дори за
предучилищна възраст. Тези
играчки учат, че убийството е
развлечение. След това възпи-
танието продължава с помощта
на садистични картинки, крими-
нални комикси, свирепи филми,
жестоки телевизионни шоута,
грубо илюстрирани диплянки,
продавани на юношите изпод
тезгяха, кръвожадно поднасяни
новости за убийствата и т. н.”

Резултатите за ефектите на
предаваното по телевизията
насилие не са свойствени само
за определена група от деца,
понеже са повтаряни в различ-
ни региони на Съединените
щати, както и в други държави.
Резултатите подсказват, че
гледането на изпълнени с на-
силие програми по телевизия-
та или по интернет, обикнове-
но увеличава вероятността от

ангажиране на
агресивно поведение

по-късно в живота.
И чрез още една визуална

манипулация филмите с наси-
лие деформират психиката на
подрастващите. Екранните
илюзии, че след тежко нараня-
ване, травма или продължите-
лен побой пострадалият човек
е в състояние да демонстрира
завидна жизненост и често от-
ново да продължи схватката,
все едно, че нищо лошо не му
се е случило, девалвират в
детското съзнание последици-
те от прилагане на насилие. И
шансът за използването му

след години нараства.
Холивудската звезда

Дъстин Хофман съвсем не е
единственият актьор, който
публично разкрива, че това,
което американските филмо-
производители правят, е да
насаждат нарочно насилие и
страх. “Като гледа тези сцени,
публиката не усеща истинския
ужас на насилието, защото
във филмите оръжие рядко се
използва по начина, по който
се прави в реалния живот”,
заяви Дъстин Хофман. И обви-
ни филмовата индустрия, че
дискриминира актьори, които
не желаят да използват оръ-
жия във филмите. “Ако отка-
жеш да държиш пистолет, вед-
нага след това вместо главни
роли ти предлагат второсте-
пенни, а след това само мал-
ки роли.”

По тези две посоки: ограни-
чаване на насилието от екра-
на и контрол върху продажба-
та на оръжие, са действията на
активистите на гражданското
общество в САЩ след серията
от масови убийства, извърше-
ни напоследък от деца и мла-
дежи. Но производителите на
широкоекранни и телевизион-
ни филми, в чиито сюжети на-
силието има своето неотменно
място, както и целият огромен
отрасъл за производство и
търговия със стрелково оръ-
жие, изобщо не възнамеряват
да вдигат бяло знаме, въпреки
че президентът Барак Обама
категорично се обяви за строг
контрол върху притежаването
на оръжие от американските
граждани.

Че нали времето прави мно-
го неща нормални, дори и в
областта на морала. И така
тези стотици заглавия на фил-
ми, изпълнени с насилие, по-
степенно губят спецификата си
на художествена измислица и
извършват едно ужасяващо
маскиране с реалността. Но не
само защото те понякога чер-
пят вдъхновение от реални
събития. Самият живот, повли-
ян от екранните образи,
изпълва с достоверност епис-
толарните творения на сцена-
ристите. Един лабиринт, в кой-
то неукрепналата детска пси-
хика често е възпрепятствана
да изгради хуманистична цен-
ностна система. Съвсем логич-
но в една неотдавна проведе-
на анкета мнозинството от аме-
риканците са посочили като
важен фактор, спомагащ за
увеличаване на престъпността,
изобилието на филми с наси-
лие. Холивуд постепенно губи
ореола на “фабрика за мечти”...
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Панчо ПАНЧЕВ

Í‡ÚÓ Ú˙„‡ ÔÓ Ì‡ÔÛÒÌ‡Ú‡ ·‡˘Ë-
Ì‡ ÒÚˇı‡ Ë ŒÚÂ˜ÂÒÚ‚Ó, ‡ Ë ÔÓ
ÌÂ˘Ó ‰Û„Ó, Ò˙˘Ó Ú‡Í‡ ÒÍ˙ÔÓ
Ë ÓÚ‰‡ÎÂ˜ÂÌÓ ËÎË Á‡„Û·ÂÌÓ ÓÚ
Ì‡Ò Á‡‚ËÌ‡„Ë ËÎË ‚ÂÏÂÌÌÓ.
Œ·‡˜Â ËÒÚËÌÒÍËˇÚ ÒÏËÒ˙Î Ì‡
Ú‡ÁË ˜ÂÒÚÓ Ú˙ÊÌ‡ ‰ÛÏ‡ (ÓÚ Ú‡Ï
Ë ÔËÎ‡„‡ÚÂÎÌÓÚÓ ìÌÓÒÚ‡Î„Ë-
˜ÂÌî) ÒÔÓÂ‰ ÏÂÌ Â ÔÓ-ÚÂÒÂÌ.

С

От дума на дума, та в... ДУМА

œ˙‚ÓÚÓ Ë „Î‡‚ÌÓ ÌÂÈÌÓ Ò˙‰˙Ê‡ÌËÂ Â ÂÒÚÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡
ÌË Ï˙Í‡ ÔÓ Ó‰ÂÌ Í˙Ú, ÔÓ ÔËÓ‰ÌËÚÂ Ë ÊËÚÂÈÒÍË ıÛ-
·ÓÒÚË, ÍÓËÚÓ Ò‡ ‡‰‚‡ÎË ‰ÂÚÒÚ‚Ó ÌË, ÔÓ ÌÂÁ‡·‡‚ËÏËÚÂ
‰ÌË, ËÁÊË‚ÂÌË Ú‡Ï Ì‡Á‡‰, Ì‡Í˙‰ÂÚÓ ÌË ‰˙Ô‡Ú ÔÂÍ‡Ò-
ÌË Ë ÌÂÁ‡·‡‚ËÏË ÒÔÓÏÂÌË. œÓÌˇÍÓ„‡, ÔÓÌÂ Ú‡Í‡ ÒË
ÏËÒÎˇ ‡Á, ÌÓÒÚ‡Î„ËˇÚ‡ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ Ì‡ÒÎÂ‰Ë Ë ‰‡ ÒÂ
ÔÂ‰‡‰Â Ì‡ ‰Âˆ‡Ú‡, ÍÓËÚÓ ‰ÓË ÌÂ Ò‡ Ë ‚ËÊ‰‡ÎË ÒÍ˙ÔË-
ÚÂ Á‡ Ó‰ËÚÂÎËÚÂ ËÏ ÚÂıÌË Ó‰ÌË ÏÂÒÚ‡. » Ó·‡ÚÌÓ -
ÔÓ‰ ‚ÎËˇÌËÂ Ì‡ Ò˙‚ÂÏÂÌÌ‡Ú‡ „ÎÓ·‡ÎËÁ‡ˆËˇ ÊË‚ÓÚ˙Ú
Ú‡Í‡ ‰‡ Á‡‚˙ÚË ÌˇÍÓË ÓÚ ÂÏË„‡ÌÚËÚÂ, ˜Â ÚÂ ‰‡ Á‡·‡-
‚ˇÚ ÓÚÍ˙‰Â Ò‡ ‰Ó¯ÎË... ŸÂ ÏË ÒÂ ÚÓ‚‡ ‰‡ Ò‡ ËÁÍÎ˛˜Â-
ÌËˇ, ÔËÒ˙˘Ë Ì‡ ·ÂÁÓ‰ÌË ˜ÛÊ‰ÓÔÓÍÎÓÌÌËˆË.

¬ÒË˜ÍË ÚÂÁË ÏËÒÎË, ·ÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ ‰‚Â ËÁÂ˜Â-
ÌËˇ, ÔÎÓ‰ Ì‡ ÏÓˇ ÂÁÂ‚ÂÌ (Á‡ ‚ÒÂÍË ÒÎÛ˜‡È) ÒÍÂÔÚË-
ˆËÁ˙Ï, ·ˇı‡ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÌË ÓÚ Û˜‡ÒÚËÂÚÓ ÏË ‚ ÊÛËÚÓ
Á‡ ÓˆÂÌÍ‡ Ì‡ Ì‡‰ ÚËÒÚ‡Ú‡ Ò˙˜ËÌÂÌËˇ (ËÁÔ‡ÚÂÌË ÓÚ
ÒÂ‰ÂÏÌ‡ÈÒÂÚ ‰˙Ê‡‚Ë) Ì‡ ·˙Î„‡˜ÂÚ‡, ÊË‚ÂÂ˘Ë ‰‡-
ÎÂ˜ ÓÚ —Ú‡‡ ÔÎ‡ÌËÌ‡, ‡ÁÔËÎÂÌË Í‡ÚÓ ÓÚ ‚ËıÛ¯Í‡
ÔÓ ˜ÂÚËËÚÂ ÔÓÒÓÍË Ì‡ Ò‚ÂÚ‡. —ËÏÔ‡ÚË˜ÌËˇÚ Ë ËÁÍÎ˛-
˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓÎÂÁÂÌ ÍÓÌÍÛÒ ÒÂ Ó„‡ÌËÁË‡ ÓÚ ƒ˙Ê‡‚-
Ì‡Ú‡ ‡„ÂÌˆËˇ Á‡ ·˙Î„‡ËÚÂ ‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡ ‚Â˜Â Á‡ ÒÂ‰ÂÏ-
Ì‡ÈÒÂÚË Ô˙Ú Ë ‚ ÌÂ„Ó ‚ÁËÏ‡Ú Û˜‡ÒÚËÂ ‚ÒÂ ÔÓ‚Â˜Â
·˙Î„‡˜ÂÚ‡, ÎË¯ÂÌË ÓÚ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚÚ‡ ‰‡ ‰Ë¯‡Ú ‚
·ÛÍ‚‡ÎÌËˇ ÒÏËÒ˙Î Ì‡ ‰ÛÏ‡Ú‡ Ó‰ÂÌ ‚˙Á‰Ûı.

«‡‰‡‰ÂÌ‡Ú‡ ÚÂÏ‡ Ì‡ Ò˙˜ËÌÂÌËˇÚ‡ Â ÏÌÓ„Ó ·Ó„‡Ú‡
Ë ‰‡‚‡ „ÓÎÂÏË ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË Á‡ ÔÓÍ‡Á‚‡ÌÂ Ì‡ ÁÌ‡ÌËˇ
Ë ˜Û‚ÒÚ‚Ó Í˙Ï Ó‰Ì‡Ú‡ (‡ Á‡ ÌˇÍÓË Ó‰Ì‡ Ò‡ÏÓ Ì‡
Ï‡Ï‡ Ë Ú‡ÚÍÓ) ÁÂÏˇ. “ˇ Â ÙÓÏÛÎË‡Ì‡ ‚ ‰‚Â ËÁÂ-
˜ÂÌËˇ: ìÕÂÔÂıÓ‰ÌË ÒËÏ‚ÓÎË Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇî Ë ìÕ‡ˆË-
ÓÌ‡ÎÌË Ò˙ÍÓ‚Ë˘‡ Ò ÛÌË‚ÂÒ‡ÎÌÓ ÁÌ‡˜ÂÌËÂî. «‡‰
ÚÂÁË ‰‚Â ËÁÂ˜ÂÌËˇ Ï‡ÎÍËÚÂ Û˜‡ÒÚÌËˆË ‚ ÍÓÌÍÛÒ‡
Ò‡ ÛÒÔÂÎË ‰‡ ÓÚÍËˇÚ ‰ÂÒÂÚÍË ÒËÏ‚ÓÎË ËÎË ÔÓÌÂ
ı‡‡ÍÚÂÌË Á‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÌË Ò‚ÂÚËÌË ËÎË ·ÂÎÂÁË ÓÚ
Ì‡È-‡ÁÎË˜ÌÓ ÂÒÚÂÒÚ‚Ó. ƒÓ Ã‡‰‡ÒÍËˇ ÍÓÌÌËÍ ÒÚÓË
ÍËÒÂÎÓÚÓ ÏÎˇÍÓ, ‰Ó ÀÂ‚ÒÍË Ë ¡ÓÚÂ‚ Â Ì‡Â‰ÂÌ‡ Ó-
Á‡Ú‡, ‰Ó –ËÎÒÍËˇ Ï‡Ì‡ÒÚË ˜ÂÚÂÏ ÓË„ËÌ‡ÎÌË ‰ÛÏË
Á‡ Ï‡ÚÂÌËˆ‡Ú‡... —‡ÏÓ ‰ÂÚÒÍÓÚÓ ‚˙Ó·‡ÊÂÌËÂ ÏÓÊÂ
‰‡ ÒÎÓÊË Â‰ÌÓ ‰Ó ‰Û„Ó ÒÍ˙ÔË ËÒÚÓË˜ÂÒÍË Ë „ÂÓ-
„‡ÙÒÍË, ÂÚÌÓ„‡ÙÒÍË Ë ÍÛÎËÌ‡ÌË ÔÓÌˇÚËˇ Í‡ÚÓ
÷‡Â‚Âˆ Ë —Â‰ÂÏÚÂ ËÎÒÍË ÂÁÂ‡, ‡Á·ÛÍ‡Ú‡ Ì‡  ËËÎ
Ë ÃÂÚÓ‰ËÈ Ë ·ˇÎÓÚÓ ÌË Ò‡Î‡ÏÛÂÌÓ ÒËÂÌÂ ËÎË ÌÂ-
ÒÚËÌ‡ÒÍËÚÂ Ë„Ë.

—ÔÓÏÂÌ‡ı ì‰ÂÚÒÍÓÚÓ ‚˙Ó·‡ÊÂÌËÂî Ë ÓÚ‚‡ˇÏ
ÒÍÓ·‡, Á‡ ‰‡ ÔÓ‰˜ÂÚ‡ˇ ‰Ó·Ëˇ ·˙Î„‡ÒÍË ÂÁËÍ, Ì‡
ÍÓÈÚÓ Ò‡ Ì‡ÔËÒ‡ÌË ÔÓ‚Â˜ÂÚÓ ÓÚ Ò˙˜ËÌÂÌËˇÚ‡ Ë ËÒ-
ÍÂÌÓÚÓ ‚˙ÎÌÂÌËÂ, ÍÓÂÚÓ ÎË˜Ë ‚ Úˇı. “ÛÍ Â ÏˇÒÚÓÚÓ
‰‡ ·Î‡„Ó‰‡ˇ Ì‡ „ËÊÓ‚ÌËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ë ÚÂıÌËÚÂ
ÔÂÍ‡ÒÌË Ò˙ÚÛ‰ÌËˆË ‚ Á‡Ô‡Á‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ·˙Î„‡˘Ë-
Ì‡Ú‡ Û ÔÓÚÓÏˆËÚÂ ËÏ - Û˜ËÚÂÎËÚÂ ‚ ‡ÁÌËÚÂ ÙÓÏË
Ó‰ÌË Û˜ËÎË˘‡, ÍÎÛ·Ó‚Â Ë ‰Û„Ë „ÌÂÁ‰‡ Ì‡ Ó‰Ì‡Ú‡
Ô‡ÏÂÚ. ŸÂ¯Â ÎË ‰‡ Ì‡ÔË¯Â Â‰ÌÓ ÓÚ ‰Âˆ‡Ú‡ ÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÛÏË, ‡ÍÓ ÌÂ ÔÓÒÂ˘‡‚‡¯Â Ú‡Ï, Í˙‰ÂÚÓ ÊË‚ÂÂ ÒÂ„‡,
Ì‡¯ ÍÛÎÚÛÌÓ-ÔÓÒ‚ÂÚÂÌ ˆÂÌÚ˙: ì«‡ ÏÂÌ ËÏ‡ Ì‡È-
„ÓÎˇÏÓ ÁÌ‡˜ÂÌËÂ ÓÚ ‚ÒË˜ÍËÚÂ ‰Û„Ë Ï‡ÚÂË‡ÎÌË ËÎË
‰ÛıÓ‚ÌË ÒËÏ‚ÓÎË Â‰ËÌ ÒËÏ‚ÓÎ - ÚÓ‚‡ Â ·˙Î„‡ÒÍÓÚÓ
Ò˙ˆÂ, ÍÓÂÚÓ ÚÛÔÚË Û ‚ÒÂÍË ·˙Î„‡ËÌ...î ¿ ÔÓ-Ì‡‰ÓÎÛ
ÚÓ „Ó‚ÓË Á‡ ÒËÎÌËˇ ·˙Î„‡ÒÍË ‰Ûı Ë Á‡ ·Î‡„ÓÓ‰ÌÓ-
ÚÓ Ë ‰Ó·Ó Ò˙ˆÂ Ì‡ ·˙Î„‡ËÌ‡. ƒÓË ‰‡ „Ë ÔËÂÏÂÏ
Ò‡ÏÓ Í‡ÚÓ ÔÓÊÂÎ‡ÌËˇ (Á‡˘ÓÚÓ ÚÂ Ò‡ ËÁÂ˜ÂÌË ÓÚ‰‡-
ÎÂ˜Â), ÚÂÁË ‰ÛÏË ÌÂ ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÌÂ ÌË ÚÓ„Ì‡Ú.

— ‚˙ÎÌÂÌËÂ ÔÂÎËÒÚËı Ë ÌÓ‚ÓËÁÎˇÁÎ‡Ú‡ ÔÂÒÌÓÔÓÈ-
Í‡ ì√Â„‡Ì‡î, ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ËÁˇ˘ÌÓ Ë ÔÓÎÂÁÌÓ ËÁ‰‡-
ÌËÂ Ì‡ ƒ˙Ê‡‚Ì‡Ú‡ ‡„ÂÌˆËˇ Á‡ ·˙Î„‡ËÚÂ ‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡,
‚ ÍÓÂÚÓ Ò‡ ÔÓÏÂÒÚÂÌË Ò˙Ò Ò‚ÓËÚÂ ÚÂÍÒÚÓ‚Â (Ì‡ ·˙Î„‡-
ÒÍË Ë Ì‡ ‡Ì„ÎËÈÒÍË ÂÁËˆË) Ë Ò ÌÓÚËÚÂ ÒË Ì‡È-ÔÓÔÛÎˇ-
ÌËÚÂ Ë Î˛·ËÏË Ó‰ÌË ÔÂÒÌË. «‡ ‰‡ ËÎ˛ÒÚË‡Ï ÚÓ‚‡
ÒË Ú‚˙‰ÂÌËÂ, ˘Â ÒÔÓÏÂÌ‡ Á‡„Î‡‚ËˇÚ‡ Ì‡ ÌˇÍÓÎÍÓ ÓÚ
Úˇı: ì’ËÏÌ Ì‡ Ò‚. Ò‚.  ËËÎ Ë ÃÂÚÓ‰ËÈî ÓÚ —ÚÓˇÌ
ÃËı‡ÈÎÓ‚ÒÍË Ë œ‡Ì‡ÈÓÚ œËÔÍÓ‚, ìƒÂ Â ¡˙Î„‡Ëˇî ÓÚ
»‚‡Ì ¬‡ÁÓ‚ Ë œ‡Ì‡ÈÓÚ œËÔÍÓ‚, ìΔË‚ Â ÚÓÈî ÔÓ ÒÚË-
ıÓÚ‚ÓÂÌËÂÚÓ Ì‡ ¡ÓÚÂ‚, ì’Û·‡‚‡ ÒË, ÏÓˇ „ÓÓî Ò ÚÂÍÒÚ
Ì‡ À˛·ÂÌ  ‡‡‚ÂÎÓ‚, ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî ÓÚ
œ.–.—Î‡‚ÂÈÍÓ‚ Ë ≈Ï‡ÌÛËÎ Ã‡ÌÓÎÓ‚, ì—Î‡‰ÍÓÔÓÈÌ‡
˜Û˜ÛÎË„‡î ÓÚ ÷ÓÌ˛  ‡Î˜Â‚ Ë œ‡Ì‡ÈÓÚ œËÔÍÓ‚, ìœÂÈ
ÏË, ÒÎ‡‚Â˛ ˜Û‰ÂÒÌËî ÓÚ ÷ÓÌ˛  ‡Î˜Â‚ Ë Ï‡ÂÒÚÓ √Â-
Ó„Ë ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚... » Ú. Ì. ÔÓ˜ÚË ‰Ó Ì‡¯Ë ‰ÌË.

¬ ÔÂ‰„Ó‚Ó‡ Ì‡ ÔÂÒÌÓÔÓÈÍ‡Ú‡ Ò‡ ÔÓÏÂÒÚÂÌË Ë
Â‰Ó‚Â, ÔÓ-ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ë ÓÚ ÍÓËÚÓ Â‰‚‡ ÎË ˘Â Ò˙˜ËÌˇ
Á‡ ÙËÌ‡Î: ìœÂÒÌÓÔÓÈÍ‡Ú‡ ÌÂ Â Û˜Â·ÌËÍ, ÌÓ ·Ë ÏÓ„Î‡
‰‡ ÒÂ ÔÂ‚˙ÌÂ ‚ ÔÂÍ‡ÒÌÓ ÔÓÏ‡„‡ÎÓ Á‡ ‚ÒË˜ÍË
·˙Î„‡ÒÍË Û˜ËÚÂÎË Ë Û˜ÂÌËˆË ÓÚ Ì‡¯ËÚÂ ÌÂ‰ÂÎÌË
Û˜ËÎË˘‡ ‚ ˜ÛÊ·ËÌ‡... “Ó‚‡ Â Â‰ËÌ Ï‡Î˙Í ÔËÌÓÒ Á‡
‚ÒË˜ÍË ·˙Î„‡Ë, ÍÓËÚÓ Ó·Ë˜‡Ú ÔÂÒÌËÚÂ ÌË Ë Ô‡ÁˇÚ ‚
Ò˙ˆ‡Ú‡ ÒË ¡˙Î„‡Ëˇ.î

Â˘‡Î Ò˙Ï ·Ó„‡Ú‡Ú‡ Ì‡
ÂÏÓˆËÓÌ‡ÎÌÓÒÚ ‰ÛÏ‡
ìÌÓÒÚ‡Î„Ëˇî Ë ‚ ÔÓ-¯Ë-
ÓÍ ÒÏËÒ˙Î - ÌÂ Ò‡ÏÓ
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Ботев - безсмъртният
български гений
България отново скланя глава на признателност
към подвига на героя, загинал на Околчица

ННННН
яма друг народ, освен
българският, който да е ро-
дил колос като Ботев! Него-
вата биография е позната до

Вяра ДЯНКОВА

болка на всеки истински българин -
къде е роден, кога, кои са неговите
родители, къде се е учил, по кой
път и защо стигна до Околчица като
легендарен син на българския на-
род...

Сам по свой усет и разум, про-
зрял същността на живота, той лич-
но пое страшните пътища на рево-
люционната борба за свобода - не-
устрашим и смел до безумие, добър
познавач на народа, условията, вещ
организатор, сладкодумен и убеди-
телен оратор и поет, делови и раз-
пален бунтовник срещу потисници-
те. За тях той пише: “Мрачна и жало-
стна е нашата история от падането
ни под турците, дори и до наши
времена. Тежък и възмутителен е
животът на свободолюбивия някога
български народ. Страшен хомот
тежи на врата му, тежки вериги, в
които и до днес пъшкат бащи и
майки, братя и сестри - злодейства,
безчестия, колове, бесила, мъки,
тъмница. Свирепстват кърджалии,
фанариоти, чорбаджии, черкези и
татари, с една дума - зло, варварско
зло, което само едно азиатско въо-
бражение може да създаде, зло от
завоевателя Мурада до реформато-
ра Азиза - това са страниците на
тази история, на това наше време.
Кървави страници.” Така, обрекъл
живота си за Отечеството, свобода-
та и истината, той вярваше в успеха
на организираното общо въстание и
ни остави велик пример и една гор-
да, честна мисъл, с която са пропити
неговите писма и стихове.

Христо Ботев издава единстве-
ния излязъл под негова редакция
брой на в. “Млада България”, в увод-
ната си статия на който пише: “За-
хваща се вече драмата на Балкан-
ския полуостров... Съ една дума,
българският бунт е влязъл вече в
своите права и борбата се е за-
хванала съ всичката своя отчае-
ностъ. Касапницата ще бъде
страшна и отвратителна, жерт-
вите ще бъдат безбройни и от
двете страни. Но треперете ти-
рани! Полудейте дипломати!” Спо-
ред Ботев: “Европа ще може да се
намеси съ своите “човеколюбиви”
(кавичките ги поставя самият
той) предложения само “дотога-
ва”, додето силата на гладиато-
рите добие почтителность как-
то при своите врагове, така и
предъ своите приятели.”

Сред архива на Тодор Пейов -
предан сътрудник на Левски и Бо-
тев, големият български енциклопе-
дист К.Г. Данчов открива две изклю-
чително ценни и вълнуващи всеки
българин реликви: джобното теф-
терче на Христо Ботев с документи,
между които телеграма до него,
подадена от Бекет - румънско град-
че срещу Оряхово, и едно писмо до
Пейов от Ботев. Тези реликви също
са пътували на кораба “Радецки” и
именно в тях Христо Ботев споделя
искрено всичко най-съкровено за
себе си:

„Драги Пейов!
Не обичам да пиша безсъдържа-

телни писма, затова ти не отго-
ворих, ако и да бях длъжен да на-
правя това. Види се, че самият наш
живот е безсъдържателен, ако
секи път, щом зема перото, невол-
но ми се изпречва вопрос: Що да
пиша? Вопросите решени, целта
обозначена, времето и разстояни-
ето определени, следователно
тука не се иска молитва, а моти-
ка. А ние какво правихе?... В
продължение на 8 години аз видях
сичките наши герои и патриоти и
виждам, че големи хора вършат
малки работи, а големите работи
са вършат от малките хора. Ги-

ганте тръгнали по купищата и
събират мъниста, за да нанижат
наниз слава на майка си, а пигмеи
се покачиле на необозрими конкили
и посягат с своите къси умове да
уловят месеца за рогата! Наисти-
на ние всички сме непразни от ве-
лики идеи, но ти, Ботйов, ако си
пигмей, то слез от тия конкили и
потъни в кальта на ничтожество-
то, а ако си гигант, то възседни
своята идея тъй, както Алек-
сандър е възсядал своя Буцефал...
Пейов, не се смей!... И така сбогом.
Аз утре заминувам на Триест...

После сичкото това приеми
братските ми поздравления и не
забравяй.

Ботйов”
12 февр. 1876
Букур.”
И с вярата, че е настъпила от-

давна очакваната и тъй желана ера,
Ботев се втурва на бой с готовите
да тръгнат въстаници, разпалени и
чакащи на няколко пристанища на
Дунава като работници-градинари
- стъпил в Гюргево на австрийския
кораб “Радецки”. След него всички
въстанически групи се качват на
кораба, а на пристанището Пикетъ,
където е главният склад на пригот-
вените пушки, са натоварени и
сандъците с тях. На 17 май 1876 г.
Христо Ботев и четниците целуват
българската земя при с. Козлодуй!

На предпоследната си страница
в тефтерчето на Христо Ботев пише:

“Доброто, което струвам на
ближния си, струвам го на Бога.

Приятели! Днес, часът 9, ще
да целунеме свещената земя на
нашето отечество! Благодаря
ви за доверието, което имахте
към мене, и за любовта, която
показахте към нашето нещаст-
но отечество. Живи или мъртви,
вие ще бъдете...”

Последната страница
липсва в тефтерчето, но е
съхранена в народната
памет заедно с великото
безсмъртие на саможерт-
вата. От неговото неголямо
литературно наследство са
само 22 стихотворения, а
светът е смаян с:

Настане вечер -
месец изгрее,
звезди обсипят
сводът небесен,
гора зашуми,
вятър повее -
Балканът пее
хайдушка песен!
Европа не трябва да за-

бравя, че в Сорбоната,
сред бюстовете на четири-
мата най-велики световни
поети, един от тях е на
Христо Ботев с преведено
на френски език това не-
достижимо четиристишие.

През своя неимоверно
кратък живот той развива
твърде значима просвети-
телска дейност - учител,
издател на вестници, пи-
сател, преводач и най-по-

сле воевода на чета. Безсмъртната
слава на Христо Ботев и неговата
чета започва от Козлодуй, минава
през Милин камък и остава зави-
наги при Околчица във Врачанския
балкан, пред който благоговее
всеки българин. Те тръгват, без да
знаят, че във Враца - център на
революционния окръг, който тряб-
ва да въстане, са навлезли много-
бройни турски войски, които осуе-
тяват въстанието в града. И съдба-
та на четата е предрешена. От
избухването на въстанието на 20
април до 16 май турското прави-
телство бе успяло да се справи с
главния център на въстанието, като
включват и нередовна турска вой-
ска. Башибозуците предприемат
кланета, грабежи, изнасилвания,
изгаряне на села, хиляди избити
жени, деца, старци... Ето защо за
три дни и три нощи, без сън и от-
дих, Ботев с четата си бързат да
стигнат по-скоро до Стара плани-
на и отблъскват няколко башибо-
зушки атаки. Изправен до скалите
на Балкана, за да вземе решение
кой път да бъде избран - навътре
към Балкана или на запад, към
сръбската граница, както и разпо-
ложението на противника, пада
безмълвен, пронизан в сърцето...

Ботев остава верен докрай на
думите си: “...Ако желаем да бъдем
свободни хора, то трябва да пожерт-
вуваме своето спокойствие. Без
жертви не може... Който желае да
бъде свободен, той трябва да пре-
мине през кръв, през смърт и през
пожари, защото цената на свобо-
дата е твърде висока...”

Днес България отново скланя
признателно глава пред делото и
саможертвата на Христо Ботев,
превърнали се в съкровен памет-
ник на неговото безсмъртие, гордо
носен в душата на всеки българин.
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ЕНИО МОРИКОНЕ ИДВА ЗА КОНЦЕРТ
НА 10 ДЕКЕМВРИ В „АРЕНА АРМЕЕЦ”Очаквайте кратки

Варна ще бъде домакин
на XXI издание на Междуна-
родния театрален фестивал
“Варненско лято” от 1 до
12 юни. Фестивалът се про-
вежда за осма поредна го-
дина с подкрепата на Обе-
динена българска банка.

Събитието ще посрещне
театрални любители и арти-
сти от цял свят. Програмата и
акцентите на  фестивала,
както и на 7-ото издание на
“Световен театър в София”,
което ще се състои между
3 и 8 юни, бяха представени

на пресконференция. Цвета-
на Манева - артистична ди-
ректорка на МТФ “Варненско
лято”, определи фестивала
като устойчиво събитие, до-
казало се през годините и
превърнало се в мисия на
упорити, последователни и
предани хора. Проф. Николай
Йорданов, кодиректор на
фестивала, изрази радостта
си, че все повече организа-
ции подкрепят събитието и се
присъединяват към неговото
осъществяване. Йорданов
съобщи, че в рамките на
проявата ще се проведат 40
събития във Варна и още 6 -

Издателство
„Захарий Стоянов”
гостува в НЧ „Емил
Шекерджийски-1919”

Издателство “Захарий Сто-
янов” гостува на Народно чита-
лище “Емил Шекерджийски-1919”
по случай 24 май - Ден на българ-
ската просвета и култура и на
славянската писменост, празник
на българските читалища, 2 юни
- Ден на Христо Ботев и падна-
лите за националното и социал-
ното освобождение на България.
На 3 юни от 17,30 ч. в зала
“Ерусалим” на Еврейския култу-
рен дом в София, бул. “Ал. Стам-
болийски” 50, започва срещата с
Иван Гранитски - директор на
издателство “Захарий Стоянов”,
Надя Попова, Димитър Милов,
Хубен Стефанов и Александра
Ивойлова, както и с учениците
от 134 СОУ “Димчо Дебелянов”
Сава Стоянов, Ася Иванова,
Йоана Зафирова, Симона Стой-
чева и др. - победители в конкур-
са за есе на тема “Да бъдеш
последовател на Апостола” по
книгата на Емил Шекерджийски
“Левски за себе си” (1938).

Цигулков конкурс
в Музикалната
академия

Петият академичен цигулков
конкурс ще се състои на 15 юни
от 11 ч. в зала “Димитър Ненов”
на Националната музикална ака-
демия “Проф. Панчо Владигеров”
(ул. “Акад. Людмил Стоянов” 6).
Входът за зрители е свободен.
Регламент, справки и записване
за участие може да се направят
при проф. Йосиф Радионов и
Гергана Илчева в академията.
Програмата е по избор на кан-
дидата с включена солова твор-
ба, общо времетраене - 30 мину-
ти. Наградите са първа - 400 лв.,
втора - 300 лв., трета - 200 лв.,
и поощрение - 100 лв. Жребият
за реда на представяне на
състезателите ще бъде теглен
на 14 юни.

Завръщане
в бъдещето
в РЕМ-Пловдив

Изложбата “Завръщане в
бъдещето” е подредена в Реги-
оналния етнографски музей -
Пловдив, до 9 юни. Художестве-
ните творби, показани на из-
ложбата, са на Петър Джельов и
Живко Джельов фон Стоев - баща
и син, които познават и живеят
както в света на модерното
съвременно, така и в света на
традиционното изкуство. Само
тези, които днес създават сво-
ето изкуство, опирайки се на
опита, знанието и гениалност-
та на творците предци, успя-
ват да оставят нещо трайно,
отбелязват организаторите на
изложбата.

Теодосий Спасов
открива „Варненско лято”открива „Варненско лято”открива „Варненско лято”открива „Варненско лято”открива „Варненско лято”
12-дневният театрален маратон започва на 1 юни

На “Варненско лято” ще гостува италианската
компания за вертикален театър “Ил посто”

в рамките на “Световен те-
атър в София”.

Основната програма на
“Варненско лято” се състои
от подбрани български и
чужди спектакли, които се
отличават с високо качество
и показват творческо търсе-
не в различни посоки и об-
щуване със зрителя. Селек-

цията на българските поста-
новки е дело на Явор Койна-
ков, а международната - на
Асен Терзиев. Освен тради-
ционната програма от
български и чужди спектак-
ли, за седма година фести-
валът е подготвил и специ-
ална театрална витрина “Шо-
укейс”. 12-дневният маратон

включва още концерти, из-
ложби, международни кон-
ференции и семинари.

За откриването на 1 юни
организаторите обещават
“огнен” музикален лабиринт
и летящ танц под небето.
Сцената на Драматичен те-
атър-Варна ще бъде завла-
дяна от музикален лаби-
ринт на виртуоза Теодосий
Спасов заедно с диригента
Ганчо Ганчев и Варненския
камерен оркестър. След
него наелектризираната
публика ще се наслади на
танцовото шоу на открито
“Бяло действие” на италиан-
ската компания за вертика-
лен танц “Ил Посто”.

Преди началото на съби-
тието едни от най-оживени-
те места във Варна са изпъ-
стрени с оригинални графи-
ти, анонсиращи по нестан-
дартен начин предстоящия
МТФ “Варненско лято”. Гра-
фитите, изработени от “Зе-
лени графити България”
чрез безвредна технология
и биоразградими материали,
привличат вниманието на
жителите и гостите на града
и популяризират домакинст-
вото на международното
събитие, научи ДУМА от
Анка Костова.

По случай Деня на детето “Quarto
Quartet” и Софийската филхармония
канят децата и техните родители на
концерта “Кармен - история с рози”.
Това е приказна история по музиката
на “Кармен-сюита” от Бизе-Шчедрин и
“Сегидиля” от “Кармен” на Жорж Бизе.

Освен за Кармен - червената роза,
музиката  разказва и за жълтата, оран-
жевата, бялата роза, въобще - цяла

Красива история с рози и Мечето Фил
очакват децата в КК „България”

Снимки СОФИЙСКА ФИЛХАРМОНИЯ

история с рози. Звънките инструменти
на “Quarto Quartet” и техните приятели
музиканти ще погалят ушите с нежни
звуци, ще разтупкат сърцата в радос-
тен ритъм, а може пък и да ви накарат
да изтръпнете при появата на Ледена-
та царица и нейните зли слуги, посоч-
ват организаторите. Вълшебството на
цветната феерия ще допълнят атрак-
тивните балерини от Vaya Dance Studio,
а актьорът Веселин Мезеклиев ще
води децата в приказния сюжет с по-
мощта на омайни стихове. Авторка на
текста е Савелина Савова, а хорео-
графията е на Ваня Рошкова.

“Кармен - история с рози” е с
продължителност 1 час и е подходяща
за деца над 5 г. “Quarto Quartet”, Со-
фийската филхармония и Vaya Dance
Studio очакват малките зрители на
1 юни от 19 ч. в зала “България”. Биле-
тите за деца са по 6 лв., а за възраст-
ни - 8, 10 и 12 лв. Продават се в Билет-
ната каса на Софийската филхармония
в зала “България” и онлайн на
ticketplus.bg.

На 2 юни от 11 ч. по случай Деня на
буквите и Деня на детето в камерната

зала на КК “България” следва поред-
ното приключение на талисмана на
Софийската филхармония - Мечето
Фил. Mузикантите от София квартет и
актрисата Диана Герова ще пренесат
малките зрители в света на Мечо Фил,
който в новото си премеждие открива
необятната вселена на книгите. Сце-
нарий - Джефри Дийн (виолончело,
София квартет). Програмата е част от
проекта “Отворено образование” -
“Детски свят”, по идея на Явор Димит-
ров, директор на Софийската филхар-
мония, научи ДУМА от Иглика Ганева.
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страната прониква по-хладен въздух. Още пре-
ди обяд ще започне да се развива купесто-
дъждовна облачност и на места ще има прева-
лявания, придружени с гръмотевични бури, по-

съществени - в източните райони от страната. Остават
условията за градушки. Дневните температури ще се
понижат и максималните ще са предимно между 20 и
25o, в София - около 20o. Минимални температури - меж-
ду 14 и 17o.
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21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
—ÔÓÍÓÈÒÚ‚ËÂ, ‰Ó·-
‡ ‰ÛÏ‡ Ë Ò˙‰Â˜-
ÌÓÒÚ Ò‡ ÌÂ˘‡, ÓÚ
ÍÓËÚÓ ÒÂ ÌÛÊ‰‡ˇÚ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ÌË Ë ˘‡ÒÚÎË‚Ë Ò˙·ËÚËˇ. ŸÂ
ËÏ‡ÚÂ Ì‡ÔÂ‰˙Í.

ÔÓÒÚ‡‚ˇÚÂ Á‡ ˆÂÎ, ÒÂ‰ ÍÓËÚÓ
·ËÁÌÂÒ Ë ÎË˜ÂÌ ÊË‚ÓÚ.

Ò‚Óˇ ÂÍËÔ, ˘Â Ó·ÌÓ‚ËÚÂ Ó·-
˘ËÚÂ ÒË ˆÂÎË.

ÌË Ò ÔÂ‰ÒÚÓˇ˘‡ ËÁˇ‚‡ ËÎË
‰ÂÎÓ‚‡ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚ.

Í˙Ï ‰Ó·Ëˇ ÚÓÌ Ë ÌÂ Ì‡Î‡-
„‡ÈÚÂ ÒÚ‡ÌÓ‚Ë˘ÂÚÓ ÒË.

˜ËÚÂ ‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ÒË Í˙Ï
ÔÓÎÂÁÌË ˆÂÎË.

‚˙ıÛ ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡Ú‡ Ì‡ ÌÓ‚Ë-
ÚÂ ÒË ÔÓÂÍÚË.

·ÂÁ ‰‡ ËÁ‰Â·Ìˇ‚‡ÚÂ Ë ÒÔÓ-
ËÚÂ Á‡ ‚ÒË˜ÍÓ.

‚ÒË˜ÍË, ‡ ‚ËÂ Ì‡È-‰Ó·Â ÁÌ‡-
ÂÚÂ Í‡Í ‰‡ „Ë ÓÒË„ÛËÚÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
— ÓÚ‚ÓÂÌË ÒÂÚË-
‚‡ Á‡ Ò˙·ËÚËˇÚ‡
ÔÓÍ‡È ‚‡Ò Ë ÔÓ‰
‚˙Á‰ÂÈÒÚ‚ËÂ Ì‡

‰Ó·Ë ÒËÎË ˘Â ‰Ó·ËÂÚÂ Ì‡ÒÚ-
ÓÂÌËÂ Á‡ ‡·ÓÚ‡.

 Œ«»–Œ√
¬ ˙ Á Ì Ë Í Ì ‡ Î Ë Ú Â
ÔÓ·ÎÂÏË ˘Â
Â¯‡‚‡ÚÂ ·˙ÁÓ
Ë ÎÂÒÌÓ, ‡ÍÓ Ì‡

‰Û¯‡Ú‡ ‚Ë Â ÒÔÓÍÓÈÌÓ Ë
‚Â‰Ó.

‰ÂÚÂ ÔËÓËÚÂÚËÚÂ. Õ‡Ò˙˜ÂÚÂ
˜Ó‚ÂÍ‡ ‰Ó ‚‡Ò.
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Зрителна
измама

Филмите до 6 юни

Cinema City (тел.: 02 929 29 29); Cineplex (тел.: 02 964 30 07); Арена The Mall (бул. “Цариградско шосе”
115); Арена Запад (тел.: 02 812 77 00); Арена Младост (тел.: 02 817 97 00); Mtel IMAX (тел.: 02 929 29 29),
Арена Deluxe - бул. “България 69”, Bulgaria Mall;

Тайната на
горските пазители

—˛ÊÂÚ˙Ú Ì‡ ÙËÏ‡ ÒÂ ÙÓÍÛÒË‡ ‚˙ıÛ
ÓÔËÚËÚÂ Ì‡ ‡„ÂÌÚËÚÂ ÓÚ ‘Â‰Â‡ÎÌÓÚÓ ·˛Ó
Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂ ‰‡ ‡ÂÒÚÛ‚‡Ú ˜ÎÂÌÓ‚ÂÚÂ Ì‡
ÏÂÊ‰ÛÌ‡Ó‰Ì‡Ú‡ Ï‡„¸ÓÒÌË˜ÂÒÍ‡ ÚÛÔ‡ Four
Horsemen, ÍÓËÚÓ Á‡ Í‡Ú˙Í ÔÂËÓ‰ ÓÚ ‚Â-
ÏÂ ËÁ‚˙¯‚‡Ú ÌˇÍÓÎÍÓ ‚ËÚÛÓÁÌË ·‡ÌÍÓ‚Ë
Ó·ËË ‚  ‡ÎËÙÓÌËˇ. “Ó‚‡, ÍÓÂÚÓ Á‡ÚÛ‰-
Ìˇ‚‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‘¡– Â, ˜Â ËÎ˛ÁËÓ-
ÌËÒÚËÚÂ ÛÒÔˇ‚‡Ú ‰‡ ËÁ‚˙¯‡Ú ‰˙ÁÍËÚÂ ÒË
Ó·ËË, ‰ÓÍ‡ÚÓ ÚÂÍ‡Ú ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÎÂÌËˇÚ‡ ËÏ
ÔÂ‰ ÌË˘Ó ÌÂÔÓ‰ÓÁË‡˘‡ ÔÛ·ÎËÍ‡. «‡ ‰‡
ÔÓÒÚË„ÌÂ ÊÂÎ‡ÌËÚÂ ÂÁÛÎÚ‡ÚË, ‡ÁÒÎÂ‰‚‡-
˘ËˇÚ ÂÍËÔ ÔË‚ÎË˜‡ ÔÂÌÒËÓÌË‡Ì ËÎ˛ÁË-
ÓÌËÒÚ, ÍÓÈÚÓ Â Ì‡ˇÒÌÓ Ò ‚ÒË˜ÍË Ú‡ÈÌË Ì‡
ÔÂÒÚ˙ÔÌËˆËÚÂ ÓÚ Four Horsemen.

»ÒÚÓËˇÚ‡ Â ·‡ÁË‡Ì‡ Ì‡ ÍÌË„‡Ú‡ The
Leaf Men and the Brave Good Bugs Ì‡ ”ËÎˇÏ
ƒÊÓÈÒ (ÚÓÈ Ô˙Í ÒÂ Â ÚÛ‰ËÎ Ì‡‰ ÍÓÌˆÂÔˆËˇÚ‡
Ë ‰ËÁ‡ÈÌ‡ Ì‡ ì»„‡Ú‡ Ì‡ Ë„‡˜ÍËÚÂî Ë ì◊Û‰-
Ì‡Ú‡ ÔÂÚÓÍ‡î) Ë ·‡Î‡ÌÒË‡ ÛÏÂÎÓ ÏÂÊ‰Û
·ÂÁÍ˙‚ÌËÚÂ, ÔÓ ‰ÂÚÒÍË ˜ËÒÚË ÔËÍÎ˛˜ÂÌËˇ,
ÂÔË˜ÌËˇ Ò·Î˙Ò˙Í ÏÂÊ‰Û —‚ÂÚÎËÌ‡Ú‡ Ë Ã‡Í‡
(ÚËÔ ì¬Î‡ÒÚÂÎËÌ˙Ú Ì‡ Ô˙ÒÚÂÌËÚÂî) Ë ‰ÓË
Ï‡ÎÍÓ ÓÚ ¿ÎËÒ‡ ‚ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡ (Á‡-
˘ÓÚÓ Ë ÚÛÍ Â‰ÌÓ ÏÓÏË˜ÂÌˆÂ Â ÒÏ‡ÎÂÌÓ, ÔÓ-
Ô‡‰‡ÈÍË ‚ Â‰ËÌ ÌÂÔÓÁÌ‡Ú Ë ‚˙Î¯Â·ÂÌ Ò‚ˇÚ).
œËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ò‡ ‚ËıÂÌË, ‡ÌËÏ‡ˆËˇÚ‡ Â
ÚËËÁÏÂÌ‡ Ë Â Ì‡ ÌË‚Ó.

Слънчево

Cinema City 13:00, 15:10, 17:20,
19:30, 21:50; Cinema City Paradise
14:45, 16:50, 19:00, 21:20; Euro
Cinema 31 май - 20:15, 1 юни -
20:45, 2 юни - 16:30, 21:45, 3 юни
- 16:15, 4 юни -  16:30, 5 юни -
17:00, 6 юни - 13:00, 22:00, Арена
Запад -  12:20, 14:40, 17:10, 19:30,
21:50; Арена Младост 12:20,
15:00, 17:10, 19:30, 21:50

Cinema City 1 юни - 19:50, 2
юни - 19:50
Cinema City Paradise 1 юни
21:10, 2 юни - 21:10

Cinema City 13:10, 14:20, 15:20,
16:30, 17:30, 18:40, 19:50; Cinema
City Paradise 13:10, 14:10, 15:20,
16:20, 17:30, 18:30, 19:50; Арена
Deluxe 11:00, 12:00, 13:10, 14:10,
15:20, 16:20, 17:30, 18:30, 19:40;
Арена The Mall 11:00, 12:00, 13:10,
14:10, 15:20, 16:30, 17:30, 18:40,
19:40; Арена Запад 11:00, 12:00,
13:10, 14:10, 15:20, 16:20, 17:30,
18:40, 19:40, 21:00; Арена Младост
11:00, 12:00, 13:10, 14:10, 15:20,
16:20, 17:30, 18:50, 19:40, 21:00

ЕКСКЛУЗИВНО

FÍ‡Á‡ÎÓÚÓ ÒÂ ÔÓ‰ ‚Ó‰ËÚÂ Ì‡ Â‰ËÌ ˇÁÓ-
‚Ë ÒÂÎÓ —Î˙Ì˜Â‚Ó, ÒÔÓÏÂÌ˙Ú Á‡ ÍÓÈÚÓ Â
Ô‡ÁÂÌ ÓÚ ÌÓÒÚ‡Î„Ë˜ÌÓ Ì‡ÒÚÓÂÌ Ò‚Â˘ÂÌËÍ,
ÍÓÈÚÓ ËÒÍ‡ ‰‡ Ò˙·ÂÂ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËÚÂ Ì‡
ıÓ‡Ú‡ ÓÚ ÒÂÎÓÚÓ Ì‡ Â‰ËÌ Ò˙·Ó. “Â Ô˙Í Ò‡
‡ÁÔ˙ÒÌ‡ÚË ÔÓ Ò‚ÂÚ‡ - ·˙Î„‡Ó-ËÚ‡ÎË‡ÌÂˆ,
‚ÓÂÌÂÌ ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌÚ Ë ıËÛ„, ‚ÒÂÍË Ò˙Ò
Ò‚ÓËÚÂ ÔÓ·ÎÂÏË Ë ÚÛ‰ÌÓÒÚË ÔÓ Ô˙Úˇ
Ì‡ÔÂ‰ Ë Ì‡Á‡‰ - Í˙Ï Ï‡ÎÍÓÚÓ Ó‰ÓÔÒÍÓ
ÒÂÎˆÂ Ë ÌÂ„Ó‚Ëˇ ‰Ûı. —ÚÂÏÂÊ˙Ú Â ·ËÎ Í˙Ï
ÍÎ‡ÒË˜ÂÒÍ‡ Â‚ÓÔÂÈÒÍ‡ ‰‡Ï‡, Â‡ÎËÁ‡ˆË-
ˇÚ‡ ÌË Ì‡ÔÓÏÌˇ Ì‡ ÔÓ-ÒÚ‡ÓÚÓ ÔÓÍÓÎÂÌËÂ
·˙Î„‡ÒÍÓ ÍËÌÓ, ‡ ÓÚ ‚ÂÏÂ Ì‡ ‚ÂÏÂ ÁË-
ÚÂÎËÚÂ ˘Â ‚Ë‰ˇÚ Ë Ò˙‚ÒÂÏ ÌÓ‚Ë „ÂÓË Í‡ÚÓ
 ÓÌ‰¸Ó Ë ÀÂÓ Ë ¡Ó·Ó.

ПЕРМИЕРИ
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МАРТИН ЛЮБЕНОВ е акордеонист виртуоз и композитор, учил
музика в София, Чикаго и Виена, където живее от 12-13 години.
Осъществява проекти с различни музиканти, през 2007 г. уча-
ства като композитор и изпълнител в постановката “Къщата
на съдията” на Димитър Динев във виенския Бургтеатър, а през
2008-а - в следващата пиеса на Динев “Деликатно нещо е душа-
та” във Фолкстеатър. Прави турнета в много страни. През
2009 г. в зала 1 на НДК в рамките на “Киномания” бе представен
документалният филм на Андрей Слабаков “ДжаЗта праста, или
кои са българските ноти”, последван от концерт на Мартин
Любенов оркестър. Известният акордеонист даде тогава ин-
тервю за ДУМА. Снощи Мартин Любенов представи своя нов
проект в зала 3 на НДК в рамките на Салона на изкуствата, а
преди дни отново разговаряхме с него.

МАРТИН ЛЮБЕНОВ:

Не може да пренебрегнеш
език, народ и кръв
Вярвам, че ще дойдат по-добри времена
за българската култура, казва известният
акордеонист и композитор

Интервю на Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

 Марти, минаха повече от три
години от предишното ни интервю.
Разкажи какво прави през това вре-
ме, написа ли нова музика, издаде ли
нов диск?

- През последните три години, сла-
ва на Бога, бях доста продуктивен -
написах много музика, част от която
вече е записана и друга предстои да
запиша през лятото. Очертава се през
2013 г., както мой приятел журналист
във Виена - Рихард Шуберт, казва,
Любенов цунами. Готов за издаване е
моят нов албум на Мартин Любенов
оркестър. Другото готово е от “ДжаЗта
праста трио”, което включва нови му-
зиканти - Михаил Иванов - контрабас,
който живее в Амстердам и сме род-
нини, и Ангел Демирев - млад кита-
рист от Стара Загора, с когото при-
стигнах тук за концерта. Преди да си
дойда в София, се заехме с Рихард
Шуберт да селектираме проектите и
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изброихме седем. Писах за един мно-
го интересен проект на Гьоте институт
- Бекярд оркестра, правим го с деца-
таланти от балкански страни и от Гер-
мания. Всяка държава има представи-
тел - учител, който предоставя свои
композиции и ги свири с тези деца.
Направихме страхотен проект, който
включва 10 концерта, бяхме част от
джаз фестивали в Белград, Скопие,
Букурещ, Мюнхен, Берлин... Бях гост
на големия френски композитор и
акордеонист Ричард Галиано, където
открихме големия музикален фестивал
във френската столица. Много често
започнахме да се срещаме и да рабо-
тим заедно, може би той ще е гост на
албума “ДжаЗта праста”. Написах ком-
позиция, която ще изсвирим двамата.

 Автор си на музика за телеви-
зионния сериал “Хъшове”, сътрудни-
чиш с наши творци, но рядко те виж-
даме на концерти в България. Няма
ли възможност да те слушаме по-
често тук, поне веднъж в годината?

- В момента съм в преговори с
френски и германски продуценти, ко-
ито ще издават моите следващи албу-
ми. Коментирам с тях това и се моля
на продуценти и на някои издателски
къщи в България, за да има добра дис-
трибуция не само на мен, но и на мои
колеги, които сме от България, но
живеем на Запад, поне един път в
годината да се прибираме и да кажем
- този месец е наш, той ни е за Бълга-
рия и за нашите хора. Надявам се, че
ще намеря такова разбиране, от след-
ващата година най-вероятно. Бих ис-
кал ежегодно да правя по едно турне
в 5-10 български града. Имам страхот-
ни идеи, трябва да ги споделя и да
намеря хора, които да смятат това за
важно, за да помогнат.

 Зная, че обичаш да работиш с
деца, да откриваш млади таланти.
Беше композирал едно парче, което
изпълни с 40 певици от училището
в Котел през 2007 г. Предвиждаш ли
отново уъркшоп с деца?

- Именно това съм писал в проекта

си “Интеграция”, защото новият албум
на Мартин Любенов оркестър се нари-
ча така. С него показвам, че е възмож-
но човек да постигне интеграция един-
ствено чрез изкуство и култура. Всич-
ко останало е само сваляне на кинти,
без никакъв резултат. Част от проекта
се надявам да намери място между
тези деца, които имат талант. Трябва
да ги издирим чрез кастинги и това да
се поддържа всяка година.

 Живееш в Австрия от 2000 г.
Какво е там отношението към бълга-
рите? Напоследък четем, че в някои
европейски страни витае страх от
“нашествие” на българи и румънци.

- Това е балкански проблем, не
само български. Същото положение е
и за други имигранти. Не може да ха-
рактеризираме хората общо, защото,
както казва народът, всяко стадо си
има и мърша. Те се страхуват не от
нашите културни дейци, а от хората,
които отиват да просят по улиците и
да крадат. Чувал съм подобни комен-
тари. Но от хора като мен, които пра-
вят култура, не се страхуват, напротив,
те са щастливи, че си им дошъл на
крака и живееш между тях. Това не е
национализъм от тяхна страна, а про-
блем на нашата държава. Защото,
грубо казано, всеки от нас, ако се
чувства много по-добре в собствената
си страна, няма да отиде никъде. Гово-
рил съм с много колеги и всички сме
на едно мнение: бихме живели тук, но
не можем да намерим сцена и разви-
тие. Самото място е някак затворено,
а специално в нашето изкуство - музи-
ката, имаме страхотна нужда от ко-
ментар и запознаване с нови хора. А
тези хора, за жалост, не идват тук, за
да можем да работим заедно и да се
развиваме. Макар че това не е нещо
лошо, откакто свят светува го има -
вид емигрантство за по-добро. Както
казват гърците, където е моята рабо-
та, там е и моята държава. Но кръвта
си е кръв, ние сме си оттук и си оби-
чаме страната. Вярвам, че ще дойдат
по-добри времена за културата в

България. А коментарите от ЕС спря-
мо нас са проблем, който според мен
няма никога да се оправи. Когато пре-
махнат гетата, тогава ще се оправи и
този проблем. Аз не съм против гета-
та, може би не трябва да го мислим
като проблем, а като начин на живот,
който някои не възприемат. Но щом
искат тези хора да живеят като оста-
налите, не трябва само да отварят
скарите и бирите, а да помислят как
биха могли да помогнат да се интег-
рират, да живеят като един европей-
ски народ - когато им предоставят
условия в един блок да живеят три
български семейства, две цигански,
две други, техните деца да учат заед-
но, хората заедно да работят...

 Така беше навремето.
- Да, аз съм един от тези хора.

Значи Бай Тошо е действал много ра-
зумно. Не мога да се оплача от живо-
та, който съм имал като дете, живеех-
ме хубаво и щастливо. Имаше някои
недостатъци, но той беше “натиснат”,
за да бъде толкова краен по отноше-
ние на излизането ни в Западна Ев-
ропа например и т.н. Всичко остана-
ло обаче беше страхотно. Моите спо-
мени са такива. Значи патента го
имат, просто трябва да го приложат
отново. Но с моментните ни политици
това не може да стане, защото те ка-
сират и заминават. За жалост.

 Удостоен си с Австрийската
награда за уърлд мюзик и Френска-
та награда за джаз инструмента-
лист “Гюс Визьор”, но още нямаш
българска. Би ли те зарадвало едно
отличие от родината?

- Разбира се. Стига да е заслужено.
Но то става в процеса на работа. Тряб-
ва да намериш начин да докажеш всич-
ко, което си направил до момента, за
да бъдеш оценен. Проблемът в Бълга-
рия е, че няма толкова хора, които под-
крепят подобен вид музика. Музиката
ще бъде търсена и ценена, ако бъде
рекламирана. А ние тук разполагаме с
една неузряла публика за подобен
стил, тук се акцентира на комерсиала.
Дори фолклор да е, той е пак комерси-
ал. Жал ми е за подрастващото поко-
ление, представям си ги, като станат
на 30 години и си кажат - когато бяхме
деца, какви песни пеехме и слушах-
ме... Ние се сещаме за нещо стойност-

но от нашето детство, а те какви текст-
чета ще си припяват...

 Как може да се спаси автен-
тичното звучене на музиката от аг-
ресията на комерсиализма?

- Няма спасение. Едно време бяха
чалгаджии, сега мутират в поп изпълни-
тели, после ще мутират в нещо друго.
Това е мода, бизнес, хората правят
пари с него, затова е и толкова силно.
Всяко нещо, подкрепено с бизнес и с
пари, не може да бъде спасено.

 Определят твоята музика
като елегантна смесица от балкан-
ска, ромска музика и суинг, модерен
джаз и танго нуево, салса и париж-
ки мюзет. Всъщност има ли все още
чисти жанрове или талантливите
музиканти продължават да създа-
ват нови и нови?

- Тая нова музика е много сложно
да се определи като стил, наричат я
уърлд мюзик. Живеем във време, в ко-
ето не можем да определим с точ-
ност какво свирим и какво сме напра-
вили, получава се един миш-маш и
това е хубавото. Пиша, което сърцето
ми диктува, а какво е излязло накрая,
ще каже публиката. Познавам стило-
вете музика, уча се от тях, не крада,
но нещо ме вдъхновява и ми внушава
едно огледално влияние, което раж-
да в мен нещо мое.

 Господин Рихард Шуберт
продължава ли да организира в Ав-
стрия фестивала за балканска му-
зика? Откъде у този човек такъв
усет за нашите ритми?

- Той е австриец и е писател. Всич-
ко, което прави за балканската музика,
е от любов. Обича я. Дори в романите
си пише истории между сърбин, босне-
нец, австриец, германец, холандец,
събрани на една маса. Прави страхо-
тен текст и литературни вечери, на
които ние свирим доста често. Тексто-
вете му са измесени с този чушдойч
(tschusch deutsch), немския език на
чужденеца. Думата е останала от рус-
наците през войната, които са били в
Австрия - чужой. Аз пък съм имал късме-
та да бъда акомпаниращ артист на
Вина чушенкапеле, която е много из-
вестна в Австрия. Шуберт помага, пише
и организира страхотни балкански про-
екти, български, румънски, сръбски.
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Концерт на белгийското трио “Видас”, Филип Анси-
он - кларинет, Катрин Лебрюн - виолончело, Мая Трай-
кова - пиано, ще се състои днес от 19 ч. в зала 9 на
НДК. Те ще представят “Майстори на камерната музи-
ка” в рамките на фестивала “Софийски музикални сед-
мици”, с финансовата подкрепа на Брюкселския съвет
за музика, научи ДУМА от Юлияна Караатанасова.

В програмата са творби на Велислав Заимов -
Трио за кларинет, виолончело и пиано, М.И. Глинка -
трио “Патетик”, Нино Рота - трио, Фредерик Дебек -
Интерлюд, Фредерик Деврезе - Бенвенута (Сюита за
кларинет, чело и пиано).

Камерният ансамбъл “Софийски солисти” с диригент
проф. Пламен Джуров ще изнесe “Матине модерн” на
1 юни от 11 ч. в зала 9 на НДК. Солисти са Пламена
Мангова - пиано, и Марияна Панова - сопран. Публиката
ще слуша произведения от Дмитрий Шостакович - Пре-
люд и Скерцо, Алфред Шнитке - Концерт за пиано и
струнен оркестър, Бенджамин Бритън - Илюминации за
висок глас и струнни, текст - Артур Рембо, Игор Стравин-
ски - Концерт в ре за струнен оркестър.

Майсторски клас за млади оперни артисти с Дари-
на Такова и Ричард Баркър ще се състои на 1 юни в

Не може да пренебрегнеш език, народ и кръв

Българското издание на “За-
ветът на Нострадамус” - новата
книга на Том Егеланд, авторът
на “Евангелието на Луцифер”,
“Пазителите на завета” и “Кра-
ят на кръга”, вече е на книжния
пазар у нас благодарение на
ИК “Персей”.

Мишел дьо Нострадам (1503-
1566) - един от най-прочутите
пророци, е роден в малкото
френско градче Сен Реми дьо
Прованс. Изучава медицина и
билкови лечения. По време на
чумната епидемия открива сред-
ство за предпазване от чума.
Има видения за бъдещето, които
записва и по-късно издава в кни-
гата “Столетия” (“Центурии” -
1555 г.). В тях има предсказания
за събития от световната исто-
рия. Те са в 4 части, всяка от
които по 100 катрена (строфи от
четири стиха). Предсказанията
му са кодирани: в първите букви
на катрените е даден кодът за
разчитане на датите и имената
на предсказанията, като всеки
стих означава определено чис-
ло. Нострадамус, за да избегне
преследване от Светата инкви-
зиция, допуска “грешки”, които
допълнително затрудняват раз-
читането на текстовете. “Центу-
риите” имат 970 четиристишия,
което означава, че предсказани-
ята достигат до седмото хилядо-
летие - но катрените, отнасящи
се за събитията след 2300 г., са

Том Егеланд разкрива тайните на Нострадамус

 Започнал си да свириш в чита-
лище “Емил Шекерджийски” в София,
днес доста читалища са закрити или
западнали. Какво е значението на
тези самодейни школи, в които деца-
та от най-ранна възраст могат да се
докоснат до изкуството?

- Това е много важно. Народ без
култура е без дух. И да сме наясно: кул-
тура без пари не става! Нашите управ-
ници го знаят, но се чудя защо не взи-
мат мерки, защо това не е тема в техния
дневен ред. В Западна Европа, в държа-
ви със стари традиции имат висок бюд-
жет за развитието на културата и не
късат от него. Ние имаме култура, но не
може да лежим на стари лаври. Про-
блемът е, че няма развитие или това
развитие не е достатъчно. Читалищата
са много важни, защото не се знае къде
близко до това читалище живее един
бъдещ голям музикант, актьор и т.н. И
ако няма кой да го подкрепи в семейст-
вото му, пак поради битовизмите, той
погубва дара си от Бога. Така че моля
се политиците да се “светнат” малко и
да вземат мерки, защото е грехота.

 Децата по природа са уникални,
всяко със своя дарба и индивидуал-

От стр. 26 ност. В този смисъл какво според теб
трябва да се направи, за да може
малките ромчета да избегнат своя-
та бъдеща нищета, безкултурието,
безцелния живот на просяка?

- Трябва им среда. Те живеят в гета,
тяхното гето е гето-държава, със свои
закони, и не могат да се интегрират
достатъчно, за да се развиват. Ето един
пример: моя позната и приятелка Нина
Пехливанова е млада кадърна режи-
сьорка. Нейният баща, който е починал,
е бил адвокат и е помогнал на десетки
семейства от Франция да осиновят деца
от дом “Майка и дете”. Тя поддържа
контакт с всички тези деца, за да про-
следява как се развиват. Миналата го-
дина се срещнахме с едно момиче,
осиновено от Враца, което беше с баща
си, майка си, баба си и дядо си. Видях
един прекрасен човек, развит, с дипло-
ма, готов за живота. Нина казва, че
всички са такива, един станал доктор,
друг юрист... Значи какво е липсвало -
средата. Затова казвам, че трябва да се
даде възможност на тези хора да живе-
ят заедно с другите. Те имат потенциа-
ла и е гарантирано, че при други усло-
вия ще се развият добре.

 Имаш ли нов инструмент в ко-

лекцията си от “стари ролсройси” -
твоите акордеони “Скандали” и “Хо-
нер”, на които свириш?

- Отскоро съм поканен от огромната
и най-добра акордеонна фабрика
“Settimio Soprani” в италианския град
Кастелфидардо - световната столица на
акордеона, където има много фабрики
и се произвеждат най-добрите акорде-
они, да бъда лице на тяхната фирма.
Получавам безвъзмездно два инстру-
мента и много съм щастлив да ги рекла-
мирам, защото са страхотни!

 Има една стара приказка: Музи-
кант къща не храни...

- Може понякога и да е истина...
 Ти само от музика ли се

издържаш? От кой момент един музи-
кант вече успява да се “храни” от
това, което най-много обича и умее?

- Когато един музикант може да
съществува от музика - това е много
хубаво. А когато съумява да живее от
музика, която той е създал и тя е търсе-
на, тогава е щастлив музикант. Слава
на Бога, съм го постигнал! Но съм бил
част и от вариант 1.

 Как се постига - с много труд,
талант, упоритост?

- Всичко, което изреди, плюс късмет.

По себе си знам - започнал съм да свиря
по кръчми, по сватби и къде ли не. Но
идва момент, в който срещаш някого и
това променя живота ти. Животът ни е
като спирала, която постоянно катерим.

 Водим този разговор на 24 май
- ти говориш ли често на български,
след като се движиш предимно между
чужденци? Какво е отношението ти
към този празник?

- Това е светъл празник, който е
много важен не само за българите, но
и за всички славяни. Трябва да се почи-
та, защото благодарение на Кирил и
Методий пишем на свой език. Толкова
съм щастлив, ако мога навсякъде да
говоря на български и всички да ме
разбират. Това е моят език, с него съм
се родил и израснал, чрез него съм
разбрал същността на живота. Виждал
съм българи, които дълго живеят в чуж-
бина и се правят, че са забравили род-
ния си език или го говорят с акцент.
Според мен това се дължи на неизле-
чими комплекси - жалко за такива хора.
Не може да пренебрегнеш език, народ
и кръв. Това са три достатъчни аргумен-
та. Може да съм циганин, но това е
моето място, аз съм част от него и друго
не знам.

Том ЕгеландНострадамус

Снимки ИК “ПЕРСЕЙ”
загубени. Нострадамус не оставя
писанията си в хронологичен
ред, а нарочно разбърква под-
редбата на страниците.

Нострадамус не е преслед-
ван от Инквизицията заради за-
крилата на Катерина Медичи
(под чието давление е устроена
“Вартоломеевата нощ”). Про-
рокът е обсипан с привилегии и
триумфира с точните си пред-
сказания: смъртта на крал Анри
II Валоа и скоропостижната
смърт на престолонаследника
крал Шарл IX. Другото най-изве-
стно предсказание е свързано с
падането на колене на Ностра-
дамус пред млад монах от фран-
цисканския орден - 19 години
по-късно монахът става папа под
името Сикст V.

Недостатъчно известен факт
е, че Нострадамус е имал кон-
такти и с други представители на
прочутата флорентинска фами-
лия Медичи. За това разказва
Том Егеланд в книгата си “За-
ветът на Нострадамус”.

Том Егеланд е норвежки пи-
сател, преведен на повече от 20
езика, а книгите му оглавяват
топлистите за бестселъри. Първи-
ят му голям хит е романът “Краят
на кръга” (2001). В публикувания
две години по-късно бестселър на
Дан Браун “Шифърът на Леонар-
до” (2003) читателите откриват
смайващи прилики както в сюже-
та, така и в главните герои: в

дъното на всичко е тезата, че
Иисус е бил женен за Мария
Магдалена и двамата са имали
потомство; албинос е сред глав-
ните герои и в двата романа; и в
двете книги главната героиня се
оказва едновременно последни-
ят жив потомък на Христос и Ма-
рия Магдалена, и дъщерята/внуч-
ката на последния велик ма-
гистър на таен орден. Не закъсня-
ват и обвиненията към Дан Браун
в плагиатство, раздухани от све-

товните медии. Самият Том Еге-
ланд не предприема съдебни
действия, а насочва вниманието
си към писането на следващите
си книги, разбулващи нови исто-
рически и библейски загадки.

На български са издадени
романите на Том Егеланд “Еван-
гелието на Луцифер”, “Пазители-
те на завета”, “Краят на кръга”,
“Нощта на вълците” и най-новият
- “Заветът на Нострадамус”. Зад
всяка от книгите му има големи

проучвания на архиви и истори-
чески източници. Така например
в края на 2010 г., когато Том
Егеланд посети България по
покана на издателите си от “Пер-
сей”, той беше в разгара на про-
учванията си за Нострадамус и
Медичите. Книгата бе завърше-
на и публикувана през 2012 г., а
сега излиза в превод на българ-
ски. Дългият списък от източни-
ци, проучени от Том Егеланд, е
приложен в края на книгата.

организира майсторски
клас за млади оперни артисти

“Геният на епохата” е озаглавена
книжката, която групата “Родолюбиви
българи” подготви и отпечата в памет
и по случай 137 години от гибелта на
Христо Ботев - национален герой, ре-
волюционер, поет и публицист. Пре-
кланяме се пред подвига на Христо
Ботев и саможертвата на хилядите
загинали за освобождението на Бълга-
рия, подчертават създателите на сбор-
ника д-р Симеон Симеонов и д-р Ви-
тан Витанов. При подготовката на на-
стоящото посвещение са използвани
текстове от авторови разработки, исторически справки и
анализи, интернет сайтове, фотографии и други материа-
ли, отразяващи епохата и борбата на българския народ
за национално освобождение, пише д-р Симеонов. И под-
чертава, че в изданието е представена само част от твор-
чеството (стихотворения, писма, фейлетони и др.) на Хри-
сто Ботев, който за своите 28 години живот достига върха
на духовното извисяване. Изрично е написано, че издани-
ето няма комерсиална цел и не е предназначено за книж-
ния пазар. Направено е от патриотични подбуди, с при-
знателност и желание делото и подвигът на великите
българи да бъдат винаги живи, сведенията за тях да до-
стигат до най-младите, които да знаят, че има с какво да
се гордеят. Двамата съставители го подаряват на прияте-
ли, на млади хора и т.н. Сборникът съдържа кратка био-
графия на Христо Ботев, информация за революционната
му дейност, за подготовката на въстанието, за пътя и
гибелта на Ботевата чета. Представен е творческият му
талант с негови поетични и публицистични текстове, мно-
го актуални и днес. Приложени са снимки на паметници
на Ботев във Враца, Калофер и др.

РОДОЛЮБИВИ БЪЛГАРИ
НАПРАВИХА СБОРНИК
ЗА ХРИСТО БОТЕВ

Клавирен рецитал, посветен на Брамс, ще изпълни проф.
Атанас Куртев в рамките на „Софийски музикални седмици”

НМУ “Л. Пипков”. Галаконцертът с най-добрите от тях
е на 2 юни от 18 ч. в СГХГ.

“Моите идеи са смели и напълно осъществими, зара-
ди каузата и за да дадем възможно най-много на мла-
дите, които наистина имат нужда”, казва  пред Класик
ФМ радио оперната певица, чиято наскоро учредена
фондация “Дарина Такова” организира майсторския клас.
“Това е обучение за цял живот, дори един голям артист,
който е по световните сцени, никога не спира своето
развитие и всяка нова роля, нова партитура, е обучение”,
смята Такова. По нейна покана в България е маестро
Ричард Баркър от Великобритания, който акомпанира
на младите певци и работи с тях, споделяйки огромния
си опит и знанията в областта на вокалното изкуство.

Клавирен рецитал “Годишнини”, посветен на
180-годишнината от рождението на Йоханес Брамс,
ще изпълни проф. Атанас Куртев на 2 юни от 19 ч. в
зала 9 на НДК. Програмата предлага Рапсодия, Се-
дем фантазии, Пет вариации из ор. 35 (Алпийски
пътеки), Десет валса из ор. 39 (Виенски скици), Две
интермеци из ор. 118 (Радост и печал), Унгарски танц
1. Концертът е част от фестивала “Софийски музикал-
ни седмици”, който продължава до 27 юни.

Дарина ТаковаДарина ТаковаДарина ТаковаДарина ТаковаДарина Такова
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КАТАР ЩЕ ВЗИМА
ВЕРТОЛЕТИ
CHINOOK CH-147F
ОТ „КАНАДСКАТА”
ВЕРСИЯ

ФИЛИПИНИТЕ СЕ ИНТЕРЕСУВАТ ОТ ИСПАНСКИЯ
САМОЛЕТОНОСАЧ „ПРИНСИПЕ ДЕ АСТУРИАС”

ТУРЦИЯ СЕ ОТКАЗА ОТ
БРОНИРАНИТЕ KIRPI

В РУСИЯ:

Военните купиха шест
самолета-амфибии
Таганрогският авиационен
научно-технически комплекс
(ТАНТК) на името на Бериев ще
достави машините Бе-200 за
сумата от 8,4 милиарда рубли

М

Обективът се шегува

инистерството на от-
браната на Русия е
сключило с Таган-
рогския авиационен
научно-технически

комплекс (ТАНТК) на  името
на Бериев договор за до-
ставката на шест самолета-
амфибии Бе-200 на обща
стойност повече от 8,4 мили-
арда рубли, съобщава прес-
службата на Обединената
авиостроителна корпорация
(ОАК). По нейни данни два
самолета Бе-200ЧС военно-
то ведомство ще получи
в базовата комплектация.
Още четири самолета ще
бъдат доставени във вариант

Бе-200ПС без функция за
пожарогасене. В близко вре-
ме Министерството на от-
браната планира да сключи
контракт за доставка на още
осем самолета-амфибии.

Търгът за доставката на
шестте Бе-200 Рособорон-
поставка обяви през април
т.г. Както се съобщава всич-
ки самолети е планирано да
бъдат завършени до края на
2016 г. и да бъдат базирани
във войсковите части 49371
(Ейск, Краснодарски край) и
62250-2 (Артем, Приморски
край).

Самолетите-амфибии Бе-
200 най-вече са предназна-

чени за пожарогасене. Ре-
зервоарът на борда на са-
молета побира до 12 тона
вода. Зареждането с вода
може да се извършва както
на летище, така и от по-
върхността на водата в ре-

жим на плъзгане. Допълни-
телно Бе-200 бе оборудван
и с баки за химически теч-
ности. Самолетът развива
скорост до 710 километра в
час и може да преодолее до
3600 километра.

eneral Dynamics
е заложила вто-
рият ескадрен
миноносец от

Строителството на есминеца „Майкъл Монсур”

типа «Зумвалт» за
ВМС на САЩ, се гово-
ри в съобщение на
американския флот.
Строителството на ко-
раба DDG-1001 е за-
почнало в доковете
Bath Iron Works в Бат,
щата Мейн. Есми-
нецът е получил име-
то «Майкъл Монсур» в
чест на старшината от
корабната полиция от
спецподразделението
«Морски тюлени», за-
гинал на 26 септември
2006 г. в хода на воен-
ната операция в Ер-
Рамади в Ирак. По данни от ВМС на САЩ строителството на «Майкъл
Монсура» започва през март 2010 г. В момента готовността на кораба е
60 процента. Съгласно действащия план вторият есминец от типа «Зум-
валт» ще бъде предаден на американските ВМС през 2016 г. Дължината
на ескадрения миноносец е 185,9 метра, ширината 24,6 метра, а водоиз-
местването - 13,6 хиляди тона. Строителството на първият есминец от
«Зумвалт», получил името си в чест на адмирал Елмо Ръсел Зумвалт,
започва през октомври 2008 г., а неговото завършване се е състояло през
ноември 2011 г. Доставката на този кораб за военните е планирана за
2015 г. Дължината на първия есминец е 182,9 метра, ширината - 24,6
метра, а водоизместването - 13,2 хиляди тона.

Корабите от типа «Зумвалт» развиват скорост до 30 възела. Въоръже-
ни са с 20 пускови установки MK 57 VLS за 80 ракети, две 155-милиме-
трови оръдия и две зенитнии оръдия Mk 110, калибър 57 милиметра. На
ескадрените миноносци могат да се базират един вертолет SH-60 Sea
Hawk и три безпилотни летателни апарата MQ-8 Fire Scout.

СССССС
екретариатът за военна промишленост на Тур-
ция (SSM) е разтрогнал контракта с турската
компания BMC за доставката на голяма партида
бронирани машини Kirpi, съобщава Jane's. По
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инистерството на отбраната на Филипините се е
заинтересувало от възможността да купи лекия са-
молетоносач «Принсипе де Астуриас», изведен от
състава на ВМС на Испания през февруари т.г. Как-

M
то съобщава испанското издание lavozdigital, ако договорът
за кораба бъде подписан, «Принсипе де Астуриас» ще
бъде модернизиран и преоборудван според изискванията
на купувача в корабостроителното предприятие Navantia.

По данни на изданието интерес към испанския авионо-
сец са проявили също няколко арабски и азиатски държа-
ви, но кои именно, испанското военно министерство засе-
га не разкрива. По-рано възможността да придобие кора-
ба силно заинтригува Министерството на отбраната на
Индонезия, но то се отказа от плановете си, след като
индонезийска делегация огледа авионосеца. Причината
за отказа не се уточнява.

 След изписването си испанският авионосец бе премес-
тен в порт Ферол, Галисия. Първоначално военното ведомст-
во планираше да отправи кораба за утилизация и бяха за-
почнати работи по демонтажа на част от оборудването. През
март т.г. военните обявиха, че корабът може да бъде прода-
ден на друга страна, доколкото няколко държави вече изя-
виха желание да го придобият.

„Принсипе де Астуриас”, построен през 1982 г., влиза
в състава на испанския флот през 1988 г. Корабът е бил
зачислен към базата Рота в Кадис. През 1990 г. авионо-

сецът преминава модернизация. Водоизместването на са-
молетоносача е 17,2 хиляди тона при дължина 195,9 м,
ширина 24,3 м и газене 9,4 м. Корабът е способен да
развива скорост до 25 възела, а далечината на неговото
плаване е 6,5 хиляди мили.

„Принсипе де Астуриас” е въоръжен с четири зенитни ар-
тилерийски комплекса Meroka, калибър 20 милиметра. В съста-
ва на авиагрупата на самолетоносача влизат 37 самолета,
включително щурмовици с вертикално излитане и кацане
EAV-8/+ Matador II (испанската версия на AV-8B Harrier II).

В оенното министерство на Катар
е започнало преговори с амери-
канския концерн Boeing за до-
ставка на осем тежки транспорт-

Бе-200ЧС

Снимка ТАНКТ „БЕРИЕВ”

ни вертолета CH-47F Chinook, съобща-
ва Jane's. Катарските военни имат на-
мерение да придобият машините в
същата комплектация, както изработе-
ните за Канада. Подписването на кон-
тракта за доставката на вертолетната
техника се очаква в края на 2014-а и
началото на 2015 г. Сумата по потен-
циалната сделка засега е неизвестна.

В Канада вертолетите Chinook се
доставят с удвоен обем на горивните
баки, двигатели T55-L-714A, производ-
ство на американската компания
Honeywell, бордово радиоелектронно
оборудване Rockwell Collins и цифро-
ва система за управление BAE Systems.
В състава на ВВС на Канада амери-
канските вертолети са обозначени
като CH-147F. Оригиналната версия на
CH-47 е снабдена с двигатели T55-GA-
714A. Освен това има незначителни

CH-147F

САЩ ЗАЛОЖИХА ВТОРИ
ЕСМИНЕЦ ОТ ТИПА «ЗУМВАЛТ»

Снимка ВМС НА САЩ

Брониран
автомобил Kirpi

информация на изданието BMC изпитва финансови труд-
ности и не е могла навреме да достави на клиента
бронемашините. По информация на Hurriyet Daily News,
компанията е била длъжна да завърши доставката на
175 бронемашини Kirpi и 105 товарни камиона до 15
май т.г. Договорът за доставка на 468 бронемашини
Kirpi BMC получи през 2009 г. Досега Турция, по инфор-
мация на Jane's, е получила само 278 автомобила. За
компенсация на нанесените щети Секретариатът за
военна промишленост на Турция е изискал от BMC 51,6
милиона долара, вложени в производството на броне-
машините. Kirpi се пускат в четири- и шестколесна висо-
копроходима версия. Четириколесната версия тежи око-
ло 16 тона и е седем метра дълъг. Автомобилът е укре-
пен с броня по стандарт Stanag 4569, трето ниво и е
въоръжен с картечници, калибър 7,62 или 12,7 милиме-
тра. Kirpi е разчетен за 13 души, развива скорост до 105
километра в час и може да измине 800 километра.

разлики в бордовото оборудване. В
момента на въоръжение в Катар няма
вертолети Chinook. За превоз на това-
ри и военнослужещи ВВС на Катар
използват три транспортни вертолета
WS.61 Commando Mk.2, получени през
1975 г., и осем Commando Mk.3, купе-
ни през 1982 г. Покупката на CH-47F
ще бъде проведена в рамките на ма-
щабната програма по модернизация
на ВВС на Катар, разглеждаща също
закупуването на транспортни самоле-
ти C-17 Globemaster III.

Снимка МИНИСТЕРСТВОТО
НА ОТБРАНАТА НА САЩ

Самолетоносачът
„Принсипе де Астуриас”

Мишената
трябва

вече сама
да е

паднала...

CH-47F Chinook
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- Кажи ми нещо мило!
- Зайче!
- По-мило, моля!
- Стадо зайчета...

АЛЕКСАНДЪР БРАНЕКОВ, футболист
ВАСИЛ СОТИРОВ,
поет, писател, преводач
НИКОЛАЙ СОТИРОВ, актьор
ПЕТЪР ВАНЕВ, учредител на
клуба „Приятели на ДУМА” в Русе
СТАНИМИР ТУДНАРОВ,
учредител на клуба
„Приятели на ДУМА” в Сливен

ГОТВЯТ ПО РЕЦЕПТИТЕ
НА БАБА С УТИ ПО БНТ 1Очаквайте

31
Св. апостол Ерм († ок. 166). Св. мъче-

ник Ермий (II)

Св. Ерм е един от Седемдесетте апо-
столи на Иисуса Христа. Споменат е в
Посланието на св. ап. Павел до Римляни
(Рим. 16:14). Бил е епископ във Филипо-
пол (Пловдив), както това се вижда от
списъците на Седемдесетте апостоли,
приписвани на св. Иполит Римски и Доро-
тей Тирски.

Св. ап. Ерм свършил мъченически
живота си. Той оставил твърде поучител-
ната книга “Пастир”.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ
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орасналите вече
деца - Драго Симео-
нов, Яна Грудева,
Богдана Трифонова,

Ãîëåìèòå äåöà ÷åòàò
ïðèêàçêè íà ìàëêèòå
Училище за вълшебници, куклен театър, игри с аниматори
и много награди очакват желаещите да се забавляват

редицата “Пощенска кутия за
приказки”. Проектът на Гери
Турийска вече над две години
събира и представя истории,
подчинени на месечна тема.
Този път тя е именно “Детски
приказки”. При всяко издание
на поредицата се селектират
10 атрактивни разказа, които
се представят пред публика от
популярни лица - актьори, му-
зиканти, журналисти.

“Пощенска кутия за детски
приказки” ще бъде само част

от изненадите, подготвяни за
честванията по повод празни-
ка. В рамките на първия уи-
кенд на юни Bulgaria Mall ще
се превърне отново в най-за-
бавната и интересна дестина-
ция за деца и родители. Ос-
вен с четенето на приказки в
събота всички малчугани ще
бъдат изненадани между 12 и
18 ч. с приказен бал, учили-
ще за вълшебници, детски
куклен театър, игри с анима-
тори и много награди. Посе-

тителите ще могат да се на-
сладят в неделя на “Концерт
на възглавници”. Специални
листове за рисуване и цветни
моливи ще направят интерес-
но и приятно слушането на
класическа музика. Настане-
ни удобно на над 150 меки
възглавници, децата могат да
рисуват, да танцуват и дори
да се докоснат до музикални-
те инструменти. И така да се
почувстват наистина специал-
но. Не само на 1 юни.

Култовата реплика
“Ну погоди!” от руска-
та анимация на
московското сту-
дио “Союзмульт-
фильм” вече
присъства и на
сребърни моне-
ти. С наближа-
ването на 1 юни
пуснаха серия с
легендарните
вълк и заек за
най-малките ко-
лекционери. Ани-
мацията, макар и
спряна през 1987 г.
заради смъртта на
актьора Папанов (след
25 години били заснети
още два епизода със стари записи
от дублажите му), е сред любими-
те и на най-новото поколение. Ве-
роятно, причината са родителите,
които са израснали с комичните
ситуации на вълка и заека. Ето
защо Монетният двор на Полша с
гордост представя необичайната
серия от колекционерска нумизма-
тика, наречена “Анимационни ге-

Децата ще имат възможност да се насладят на
карнавал в тяхна чест и с тяхно участие на 1 юни
в Сити център София, като достъпът до купона е
свободен.

Кой е най-любимият костюм, в който искаш
да се премениш? И ако мама и татко смятат за
неуместно да се носиш дори с различни обувки,
то какво остава да помъкнеш огромна сабя като
на самурай? Имаме добра новина за теб, малък
приятелю! Спретни най-красивия си костюм на
любим герой от приказките, анимационните
филмчета или пък някой, който живее в собст-
веното ти въображение, и ела на ет. 3 пред
работилничка “Сръчковци”, призовават органи-
заторите на проявата.

На 1 юни на децата всичко е позволено. Точно
тогава те могат да вземат онази прекрасна огърли-
ца на мама, шапката с пера на дядо и високите
обувки на кака си. И, дегизирани в тези прекрас-
ни “доспехи”, да се появят на карнавала. За всич-
ки маскирани ще има парче от голяма торта.

Принцът на игрите Чочо е приготвил чудни
изненади. Желаещите ще могат да попеят в шо-
уто му “Мюзик Байдъл” и да шашнат всички със
собствена версия на песен на Шакира, както и да
засенчат с таланта си Дивна или Рафи.

Началото на празника ще бъде дадено с те-
атрална постановка в 11 ч. Кукленият спектакъл
“Пеперудена магия” е направен по приказки на
българската авторка Мая Дългъчева - “Как един
ден белият свят бил оцветен?” и “Как гъсеничката
се събуди или как се раждат пеперуди?”

узикантите от
група “Бон
Джоуви” се
отказват от
хонорара си

Хрумването да се посвети 1 юни на
творчеството и изкуството принадле-
жи на “Koce Босе” и фондацията “I Can
Too” (И аз мога). Идеолозите канят
всички малчугани на незабравим
празник в събота от 11 до 18 ч. в сто-
личния Сердика център, етаж -1. Ор-
ганизаторите на тържеството са под-
готвили много забавления с рисуване,
игри, анимация, снимки и много слад-
ки изненади.

Към всяко дете е отправено и ори-
гинално предизвикателство: да нари-
сува човечето I Can Too вкъщи и да
донесе творбата си на прaзника. Про-
изведенията ще се подредят в излож-
ба, която после ще бъде качена на
www.icantoo.eu и на www.facebook.com/
icantoofoundation, а много от тях ще се
превърнат в картички.

Децата също така ще имат възмож-
ност да се забавляват с много танци и
игри от Чочо. Да се творят в артрабо-
тилници за рисуване и пластелинови
човечета. За най-малките е предви-
ден специален кът. А всички малки
артисти ще се снимат от екипа на
Студио за детска и семейна фотогра-
фия “Косе Босе”.

Електро суинг банда-
та Tape Five се качва на
сцената на “София лайв
клуб” тази вечер от 22 ч.,
за да представи послед-
ния си студиен албум
Swing Patrol. Секстетът
обещава незабравимо
шоу, което освен че ще
пренесе публиката в епо-
хата на 40-те години, ще
я остави и без дъх от тан-
ци. Интернационалният
проект е базиран в Германия и създаден
от Martin Strathausen. Дебютният албум
на Tape Five излиза през 2006 г. и е
напълно разпродаден в Европа, САЩ и
Азия. Оттогава секстетът издава още
4 албума. В последния Martin Strathausen
събира певци и музиканти от 10 различ-

Беазит - малкият син
на Сюлейман Великолеп-
ни в турския хитов сериал
“Великолепният век”, при-
стигна в Албена, съобщи-
ха от пресцентъра на ку-
рортния комплекс. Той се
казва Ерхан Джан и е на
14 години. Поводът за ви-
зитата му е престижният
международен конкурс
“Best child model of the
world 2013”.

Талантливият актьор е
сред най-известните деца
в Турция, а миналата го-

„Ну погоди!” лъсна
и на сребърна монета

рои”. Бисерът й са имен-
но вълкът и заекът от

“Ну погоди!”. За на-
правата на моне-

тите е използва-
но сребро с
проба Ag 925, а
всяка от тях е
лимитирана до
8000 бройки.
От едната
страна са ани-
мационните об-
рази, направе-

ни чрез техноло-
гията тампон пе-

чат, а на заден план
са избрани моменти

от култовото филмче.
Други предложения за

Деня на детето са сребърни моне-
ти с още едни обичани анимаци-
онни герои - Том и Джери. Но сред
най-търсените парички от малчу-
ганите са бронзовите с митични
същества - еднорог, русалка, гоб-
лин, дракон и др. Тези серии могат
да се открият в Tavex - най-новия
магазин за модерна нумизматика
в България мол.

Карнавална магия
с вход свободен

ПОСВЕЩАВАТ
1 ЮНИ НА
ТВОРЧЕСТВОТО

ко поевтиняха и мигно-
вено бяха разпродаде-
ни. И ако пропускът за
шоуто на групата в Ман-
честър, което ще е след-
ващата седмица, струва
средно 76 евро, в испан-
ската столица желаещи-
те ще слушат на живо
хитовете на “Бон Джо-
уви” за 18-39 евро. “За-
ради кризата в Испания
шоуто в Мадрид по прин-

цип бе под въпрос. А
после, когато бе
потвърдено, че все пак
ще се състои, си дадох-
ме сметка, че много наши
испански фенове не биха
могли да си купят билети.
Затова решихме да се от-
кажем от хонорара и така
да намалим разходите
на организаторите”, раз-
кри 51-годишният Джон
Бон Джоуви.

ЗВЕЗДА ОТ СЕРИАЛА
„ВЕЛИКОЛЕПНИЯТ ВЕК”
ПРИСТИГНА В АЛБЕНА

Дана РУСЕВА дина бе избран за “Най-
добър детски модел в све-
та”. Ерхан ще присъства
на гала шоуто днес във
вариетето в Албена, на
което ще бъдат избрани
най-красивите модели
сред малчуганите на пла-
нетата. Участват 45 моми-
чета и момчета от Русия,
Южна Африка, Пуерто
Рико, САЩ, България,
Украйна, Кипър и други
държави. Всички имат ат-
рактивни костюми и са
пристигнали у нас със
своите щабове, включва-
щи известни дизайнери,

гримьори, фризьори.
Проявата в Албена е

част от международния
конкурс “Най-добър дет-
ски модел на света”.

Суинг секстет с нов албум
ни държави: от САЩ до
Камерун, през Бразилия,
Англия, Италия, Украйна,
Румъния и, разбира се, от
родната му Германия.

За да заразят присъ-
стващите с позитивната
си енергия и страст към
суинг танците, организа-
торите на събитието от Art
Studio са поканили про-
фесионалните танцьори
от Lindy Hop, които са

подготвили специална хореография на
песен на Tape Five. Отговорната задача
да разпалят сунг емоциите се пада на
най-подходящото за това DJ дуо The
Smugglers Collective. Билетите за концер-
та се продават в мрежата на Eventim и
на място по 20 лв.

Людмила Сланева и др., ще
четат приказки на малките си
приятели на 1 юни (събота)
от 17 ч. на ниво +3 в Bulgaria
Mall. Литературното събитие
цели да забавлява малчуга-
ните и възрастните по слу-
чай празника.

Ексклузивното и нетради-
ционно издание е част от по-

ППППП

М
за концерта им в Мад-
рид на 27 юни и ще сви-
рят безплатно заради
кризата в Испания. След
съобщението, публику-
вано на официалния
сайт на бандата, билети-
те за гига в Мадрид ряз-

„Бон Джоуви” свири
без пари в Испания
„Бон Джоуви” свири
без пари в Испания
„Бон Джоуви” свири
без пари в Испания
„Бон Джоуви” свири
без пари в Испания
„Бон Джоуви” свири
без пари в Испания

Ерхан Джан
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кончателно стана
ясно кой ще бъде
старши треньор на
Левски в навечерие-

О
Митов остава треньор на Левски поне още 1 година

то на 100-годишнината на
клуба. Досегашният настав-
ник Николай Митов подписа
нов договор, след като се
разбра със собственика То-
дор Батков. Споразумение-
то е за една година, а при
добро представяне в юби-
лейната година ще бъде
удължен за още 2. Нисички-
ят специалист пое поста на
12 април, след като Илиан
Илиев бе уволнен след ра-
венството 1:1 в Гоце Делчев
срещу Пирин.

Митов и помощниците му
Мариан Христов и Елин То-
пузаков изведоха “сините” до
два финала, но накрая от-
борът остана отново без тро-
фей. Първо Левски загуби
финала за Купата на Бълга-
рия от Берое след дузпи и
кошмарно равенство 3:3.
Още по-кошмарно левскари-
те изтърваха титлата в по-
следния кръг, като си вкара-
ха автогол и завършиха 1:1
със Славия на “Георги Аспа-
рухов”.

Начело с Митов Левски
постигна 7 победи (б.а. без
да се брои служебната над
Етър) и 1 равен, както и 1

победа и 2 равни в крайната
фаза на турнира за Купата
на България. Батков се заре-
че на 24 май, когато Левски
чества 99 години от създа-
ването си, че Митов остава
при всякакъв развой на мача
със Славия, но нелепия про-
вал в последния момент вка-
ра в шок цялата синя обще-
ственост и шефовете на клу-
ба, които панически се опи-
таха отново да привлекат
Димитър Димитров-Херо.
Бургаският специалист за
пореден пък отказа заради
сериозните си здравословни
проблеми и очертаващата се
изключително нервна обста-

новка на “Герена” предвид
исканата титла в чест на
вековния юбилей. Така Ми-
тов, който ходи в Испания
преди няколко дни да наблю-
дава играчи със скаута на
отбора Кирил Вангелов, ще
започне подготовка тима си
от 10 юни, а на 4 юли ще
изведе “сините” в първия
официален мач в I предва-
рителен кръг на Лига Евро-
па.

Митов иска да върне на
“Герена” халфа Янко Анге-
лов, който е пратен в Люби-
мец. Очаква се тимът да
бъде подсилен поне с 4-ма
нови играчи.

Лудогорец почва
подготовка на 10 юни

Шампионът на България за 2012
и 2013 г. Лудогорец започва лятна
подготовка на 10 юни. Ден по-рано
футболистите се събират в Со-
фия и по традиция до 12 юни игра-
чите ще преминат задължителни-
те медицински прегледи в центъра
в “Дианабад”. На 13 юни започва
първият подготвителен лагер в
Смолян, който ще продължи до 23
юни. Там треньорът Ивайло Петев
предвижда само една контрола.
Вторият летен лагер е в Австрия
от 26 юни до 6 юли с 3 контроли.

Локо Сф кани
бивши играчи
от „Герена”
и „Армията”

Бившото крило на Левски и
Берое Тодор Христов е пред транс-
фер в Локо Сф. Футболистът в
момента е играч на шампиона на
Югозападната “В” група Марек
Дупница, но има и оферта от чуж-
бина. Христов се е срещнал с ше-
фовете на Локо Сф, но бави отго-
вора, за да види как ще се развият
нещата за евентуално преминава-
не в клуб от чужбина. Трансфер зад
граница е приоритет за крилото,
но Локомотив също е добра опция.
“Червено-черните” преговарят още
с Джереми Родригес и Михаил Вен-
ков от ЦСКА, както и с французина
Махамат Азрак, който игра в Етър.
Локо Сф ще започне подготовка на
15 юни в Банско за 2 седмици.

кратки

Бием Япония с 2:0

Б
ългария победи Япония с 2:0 в
Нагоя в контролна среща.
Мачът бе от азиатското мини-
турне на “трикольорите”. Пред
45 000 фенове на стадион “Той-

Котоошу изгледа контролата от трибуните на ст. „Тойота”,
корейски рефер не зачете 2 гола на домакините

ота” Станислав Манолев (3) откри, а ка-
питанът на “самураите” Макото Хасебе
(71) си вкара автогол. Халфът на Волф-
сбург засече фатално топката след цент-
риране на Христо Златински. Манолев пък
се разписа от пряк свободен удар от 25 м,
като вратарят на домакините не успя да
избие мократа топка и тя влетя в мрежата
му. Това бе 4-тият му гол в последните 6
мача за България.

Победата над Япония бе 4-та за наши-
те от 5 мача. Досега те нямат загуба от
шампиона на Азия. Последният двубой
беше преди 7 г., когато националният от-
бор участва на турнира “Кирин Къп” и
сразихме поданиците на императора с 2:1.
Головата разлика от 5-те мача с Япония
вече е 11:3. Лъвовете удължиха победна-
та си серия тази година, в която още нямат
загуба. Дебют с националната фланелка
направиха защитниците Йордан Христов
от Ботев Пд и Александър Александров от
Черно море, които се появиха на терена
като смени. Владислав Стоянов пък заме-
ни успешно Николай Михайлов на врата-
та, който от 28 април лекува контузия.

След гола на Манолев, който се раз-
писа след неумела намеса на стража на
японците Ейджи Кавашима, домакините
се окопитиха и започнаха масирани ата-
ки. Най-опасната ситуация бе създадена
от халфа на Манчестър Юнайтед Шинджи
Кагава (31), който шутира стилно от 10 м,
но Стоянов се намеси стабилно. През 2-
рото полувреме японците продължиха да
демонстрират агресия и запас от физиче-
ски сили, но техническите и тактическите
им възможности се оказаха доста скром-
ни. Натискът им доведе до няколко меле-
та пред българската врата, докато наши-
те се оживиха след влизането на Илиян
Мицански в предни позиции и направиха
редица добри атаки. “Самураите” вкараха
почетен гол чрез Юто Нагатомо (90+2),
но главният съдия Ким Сан Воо (Кор) го
отмени заради засада. Преди това южно-
кореецът не зачете гол на домакините и
в 24-ата мин. пак заради засада.

По играта на България доста си личе-
ше, че селекционерът Любослав Пенев
подготвя състава за гостуването на Ита-
лия през септември в световна квалифи-

Контролни срещи

Япония - България 0:2 0:1 Ма-
нолев (3) Хасебе (71-авт); Англия
- Ирландия 1:1; Еквадор - Герма-
ния 2:4; САЩ - Белгия 2:4; Катар
- Азербайджан 1:1; Оман - Ливан
1:1; Канада - Коста Рика 0:1

Снимки БГНЕС

Ашли Кол получава паметна шапка
по случай мач №100 за Англия
преди контролата с Ирландия.

Защитникът бе капитан в спаринга,
завършил 1:1 на стадион “Уембли” с

голове на Шейн Лонг (13) за гостите и
Франк Лампард (23)

Защитникът на България Илия Миланов се бори за топката
с Мая Юшида от Япония в контролата в Нагоя

Снимка CHANNELNEWSASIA.COM

Националите на България се радват с трофея от
традиционния турнир “Кирин Къп”, след като на финала

биха домакина Япония с 2:0

кация. На “лъвовете” им предстои ново
гостуване - на Казахстан на 4 юни в Ал-
мати.

Проверката бе изгледана на живо и
от най-известния българин в Япония Ка-
лоян Махлянов-Котоошу. Исполинът от
Джулюница използва част от почивката
си именно за мача. Миналата седмица

Котоошу, който е първи-
ят европейски “одзеки”,
защити званието си на
летния турнир “Нацу ба-
шьо” в токийския дворец
“Кокугикан”.

СЪСТАВИТЕ:
ЯПОНИЯ: Ейджи

Кавашима, Юичи Ко-
мано (46-Юто Нагато-
мо), Юзо Курихара,
Ацуто Учида (46-Хиро-
ки Сакай), Мая Юшида
(46-Хироши Киотаке),
Ясуники Коно, Шинджи
Кагава, Макото Хасебе
(78-Хаджиме Хосогаи),
Рийочи Маеда (46-Майк
Хавенаар), Ясухито
Ендо, Такаши Инуи (70-
Кенго Накамура)

БЪЛГАРИЯ: Влади-
слав Стоянов, Радо-

слав Димитров, Илия Миланов (40-Алек-
сандър Александров), Иван Иванов, Ве-
селин Минев, Светослав Дяков, Влади-
мир Гаджев (52-Христо Златински), Спас
Делев (59-Илиян Мицански), Станислав
Манолев (77-Йордан Христов), Георги
Илиев (69-Стефан Велев), Ивелин Попов
(65-Георги Миланов)

Нападателят Георги Хри-
стов вкара победния гол при
домакинския успех на Там-
па Бей Роудис с 1:0 срещу
Сиатъл в мач от III кръг на
турнира за Купата на САЩ.
Бившият български нацио-
нал и голмайстор на “А” гру-
па беше точен 15 мин. пре-
ди края, осигурявайки успе-
ха на домакините. В мача от
II кръг Жоро Метъла вкара
головете за победата с 2:1
над съгражданите от Тампа
Бей. До  момента той има 5
попадения през сезона. На
12 юни, в IV кръг на турнира,
Тампа Бей с Христов гостува
на Портланд.

ЦСКА се похвалиха, че са получили лицензи-
те си за следващия сезон в “А” група и ев-
ротурнирите. “Армейците” са взели сертифика-
тите от БФС вчера и веднага обявиха за това
в клубния си сайт. Буквално до последния
момент клубът висеше със страшна сила и
можеше да остане без тях. До 20 май в
12.00 ч. те трябваше да се извършат плаща-
ния в размер на 300 000 лв. или да разсрочат
задълженията си. Те успяха да го направят
малко преди крайния срок и това им позволи
да получат 2-та сертификата. Днес от БФС
официално ще обявят дали има отбори, които
не получават лиценз за следващия сезон.
Тогава изтича срокът за обжалване пред
апелативната комисия по лицензиране. Към
този момент без професионални лицензи са
изпадналите и без това Миньор и Етър, а под
въпрос е Ботев Вр. Решенията ще бъдат
обявени следобед след Изполкома на БФС.

МЕТЪЛА
БЕЛЕЖИ
ПАК В САЩ

ЦСКА се похвали с два лиценза
В

Снимка БФС
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ЦСКА взе
лицензи
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За втора поредна година фирма “Рефан България” участва в
едно от най-големите изложения за франчайз в Испания -
“Expofranquicia”, провело се от 09 до 11.05 в Мадрид. Фирма “Рефан
България” беше поканена лично от организаторите на изложението,
за да представи своя франчайз модел, който успешно се  развива
в Испания  в над 100 магазина. На площ от 30 квадратни метра
беше построен специално за изложението макет на  франчайз
магазин. Чрез този нов тип фирмени магазини,  “Рефан България”
увеличи пазарното си присъствие, а франчайз предприемачите
предлагат добиващата все по-голяма популярност българска козме-
тика с висотата на френското качество, но на много по-атрактивни
цени! Друго голямо предимство на козметичната компания е огром-
ната продуктова гама, включваща над 1700 артикула!

 “Идеята ни е да дадем възможност на клиентите да започнат
собствен бизнес, като част от вече утвърдена марка” коментира
представител на Refan Espana 2012 S.L.Интересът към франчайз
концепцията на “Рефан България” беше огромен, а щандът беше
един от най-посещаваните на изложението. Това красноречиво
доказва икономически далновидната политика на компанията и
непрекъснато нарастващият брой на почитателите на качествената
българска козметика в цял свят!

Успешната идея на “Рефан България” е факт защото извън
границите на страната работят над 250 франчайзинг магазина в 80
държави на 5 континента. Само в Испания броят на франчайз
бутиците нарасна двойно за последните 6 месеца, като гарантира
на собствениците  бърза възвращаемост на инвестициите, добри
доходи  и сигурна работа. Така този франчайз модел се превръна
и в един от изходите от растящата безработица.

ФРАНЧАЙЗ МОДЕЛЪТ НА „РЕФАН” -
УСПЕШЕН ХОД СРЕЩУ  КРИЗАТА

Олимпийската шампионка в кънки бягането и депутат от руската Дума
Светлана Журова представя златен медал за Олимпиадата в Сочи 2014 на

форума СпортОкорд в Санкт Петербург. Произведени са рекорден брой 1300
медала. Теглото на медалите, в зависимост от цвета и състава им, е между

460 и 531 грама. Общо около три килограма злато са използвани за
изработката на отличията, които са с дебелина 1 см и диаметър 10 см

в световната ранглиста Лука
Пуй (Фр) в мач от II кръг на
“Ролан Гарос”. 19-годишният
французин бе бурно подкре-
пян от публиката на втория
по капацитет корт “Сузан
Ленглен”, но хасковлията с
изявите си смълча зрители-
те. Двубоят на два пъти бе
прекъсван заради дъждовно-
то време в Париж, а малка
българска агитка окуражава-
ше Гришо. Той записа исто-
рическа победа за родния

Гришо отнесе Пуй
2 пъти прекъсват срещата в Париж заради дъжд

тенис и стана първият бълга-
рин, достигнал до 3-и кръг в
турнир от Големия шлем.

Мачът започна с труден
сервис гейм за Гришо, а
българинът дори трябваше
да отразява топка за пробив.
Димитров се справи, а после
проби първото сервиране на
Пуй, който участва с “уайлд
кард” във втория за сезона
турнир от Шлема. До края на
сета Гришо му даде само 1
гейм и поведе с 6:1 само за
27 минути. В началото на
втория сет той отново проби
французина за 2:1, но след
като взе и своя сервис, се
отпусна, върна жеста и до-

пусна Пуй да изравни за 3:3.
В следващите си сервис гей-
мове българинът бе перфек-
тен, но пък и Пуй не допусна
нов пробив. Така се стигна
до тайбрек, в който Григор
се концентрира, не допусна
изненада и след 7:4 спече-
ли тежкия втори сет.

Точно в този момент над
Париж заваля дъжд, заради
който тенисистите се прибра-
ха в съблекалнята, а мачът
бе подновен след почти 2
часа. Гришо обаче излезе
по-мобилизиран и съсредо-
точен и с нов пробив поведе
с 4:1, преди дъждът отново
да прекъсне мача за повече

от час.  Новата пауза повлия
сериозно върху концентра-
цията на Пуй, който допусна
пореден пробив за 1:5 и
набързо напусна корта. Де-
бютантът трудно се справя-
ше с играта на българина от
дъното на корта и не намери
отговор на прецизните му
форхенди. С успеха хасков-
лията заслужи 60 000 евро
от наградния фонд и 90 т., за
световната ранглиста, а в
спор за място на осминафи-
налите ще се изправи отно-
во срещу световния №1 Но-
вак Джокович, който игра по-
късно вчера срещу Гуидо
Пея (Арж, №83).

9 треньори по бокс в Гърция
са работели с фалшифицирани
дипломи от Националната спорт-
на академия в София (НСА). В
момента прокуратурата разслед-
ва и длъжностните лица, които
умишлено са ги назначавали без
необходимата от закона легали-
зация на тапиите. Разкритията на
аферата тръгнали, когато стана-
ло ясно, че въпросните треньори
имат много слаби познания в об-
ластта на спорта въпреки пред-
ставените от тях дипломи с пе-
чати от НСА. Гръцката прокура-
тура ще търси отговорност не
само от фалшивите треньори, но
и от местната федерация. Трень-
орите са назначавани за работа
дори с деца, което още повече
утежнява престъплението. Смя-
та се, че те умишлено са искали
дипломите им да са от София
заради традициите и авторитета
на България в бокса.

Спортният директор на Барселона
Андони Субисарета изпраща с

ръкопляскане френския защитник Ерик
Абидал, който обяви, че е принуден да

напусне клуба, въпреки желанието си да
продължи да играе. Френският национал

претърпя трансплантация на черен
дроб, но се завърна на терена в края

на сезона

Преизбраха Цеко
Минев за президент
на БФСки

Цеко Минев бе преизбран еди-
нодушно за президент на феде-
рацията по ски. От 54 членове на
централата участие взеха 36 и
всички гласуваха за Минев. Упра-
вителният съвет вече е от 9
души, при 7 досега. Новите чле-
нове са инвестиционният банкер
и председател на УС на “Борос-
порт” Бояна Попова и Петър
Минковски от СК Витоша ски. Той
ще представлява клубовете в УС,
като мястото му е ротационно
с мандат 1 г.

Топалов пада в Солун

Веселин Топалов допусна
първа загуба в VII кръг на турни-
ра по шахмат от веригата “Гран
При” в Солун (170 000). Българ-
ският гросмайстор отстъпи с
черните фигури на 74-ия ход на
Хикару Накамура (САЩ) и се
смъкна на 6-о място във времен-
ното класиране с 3,5 т. Топалов
среща днес с белите Етиен Ба-
кро (Фр). Лидери с по 5,0 т. са
Гата Камски (САЩ) и Фабиано
Каруана (Ит).

Грации от 7 държави
на Купа ЦСКА

Гимнастички от 7 държави ще
участват в 9-ия републикански
турнир по художествена гимна-
стика за Купа ЦСКА в събота и
неделя в зала “Универсиада”. Над-
преварата е и Мемориал’78, кой-
то се провежда в памет на тра-
гично загиналите през 1978 г.
треньорки, състезателки и де-
ятелки на ЦСКА. Входът е сво-
боден.

Г
ригор Димитров
постигна чиста по-
беда с 6:1, 7:6 (4),
6:1 над намира-
щия се под №324

Александър Лазов, Тихомир Грозда-
нов и Петър Трендафилов се класираха
за 1/4-финалите на турнира на ITF за
мъже Carlsberg Cup в София ($10 000).
Грозданов се разправи с Лоран Локо-
ли (Фр) с 6:3, 6:1, като нито за момент
не даде инициативата на снажния си
съперник, отстранил Димитър Кутров-
ски в предния кръг. На 1/4-финал вар-
ненецът очаква Анджей Капас (Пол,
№1). Трендафилов се наложи над Хен-
ри Лааксонен (Швейц) с 6:2, 3:6, 6:4. В
следващия кръг го очаква “щастливият
губещ” Онджей Вацулик (Чех). Лазов по-
беди Марио Вилея Мартинес (Исп) със
7:5, 6:2.

Юлия Стаматова се класира за фи-
нала на двойки на турнира по тенис на
твърди кортове в Адана, Турция ($10
000). Българката и партньорката й Сул-
тат Гьонен (Тур) надиграха Анете Муно-
зова (Шв) и Аби Майърс (Авл) с 6:4, 6:4.
За трофея те ще срещнат Олга Янчук
(Укр) и Сузана Злохова (Слвк), които
отстраниха в оспорван двубой водачки-
те в схемата Изабела Шиникова и Яна
Сизикова (Рус) с 6:7 (4), 7:6 (3), 10:8.

ТРИМА БЪЛГАРИ
НА 1/4-ФИНАЛ
В СОФИЯ

ЛУКойл Академик е на победа от спечелване на 11-а поредна
титла в баскетболното първенство. “Студентите” разбиха Левски с
83:68 (26:17, 18:24, 25:11, 14:16) в зала “Универсиада” и поведоха
с 2:1 мача във финалната серия. Така ЛУКойл достигна до пълен
обрат, след като загуби от тима на Тити Папазов в първата среща
в Правец. Пред 2000 фенове американецът Брендън Хийт завърши
с 24 т. и 6 асистенции, а сънародникът му Дарил Уоткинс записа
“дабъл дабъл” с 14 т. и 10 борби. От българите Веселин Веселинов
се отчете с 11 т. За Левски Чавдар Костов наниза 22 т., но сърбинът
Марко Маринович добави само 12, а Павел Иванов 10 т. Следва-
щата среща е довечера от 20.00 часа отново в “Универсиада”, а
при победа за Левски, ще има решаващ 5-и сблъсък в Правец.

9 гръцки треньори по бокс
с фалшиви дипломи от НСА

ЛУКОЙЛ НА ПОБЕДА
ОТ 11-А ПОРЕДНА ТИТЛА

“При нас пристигна запитва-
не от федерацията, отговорихме,
че дипломите не са наши и че
са фалшифицирани. Това стана
още миналата година. То беше
със списък на хората и номера
на дипломите. След проверката
установихме, че изобщо няма та-
кива дипломи, издадени от НСА.
Отговорихме им и това си е вече
техен вътрешен проблем”, заяви
пред Агенция “Фокус” ректорът
на НСА доц. д-р Пенчо Гешев.
“От няколко години освен този
случай академията е получава-
ла запитвания само за 1-2 дип-
ломи. Нямам наблюдения това да
е тенденция в другите страни и
особено - дипломите да са фал-
шификати от България. Това е
единичен случай. Явно са раз-
работили някаква манифактура в
Гърция, някой майстор, който
може да прави дипломи”, доба-
ви още Гешев.
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